
رئیس سازمان بازرسی کل کشور:
برخی دستگاه ها دوست ندارند 

املاکشان شفاف شود
ایسنا- رئیس سازمان بازرسی کل کشور گفت: برخی 
دستگاه های دولتی دوست ندارند در یک فرآیند شفاف، 
مشــخص شود چه مقدار زمین و ملک دارند که در این 
زمینه سامانه هایی مثل سامانه سادا می تواند به شفافیت 

و مولدسازی دارایی ها کمک کند.
ذبیح ا... خداییان در مراســم رونمایی از سامانه یکپارچه 
اموال و دارایی های ملی )سادا نوین( اظهار کرد: یکی از 
راه های حفاظت از بیت المال، شــفافیت است که شاید 
مهم ترین زیرساخت باشد. در سال گذشته همایش ملی 
شــفافیت را برگزار کردیم کــه در آن همایش یکی از 
ســخنرانان که تأکید زیادی بر شــفافیت داشت رئیس 

جمهور شهید بود.
وی افزود: یکی از مشــکلات دولت، شناسایی املاک و 
اموال غیرمنقول بود که هنوز هم این مشکل وجود دارد. 
اقدامی که الان صورت گرفته بســیار موثر است و باید با 
کمک سازمان ثبت اسناد و املاک، هرچه زودتر املاک 

دولتی سنددار شوند.
رئیس ســازمان بازرسی کل کشور با اشــاره به سامانه 
سادا گفت: ارتباط این ســامانه با دیگر سامانه ها باعث 
به روز شدن اطلاعات می شود و امکان سوءاستفاده را از 
افراد سودجو می گیرد. این سامانه قدرت تصمیم گیری 
را به مدیران می دهد. بدون تعارف، خیلی از دســتگاه ها 
دوست ندارند که شفاف سازی شود و مشخص شود چه 
مقدار زمین و ملک دارند. خداییان با اشــاره به ضرورت 
طرح مولدســازی، ایجاد ســامانه هایی مثل سادا را در 

اجرای مولدسازی مؤثر دانست.

"متفورمین" و "سرماخوردگی" 
پرمصرف ترین داروهای کشور

 

ایرنا- مدیرکل دارو و مواد تحت کنترل ســازمان غذا 
و دارو گفت: قرص ســرماخوردگی با ۳۵۰ میلیون عدد 
و قرص متفورمین بــا ۲۷۶ میلیون عدد پرمصرف ترین 

داروها در سه ماه اخیر هستند.
غلامحســین صادقیان با اشــاره به مصرف غیرمنطقی 
آنتی بیوتیک ها در کشــور گفت: از ابتدای سال کپسول 
آموکسی سیلین با تعداد ۵۰۰ میلیون عدد و مبلغ هزار 
و ۲۰۰ میلیارد تومان پرمصرف ترین داروی کشــور طی 
ســه ماه اول ســال بوده اســت. وی اظهار داشت: بازار 
دارویی کشــور از ابتدای ســال جــاری تاکنون حدود 
۴۵ هزار میلیارد تومــان بوده و ۹۸ درصد بازار دارویی 
از لحــاظ عددی مربوط به داروهــای تولید داخل و دو 
درصد مربوط به داروهای وارداتی بوده اســت. صادقیان 
تصریح کــرد: همچنین ۸۱ درصد بازار دارویی از لحاظ 
ریالی تولید داخــل و ۱۹ درصد آن مربوط به داروهای 
وارداتی بوده اســت. به گفته وی، آمار و ارقام تخصیص 
ارز نشان دهنده این اســت که شرکت های تولیدکننده 
و واردکننــده دارو و تجهیزات پزشــکی نتوانســته اند 
نقدینگی خــود را تأمین کنند و بــا این چالش مواجه 
هستند. وی در خصوص وضعیت تخصیص ارز نیز گفت: 
تاکنون ۱/۵ میلیارد ارز در حوزه دارو و تجهیزات توسط 

بانک مرکزی تخصیص داده  شده است.

لیلا غضنفری
ghazanfari@sobhannews.ir 

چه
دری

شهردار منطقه دو تأکید کرد:

 اجرای پروژه های 

عمرانی مطابق برنامه 

زمان بندی  
3

 معاون گردشگری و زیارت 
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سخنگوی وزارت امور خارجه مطرح 
کرد:

تکذیب توقف روند عضویت 
ایران در بریکس

ناصــر کنعانی، ســخنگوی وزارت امور خارجه 
در نشســت خبری خود اظهار کرد: به مسعود 
پزشــکیان تبریک عرض می کنم که موفق به 

کسب آرای ملت شد. برای ...

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری شیراز:

 پنج پارکینگ عمومی   در کلان شهر شیراز احداث می شود
فرمانده نیروی زمینی ارتش:

هیچ تصمیم جهانی بدون حضور 
ایران گرفته نمی شود

امیــر کیومــرث حیــدری، فرمانــده نیروی 
زمینــی ارتــش در اولیــن کنگره شــهدای 
 هوانیــروز، ضمــن تســلیت ایام ســوگواری
 اباعبدا... الحســین )ع( اظهار داشــت: در ماه 

محرم دل های ما منور به نور ...

رئیس قوه قضاییه:
مشارکت مردم در انتخابات تیر 

سنگینی بر سینه دشمنان زد
حجت الاسلام  غلامحســین محسنی اژه ای، 
رئیس قوه قاییه در نشســت شورای عالی قوه 
قضاییه، ضمن تســلیت و تعزیت فرا رسیدن 
ماه محرم، به تبیین و تشریح فلسفه و اهداف 

قیام عاشورا پرداخت ...

صفحه۷
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روزی هشت میلیون محتوا 

 در یک مهمانــي خانوادگي، در دفتر کار، در خیابان همه جا 
پر اســت از آدم هایي که گوشي  به دست مشغول تولید محتوا 
هستند. اگر خودمان یکي از آنها نباشیم ممکن بغل دستیمان 
در حــال تولید محتــوا  در فضای مجازی باشــد یا در حال 
شــمارش تعداد افرادی است که محتوای کار او را پسندیدند. 
»ایراني ها روزي هشت میلیون محتوا را به اشتراک مي گذارند؛ 
چیزي معادل ۱۶۰۰ نســخه شاهنامه فردوسي.« این آمار را 
شرکت دیتاک از رفتار کاربران ایراني در شبکه هاي اجتماعي 
منتشر کرده اســت. گزارش این شرکت مي گوید ۸۸ درصد 
این محتواها در پلتفرم هاي اینستاگرام، تلگرام و توییتر منتشر 
مي شود. بلاگري و تولید محتوا به پدیده اي همه گیر در جهان 
تبدیل شــده است و چنان با زندگي ها عجین شده که گویي 
آنها که تولید محتوا نمي کنند، اصــلًا وجود ندارند. در ایران 
هم به رغــم محدودیت هاي گســترده اینترنت و فیلتربودن 
تقریباً همه شــبکه هاي اجتماعي پرمخاطب در جهان، اشباع 
شدهاست از افرادی که با تولید محتوا به دنبال کسب درآمد 
و بیان دغدغه های خود هستند. با گذر زمان و ورود شبکه هاي 
اجتماعــي، چهره وبلاگ نویس ها دگرگون شــد. فیس بوک، 
توییتــر و بعدها اینســتاگرام، عرصه جدیــدي را پیش روي 
غعالان فضای مجازی ایراني گشوده است که تصاویر، ویدئوها 
از همــه چیز بــا ربط و بی ربط صحبــت می کنند این بلاگ 
نویس ها حالا به عنوان اینفلوئنسري با صدها هزار دنبال کننده 
شناخته مي شود اما در این مسیر تولید محتوا بعضا نه چندان 
مطلــوب و حاوی پیام خاص و پراز تکــرار در صفحات دیگر 
اینفلوئنسري باعث شده است فشار مداوم براي تولید محتواي 
جــذاب، رقابت بي امان با دیگر بلاگرهــا و انتظارات بي پایان 
مخاطبان، تنها بخشــي از چالش هاي روزمره تبدل شود. اما 
آنچه که در پشــت چهره تولید کنندگان صفحه های مجازی 
وجود دارد این است که در دنیایي موازي زندگي کنند. دنیایي 
که در آن همه چیز زیبا و کامل اســت. امــا وقتي به دنیایی 
واقعــی برمی گردند، مي بینم که ایــن دنیا فقط روي صفحه 
نمایش وجود دارد.« در عصر شبکه هاي اجتماعي، مرز میان 
واقعیت و نمایش، بیش از هر زمان دیگري مبهم شده است. 
بلاگرها، این ستاره هاي دنیاي مجازي، در خط مقدم این ابهام 
قرار دارند. به نظر مي رســد آینده بلاگري در ایران در دست 
نســلي است که با موبایل هاي خود، در حال بازتعریف مفهوم 
رسانه و ارتباطات هستند. اما این روند خود رفتن بعضاً به یک 

انزوای نسلی خواهد بود که باید برای آن چاره اندیشی کرد.
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تأکید »پزشکیان« بر عزمش در بهبود 
شرایط اقتصاد و معیشت مردم 

ایسنا- علی طیب نیا، وزیر اسبق امور اقتصادی و دارایی 
با حضور در دفتر مسعود پزشکیان، رئیس جمهور منتخب 
دیدار و با تبریک کســب رأی اعتمــاد مردم، برای او در 
مسیر خدمت به مردم و رفع مشکلات به خصوص بهبود 
وضعیت معیشــتی مردم آرزوی موفقیت کرد. پزشکیان 
نیز در این دیدار بار دیگر بر عزم خود برای بهبود شرایط 
اقتصادی و معیشت مردم تأکید و از حضور و کمک های 

طیب نیا در کارزار انتخاباتی خود تشکر کرد.

وزیر صمت: 
صنعت خودرو را باید از قیمت گذاری 

دستوری نجات دهیم

تســنیم- عباس علی آبادی، وزیــر صنعت، معدن و 
تجارت در مراســم روز صنعت خودرو گفت: در ســال 
۲۰۲۳ کل درآمد خودرو ســه هــزار ۳۵۰ میلیارد دلار 
بوده که رتبه اول درآمدزایی در جهان را داشته و این در 
حالی است که بر اساس آمار، کل درآمد کشور از صنعت 
خودرو ۸۴۰ هزار میلیارد تومان بوده اســت که نیمی از 

بودجه کشور را شامل می شود.
وی افزود: صنعت خودرو، نقش بسزایی در ایجاد اشتغال 
در کشور ایفا می کند به طوری که ۶۰ صنعت مرتبط با 
صنعت خودرو است صنعتی که ششمین اقتصاد بزرگ 

دنیا به حساب می آید.
علی آبادی اضافه کرد: سال گذشته ۳۷ خودروساز یک 
میلیــون و ۳۳۵ هزار خودرو تولید کردند، اما از التهاب 
بازار کاسته نشد، اما با این تعداد تولید خودرو، رتبه ۱۶ 
دنیــا را به خود اختصاص داده ایم و برای ســال ۱۴۰۳ 
تولیــد یک میلیون و ۷۰۰ هزار خــودرو را هدفگذاری 
کرده ایم. وزیر صمت تشریح کرد: تخصیص ارز یکی از 
مباحث مطرح شــده در صنعت خودرو است و در حال 
حاضر ارز چند نرخی عملا لایه به لایه باعث ایجاد فساد 
می شــود فرض کنید سال گذشــته به میزان مشخصی 
ارز به شرکتی پرداخت کردیم و تعدادی کالا وارد کرد، 
برای امســال پرداخــت ارز را دو برابر کردیم، اما همان 

میزان کالا وارد کرد. 
به گفته علی آبادی،۹۰۰ هزار نفر در این صنعت مشغول 
کار هستند که سهم ۱۲ درصدی در ارزش افزوده کشور 
دارد؛ رتبــه ایران در تولید خودرو طی ســال ۲۰۲۱ تا 
۲۰۲۳ از هجدهم به شانزدهم رسید و اگر امسال تولید 

ثابت بماند به رتبه پانزدهم راه خواهیم یافت. 
وزیر صمت گفت: باید صنعت خودرو را از قیمت گذاری 
دســتوری نجــات داده و از آن حمایــت کنیم؛ معتقد 
نیستم خودروســازان ما خوب هستند همچنین معتقد 
نیســتم خیلی هم بد هستند، اما انتظار داریم به سمت 

تولید خودرو های روز و آینده حرکت کنیم.

فارس- محمد مخبر، سرپرست ریاســت جمهوری در گفت وگویی 
با اشــاره به دیدار اخیر اعضای کابینه دولت سیزدهم با رهبر معظم 
انقلاب اســلامی، گفت: خداونــد نعمت رهبری را بالای ســر این 
کشــور همیشه نگه دارد، تکیه اصلی ما رهبری است که با ارشادها، 

راهنمایی ها و پشتیبانی هایشان همواره ما را همراهی کردند.
وی با اشــاره به روند برگزاری انتخابات ریاست جمهوری چهاردهم 
پس از شــهادت آیت ا... رئیســی، اظهار کرد: کار یک ساله را در ۵۰ 
روز انجام دادن، در شــرایطی که رئیس جمهور به شــهادت رسیده 

است، کار سختی است.
سرپرست ریاســت جمهوری با اشــاره به برگزاری انتخابات مجلس 
خبرگان رهبری و تشکیل مجلس دوازدهم در دوران پس از شهادت 
آیت ا... رئیسی، افزود: در این شرایط کارهای جاری کشور نیز به طور 
طبیعی طبق دســتور صریح رهبر انقلاب که فرمودند »به هیچ وجه 

نباید خللی در آن وارد شود« نیز پیش رفت. 
مخبر با بیان اینکه معمولاً برای انتخابات ریاســت جمهوری از یک 
ســال پیش تدارکات آن را انجام می دادیــم و کاندیداهای احتمالی 
مشــخص بودند و فعالیت می کردند، تأکید کرد: به نظرم تمام دولت 
و دســتگاه های حاکمیتی به طور جدی کمــک کردند که در رأس 
همه این ها هم خود مردم بودند، مردم انصافاً مایه دلگرمی  و وسیله 

انجام کارهای ما بودند و این کارها الحمدا... شــکل گرفت و خدا را 
شــاکریم که انتخاباتی سالم با امنیت کامل و بدون هیچگونه خللی 

شکل گرفت و در عین حال مسائل کشور هم اداره شد.
وی اضافه کرد: رهبر معظم انقلاب همواره می فرمایند که رأی مردم 
 حق الناس اســت، بنابراین دولت و برگزارکننــده انتخابات باید این 
حق الناس را به تمام و کمال مراقبت و صیانت کند، این به جز اینکه 

دولت بی طرف باشد شدنی نیست. 
سرپرســت ریاســت جمهوری با تأکید بر اینکه ممکن اســت افراد 

نظراتی داشته باشند، اما مجموعه دولت در انجام برگزاری انتخابات 
انصافاً بی طرفی را با تمــام و کمال رعایت کرد، گفت: در وهله بعد، 
امکانات وســیعی برای نظارت دیده شد، برخی امکانات رسمی  بود، 
از قبیل شــورای نگهبان و ناظرین کاندیداها و دستگاه های مختلف، 
اما به موازات آن یک شــبکه مردمی  دیگری نیز نظارت می کرد که 
اتفاقی نیفتد و همین باعث شــد انتخابات بــدون هیچگونه خللی 
برگزار شــود. مخبــر ادامه داد: در حقیقت تا امروز کســی معترض 

خللی در انتخابات نشده است.
شهید رئیسی واقعاً مردم باور بود

وی با اشــاره به برخی خصوصیات اخلاقی شــهید رئیســی، گفت: 
توفیق بزرگ شــهید رئیسی این بود که معنویت و مدیریت را با هم 
عجین کرده بود، شــما در مدیریت شهید رئیسی معنویت، دینداری 
و خدابــاوری را می دیدید و در خداباوری و دینداری هم مدیریت را 
می دیدیم. سرپرست ریاست جمهوری ادامه داد: واقعاً شهید رئیسی 
بــه این معتقد بود که تدابیر رهبر انقلاب تمام و کمال عمل شــود، 
شهید رئیسی به دلیل دینداریش، هیچ وقت احساس یأس و بن بست 
نمی کرد و در حل مسائل کشــور فوق العاده به ظرفیت های داخلی 
اطمینان داشــت و واقعاً مردم باور بود، باور داشت که مردم صاحب 

انقلاب هستند و باید به این مردم خدمت کرد.

ایرنا- معاون امور زراعت وزارت جهاد کشاورزی با اعلام اینکه ایران 
در ســال جاری علاوه بر خودکفایی مطلــق در تولید گندم به مازاد 
تولید در این محصول استراتژیک می رسد، گفت: تا کنون ۴۶ درصد 
مطالبات گندمکاران پرداخت شــده و از هفتــه آینده پرداخت پول 

کشاورزان تسریع می یابد.
علیرضا مهاجر در گفت وگویی ضمن تشــریح وضعیت تولید گندم و 
ســایر محصولات زراعی، افزود: با وجود خشکسالی در سال ۱۴۰۰، 
۴/۵ میلیون تن گندم خریداری شد و سال ۱۴۰۱ هم با وجود تداوم 
خشکســالی میزان خرید به ۷/۵ میلیون تن و در سال گذشته نیز با 
خرید ۱۰/۵ میلیون تن گنــدم، در بخش نان خبازی به خودکفایی 

رسیدیم.
معاون وزیر جهاد کشاورزی افزود: امسال هم به واسطه رحمت الهی 
و با برنامه ریزی هایی انجام شده و بخصوص زحمت کشاورزان عزیز، 
در این محصول استراتژیک علاوه بر خودکفایی مطلق، به مازاد تولید 

می رسیم.
وی گفت: اکنون میزان خرید گندم از ۶.۵ میلیون تن ســال گذشته 
کــه ما را در نان خودکفا کرد؛ بیش از ۷۰۰ هزار تن بیشــتر شــد. 
علاوه بر این که هنوز استان های غربی و سردسیر کشور مثل استان 

کردستان، آذربایجان شرقی و غربی؛ در ابتدای خرید قرار دارند.
۴۶ درصد مطالبات کشاورزان پرداخت شد

مهاجر درباره وضعیت مطالبات و پرداخت پول گندم نیز گفت: تقریباً 
شرایط خیلی خوبی در حال طی شدن است، شرکت بازرگانی دولتی 
و همکاران مان در سراســر کشــور، خرید گنــدم را انجام می دهند. 
خوشــبختانه تاکنون بیــش از ۴۶ درصد مطالبات کشــاورزان نیز 
پرداخت شده اســت، کل این مطالبات بیش از ۱۱۳ همت است که 

نزدیک به ۵۳ همت آن پرداخت شده و امیدواریم در چند روز آینده 
با کمک ســازمان برنامه و بودجه، بقیه مطالبات کشاورزان به تدریج 

پرداخت شود.
معاون وزیر جهاد کشــاورزی یادآور شــد: یکی از درخواســت ها و 
آرزوهای حضرت امــام خمینی )ره(، بحث خودکفایی در گندم بود. 
بعد از ایشــان رهبر معظم انقلاب هم، همین علاقه را داشــتند. این 

اتفاق خوشبختانه افتاد و کشور در گندم به خودکفایی رسید.
وی توضیح داد: متأســفانه یک مشکل اساسی در کشور وجود دارد 
که باید همه مســوولان نظام آن را حل کنند و آن علاقه به واردات 
است، که بسیار جذاب تراز تولید بوده و به گونه ای است که به محض 
این که کمبودی ایجاد  شــود، به جای جستجوی راه های داخلی فورا 
محصول مد نظر وارد و همه برنامه های بسترساز تولید را دچار بحران 

می کنیم.
تسریع در پرداخت مطالبات گندمکاران از هفته آینده

مهاجر یکی از این برنامه ریزی های غلط را در نحوه پرداخت مطالبات 
به حق کشــاورزان معرفی کرد و افزود: خودمان را جای کشاورزانی 
بگذاریم که ۹ ماه سال کار کردند، زحمت کشیدند، هزینه هم کردند؛ 
الان هزینه ها بالاســت و کم نیست، یعنی می روند وام می گیرند، بعد 
این وام را باید بپردازند. اگر پــول گندم را به موقع پرداخت نکنیم، 
آنها نمی توانند سررســید وام را بپردازند و بانک از آنها جریمه، ضرر 

و زیان و سود می گیرد.
معاون وزیر جهاد کشــاورزی بیان کرد: قســمت دوم این است که 
کشــاورز بعد از این محصول باید یک محصــول دیگر بکارد و برای 
کاشــت آن محصول و تأمین نهاده، بذر و... نیاز به پول دارد، واقعاً از 
این کشاورزان نجیب که به ندای رهبر و مسئولان شان توجه کرده اند 

و گندم کاشــته و برداشت کردند و نجیبانه و صبورانه صبر می کنند 
عذر می خواهم؛ ما مســئولان باید قدر این کشــاورزان زحمتکش را 
بدانیم. وی تأکید کرد: متاســفانه بودجه ریزی و بودجه ســازی ما در 
این زمینه کاملًا حکیمانه نیست، برای خرید گندم باید سازوکاری در 
بودجه تعیین کنیم تا بدون دغدغه، به محض این که زارع محصولش 
را تحویــل داد، پولش را پرداخت کنیم؛ در حــال حاضر با توجه به 
نوید ســازمان مدیریت برنامه و بودجه و سازمان هدفمندی یارانه ها، 
پرداخت مطالبات کشاورزان تسریع می یابد و انتظار می رود از هفته 

آینده پرداخت ها انجام شود.
افزایش تولید دانه های روغنی در سال جاری

مهاجر درباره خرید تضمینی دانه های روغنی هم با اشاره به افزایش 
تولید در ســال جاری، گفت: برای کلزا با توجه به تنگناهای مالی که 
وجود داشــت، وزارت جهاد کشاورزی برنامه ای را تدوین کرد که در 
برابر واردات، کســانی که واردات دانه هــای روغنی، کنجاله و روغن 
انجام می دهند، خرید داخل را هم باید انجام دهند، که خوشــبختانه 
تقریباً بیش از ۹۰ درصد دانه کلزا خریداری و حدود ۵۰ درصد طلب 

کشاورزان هم پرداخت شده است.
معاون وزیر جهاد کشــاورزی ادامه داد: متأســفانه تنها اســتانی که 
مقداری مشــکل داریم، استان گلستان اســت. زیرا بخش خصوصی 
کــه تعهد داده بود تــا خرید را انجام دهد و پــول را پرداخت کند، 
به تعهدش بــه موقع عمل نکــرده که خوشــبختانه وزارتخانه روز 
چهارشنبه با آنها جلســه ای گذاشت و قول دادند به زودی مطالبات 
کشاورزان استان گلســتان هم پرداخت شود؛ البته دانه های روغنی 
فقط کلزا نیست، الان زمان برداشــت کاملینا، گلرنگ و آفتابگردان 

هم است که شامل این برنامه می شوند.

سرپرست ریاست جمهوری:

 دولت در برگزاری انتخابات بی طرفی را به طور کامل رعایت کرد

معاون وزیر جهاد کشاورزی:

ایران از خودکفایی مطلق به مازاد تولید گندم می رسد

با اجرای حکم کمیسیون ماده صد درباره یک مجتمع آموزشی در بلوار میرازی شیرازی رقم خورد؛

زنـگ آخـر 
ترافیـک

یکی از اقدامات شــهرداری شــیراز در کنار توسعه و 
آبادانی، رفع گره های ترافیکی در معابر شهری است. 
این مهم معمولاً در کلان شــهرها از مســیر رفع سد 
معبر، اصلاح هندســی و بعضاً تملک واحدها در معابر 
اصلی و تعریض خیابان صــورت می گیرد. عملکردی 

ظرفیت  بــا  قانونی در بند ۲۰ ماده که 

۵۵ شــهرداری و کمیسیون ماده صد اختیاراتی را به 
شهرداری ها داده است. بلوار آیت ا... میرزایی شیرازی 
یکی از معابر اصلی کلان شهر شیراز است که باوجود 
قرار گرفتن در میان باغ های گروه یک قصر دشت چند 
سال است به دلیل معضل ترافیکی فعالیت یک مراکز 

آموزشی غیرانتفاعی، گره ترافیکی...

رئیس سازمان سرمایه گذاری و مشارکت های 
مردمی شهرداری شیراز اعلام کرد:

برگزاری ششمین نشست تخصصی 
توسعه سرمایه گذاری در شیراز

صفحه۳

صفحه ۷
صفحه ۳

با ثبت دانش آموزان در سامانه سفیر مهر شهرداری رقم می خورد؛

عبور از خان هفتم 
رئیس سازمان مدیریت حمل ونقل مسافر شهرداری شیراز خبرداد:

پایان مرداد ماه آخرین مهلت ثبت نام دانش آموزان برای تأمین سرویس مدارس
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حجت الاســلام  غلامحسین محســنی اژه ای، 
رئیس قوه قضاییه در نشســت شورای عالی این 
قوه، ضمن تســلیت و تعزیت فرارســیدن ماه 
محرم، به تبیین و تشــریح فلسفه و اهداف قیام 
عاشــورا پرداخت. رئیس قوه قضاییه با اشاره به 
انتخابات ریاست جمهوری  برگزاری مرحله دوم 
چهاردهــم و مشــخص شــدن رئیس جمهور 
منتخب با آرای ملت، گفت: لازم می دانم مجدد 
از مردم گران قدر ایران اســلامی که با شــور و 
شــعف و احساس مسئولیت بیشــتر در مرحله 
انتخابــات ریاســت جمهوری چهاردهــم  دوم 
شــرکت کردنــد و به نــدای رهبــری معظم 
انقلاب پاســخ گفتند، تقدیر و تشــکر کنم و از 
همه دســت اندرکاران اجرایی، نظارتی، قضایی، 
امنیتی، نظامــی و انتظامی که بعــد از حادثه  
جانکاه شهادت رئیس جمهور محبوب، بلافاصله 
مقدمات برگــزاری انتخابات را در موعد مقرر و 
بدون تأخیر فراهم آوردند و در نتیجه انتخاباتی 
آرام و امن و ســالم را برگزار کردند، قدردانی به 

عمل آورم.
وی گفت: همچنین باید از مقامات و مسئولان 
از دادســتان کل،  اعــم  ذی صــلاح قضایــی 
دادستان های سراســر کشور، معاون پیشگیری 
از وقوع جرم قوه قضاییه و نمایندگان دســتگاه 
قضایی در کمیسیون بررسی تبلیغات انتخاباتی 
که بــه صورت شــبانه روزی به انجــام وظایف 

و مســئولیت های خــود برای برگزاری ســالم 
انتخابات مشغول بودند، تقدیر کنم.

رئیس دستگاه قضا با تبیین و تشریح ویژگی ها 
و خصیصه هــای بعضــاً بی نظیــرِ مرحله دوم 
انتخابات ریاست جمهوری چهاردهم که در روز 
جمعه گذشــته )۱۵ تیر( برگزار شــد، تصریح 
کرد: تجربه در ایران و جهان نشــان داده است 
که مردم برای شرکت در مرحله دوم انتخابات، 
میل و اشــتیاق کمتری دارند؛ اما در انتخابات 

اخیر شاهد بودیم که میزان مشارکت مردم در 
مرحله دوم نســبت به مرحله نخســت افزایش 
داشــت و حتی از تعداد آرای باطله نیز کاسته 
شده بود که این امر به وضوح بیانگر هوشمندی 

و هوشیاری مردم ماست.
  اکنون فصل همدلی و وفاق بیشتر است

قاضی القضــات با اشــاره به مشــخص شــدن 
رئیس جمهور منتخب با آرای ملت، اضافه کرد: 
اکنون فصل همدلی و وفاق بیشــتر است؛ حالا 

وظیفه و مســئولیت خطیر و سنگینی بر دوش 
همه ما به ویژه رئیس جمهور منتخب اســت و 
همه ما وظیفه داریم وی را در شــئون مختلف 
یاری رسانیم؛ همان طور که خودِ رئیس جمهور 
منتخــب مکــرر گفته انــد، در جهــت اجرای 
سیاســت های کلی نظام )ابلاغی از سوی رهبر 
معظم انقلاب( و برنامه هفتم و تحقق انتظارات 
بحق مــردم و گســترش عدالــت اجتماعی و 
رسیدگی به محرومان و طبقات کمتربرخوردار 
و تعالی کشور و نظام و پیشرفت و آبادانی کشور 
و رفاه مردم، رئیس جمهور مســئولیت خطیری 
برعهده دارد و حتمــاً در این جهت کمر همت 
می بندند و ما نیز موظف به مســاعدت و کمک 

به وی هستیم.
بر  نظارت  مســتمر  قضایی  مســئولان    

زیرمجموعه خود را در دستور کار داشته باشند
محســنی اژه ای در ادامه به ارائــه توصیه ها و 
تذکراتی خطاب به مقامات و مســئولان قضایی 
پرداخــت و گفت: مقامات و مســئولان قضایی 
مســتمر نظارت بــر زیرمجموعه خــود را در 
دستور کار داشته باشند و توجه کنند که آثار و 
فواید زیادی بر این نظارت مستمر مترتب است؛ 
مقامات و مسئولان قضایی عنایت داشته باشند 
که اگر کار و وظیفــه ای از ناحیه ما و مجموعه 
مــا بر زمین بماند و یا دیر و یا بد انجام شــود، 
مَظلمــه آن، دامــن همه را و بیشــتر از همه، 

مدیران را خواهد گرفت.
  حرمت همه زندانیان به صورت کامل حفظ 

شود
رئیس قــوه قضاییــه در همین راســتا تاکید 
کرد: مقوله نظارت بــر زندان ها و زندانیان طی 
سال های گذشته به خوبی صورت گرفت و باید 
استمرار یابد و نباید کم رنگ شود و باید همواره 
در زمره اولویت های مقامات ســازمان زندان ها 
و مقامات ذیصلاح در دادســتانی باشــد؛ بعضاً 
گزارشــاتی ناظر بر نحوه بازرسی ها از زندانیان 
ورودی به زندان، به ما واصل می شود؛ تأکید ما 
آن است که در بازرسی از زندانیان هنگام داخل 
شــدن به زندان، برای جلوگیری از ورود اشیای 
ممنوعــه به داخل زندان، باید قواعد شــرعی و 
قانونی به صورت کامل رعایت شــود و حرمت 

افراد پاس داشته شود.
محسنی اژه ای افزود: ممکن است در میان صدها 
زندانی وارده بــه زندان، یک فرد متخلف وجود 
داشته باشد که بخواهد شیئ ممنوعه ای را وارد 
زندان کند، به هیچ وجه نباید برای ســد کردن 
راه آن فرد متخلف، حرمت سایر زندانیان رعایت 
نشود؛ حرمت همه زندانیان باید به صورت کامل 
حفظ شود و اگر در موعد بازرسی ها از زندانیان 
خدای ناکرده حرمت زندانی  هتک شــود، آثاری 
به دنبال خواهد داشــت که شــاید قابل دفاع و 

جبران نباشد.
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سرپرستمعاونتامورمجلسریاستجمهوری:
لایحه  رفع محدودیت واردات خودرو

 به مجلس ارسال شد
باشــگاهخبرنگاران-ســید محمود حســینی پور، سرپرست معاون 
امــور مجلس رئیس جمهــور از ارســال لایحه ای به مجلــس با هدف 
رفــع محدودیــت در زمینه واردات خودرو توســط اشــخاص حقیقی 
و شــرکت ها خبر داد. حســینی پور با اشــاره به ارســال لایحه »الحاق 
تبصــره )۳( به ماده )۴( قانون ســامان دهی صنعت خودرو« به مجلس 
شــورای اســلامی اظهار کرد: در قانون ســامان دهی صنعــت خودرو 
مصــوب ۱۴۰۰، انتقــال فنــاوری یکی از شــرایط لازم بــرای واردات 
 خودرو تعیین شده اســت؛ با این حال با عنایت به لزوم تسهیل واردات
 خــودرو برای تنظیم بــازار آن و مقرون به صرفه نبودن ســرمایه گذاری 
برای انتقال فناوری با توجه به شرایط کنونی تجارت بین المللی و وجود 
شــرکت های دانش بنیان برای انتقال فناوری، دولت لایحه الحاق تبصره 
)۳( به ماده )۴( قانون ســامان دهی صنعت خودرو را به مجلس شورای 

اسلامی تقدیم کرد.
سرپرســت معاونت امور مجلس ریاست جمهوری خاطرنشان کرد: پاسخ 
به انتظارات عمومی برای رفع محدودیت مزبور در زمینه واردات خودرو 

توسط اشخاص حقیقی و شرکت ها از اهداف این لایحه است.

فرماندهنیرویزمینیارتش:
 هیچ تصمیم جهانی بدون حضور ایران 

گرفته نمی شود
تســنیم- امیــر کیومرث حیــدری، فرمانــده نیروی زمینــی ارتش 
 در اولیــن کنگــره شــهدای هوانیروز، ضمن تســلیت ایام ســوگواری
 اباعبدا... الحسین )ع( اظهار داشت: در ماه محرم دل های ما منور به نور 
شــهدا می شود. شهدا در عرصه پاسداری از اسلام، قرآن، اقتدار کشور و 
نگهبانی از حریم امامت و ولایت به شــهادت رسیدند و مسیر شهادت و 

رستگاری را انتخاب کردند.
حیــدری با تأکید بر اینکه شــهدای هوانیروز بــا نقش آفرینی خود اثر 
ماندگاری از شــهامت، بی باکی، شــجاعت و ایثار به یادگار گذاشتند و 
موجب افتخار و سربلندی ارتش و میهن اسلامی در سطح جهان شدند، 
افزود: امروز روز بزرگداشت شهدای هوانیروز و گرامیداشت خانواده های 
محترم ایثارگر و مقتدر آن هاست که با نثار عزیزترین افراد خانواده خود، 

موجب سربلندی کشور عزیزمان شده اند.
وی عنــوان کرد: امروز بــه برکت انقلاب اســلامی و ولایت فقیه، نظام 
جمهوری اســلامی ایران حرف های زیادی برای گفتن دارد و با قاطعیت 
می توان گفت هیچ تصمیمی در جهان بدون حضور ایران اسلامی گرفته 
نمی شود که این اقتدار نتیجه رهبری مقتدر و جانفشانی شهداست؛ لذا 
مــا نیز باید با پیروی از ولایت فقیه، این مســیر اقتدار و نورانی را ادامه 
دهیم که اگر با اقتدار در مسیر ولایت و شهدا قدم برداریم، قطعاً پیروزی 

و سربلندی برای ما حاصل خواهد شد.
امیر حیدری گفت: همــه می دانند که یگان پروازی ارتباط تنگاتنگی با 
صنعــت دارد و با تلاش و مجاهدت دانشــمندان و کارکنان جوان بیش 
از 882 قطعــه بالگرد در داخل تولید می شــود و مــا یکی از بزرگترین 
ناوگان هــای هوایی منطقه را در اختیار داریم. وی با اشــاره به خدمات 
گسترده هوانیروز خاطرنشان کرد: با تجهیز بالگرد ها به دوربین های دید 
در شــب، بالگردهای ما شبانه روز مشغول خدمت به مردم در عرصه های 
مختلــف امــدادی و نجات هوایی در ســیل، زلزله و دیگــر عرصه های 

خدمت رسانی هستند.

سرپرستریاستجمهوری:

اعضایدولتتاآخرینروزخدمترسانیمیکنند

سرپرستمعاونتامورمجلسرئیسجمهور:

سهلایحهاقتصادیدولتسیزدهمبهمجلسارسالشد

سخنگویوزارتامورخارجهمطرحکرد:

تکذیبتوقفروندعضویتایراندربریکس

تسنیم- محمد مخبر، سرپرست ریاست جمهوری در جلسه 
هیئت دولت با اشــاره به دیدار اعضای هیئت دولت با رهبر 
معظم انقلاب اســلامی، از محبت ها و ابراز لطف ایشــان به 
رئیس جمهور شــهید و مجموعه اعضای دولــت قدردانی و 
اظهار امیدواری کرد که اعضای دولت سیزدهم بتوانند پاسخ 

مناسبی به این محبت ها و اعتماد بدهند.
 سرپرســت ریاست جمهوری گفت: همه اعضای دولت باید تا 
آخریــن روز و لحظه فعالیت، مثــل لحظه و روز اول فعالیت 

خود شوق و عزم خدمت داشته باشند.
وی همچنین به تشریح ویژگی های شهید آیت ا... رئیسی در 
بیان رهبر معظم انقلاب اسلامی اشاره کرد و گفت: همان طور 
که رهبر معظم انقلاب فرمودند این مشــخصات و ویژگی ها 
باید ثبت و تبدیل به الگو شــود، لذا مناســب است که دبیر 
هیئت دولت با همکاری همه اعضای دولت نسبت به پیگیری 
این مهم اقدام کنند تا به یک برنامه عملیاتی و الگوی عملی 

برای اداره امور اجرایی کشور تبدیل شود.
  کار و تلاش تا روز و لحظه آخر

سرپرست ریاســت جمهوری یکی از ویژگی های مورد تأکید 
رهبر معظم انقلاب اســلامی درباره دولــت مردمی را کار و 
تــلاش تا روز و لحظه آخر عنــوان کرد و افزود: همه اعضای 
دولت باید تا آخرین روز و لحظه فعالیت مثل لحظه و روز اول 

فعالیت خود شوق و عزم خدمت داشته باشند.
مخبــر در ادامه بار دیگــر از مردم بابت حضور پرشــور در 
انتخابــات دوره چهاردهــم ریاســت جمهوری قدردانی و از 
وزیر کشور و همه دســت اندرکاران و مدیران و کارکنان این 
وزارتخانه، شورای نگهبان، وزیر و کارکنان وزارت ارتباطات، 
نیروهای انتظامی، نظامی و امنیتی و همه کســانی که برای 
برگــزاری ســالم و بدون حاشــیه انتخابات تــلاش کردند، 

صمیمانه تشکر کرد.
  تخصیص بودجــه و اعطای جوایز برگزیدگان المپیادی 

کشور
وی در بخش دیگری از ســخنان خود از مســئولان سازمان 
برنامه و بودجه و نیز وزارت آموزش و پرورش خواست هرچه 
ســریع تر اقدامات لازم برای تخصیص بودجه و اعطای جوایز 

برگزیدگان المپیادی کشور را انجام دهند.
  دولت سیزدهم در همه دعاوی حقوقی بین المللی موفق 

بود
سرپرست ریاســت جمهوری همچنین با اشــاره به گزارش 
معاون حقوقی ریاســت جمهوری درباره عملکرد مطلوب این 
معاونــت در طول بیش از یک هزار روز فعالیت دولت مردمی 
ابــراز کرد: این که در طــول این مدت معاونــت حقوقی در 
همه دعاوی حقوقی بین المللی کشــور موفق بوده و در هیچ 
پرونده ای شکســت نخورده اســت، کارنامه بسیار درخشانی 

است که باید به شکل شایسته درباره آن اطلاع رسانی شود.
مخبر در بخش پایانی سخنان خود بر ضرورت خویشتنداری 
و تــلاش مجدانه در راســتای حفظ آرامــش و ایجاد فضای 

رفاقت برای کار و کوشش در کشور تأکید کرد.

ایســنا- ســید محمود حســینی پور، سرپرست 
معاونت امور مجلس رئیس جمهور از ارســال لایحه 
»موافقت نامــه تجاری آزاد بین جمهوری اســلامی 
ایران و اتحادیه اقتصادی اوراســیا و کشورهای عضو 
آن« و لایحــه »موافقت نامه همکاری های راهبردی 
و بلندمدت اقتصادی میان دولت جمهوری اسلامی 
ایــران و دولت جمهــوری عربی ســوریه« و لایحه 
»اصلاح برخی از احــکام قانونی مربوط به تابعیت« 

به مجلس خبر داد.
 موافقت نامه تجاری آزاد بین جمهوری اسلامی 
ایران و اتحادیه اقتصادی اوراســیا و کشورهای 

عضو
حســینی پور دربــاره اهمیــت و ضــرورت لایحه 
»موافقت نامــه تجاری آزاد بین جمهوری اســلامی 
ایران و اتحادیه اقتصادی اوراســیا و کشورهای عضو 
آن« گفــت: در راســتای تقویت روابط دوســتی و 
همکاری های چند جانبه بین جمهوری اسلامی ایران 
و اتحادیه اقتصادی اوراســیا و کشــورهای عضو آن 
این لایحه تدوین و برای تصویب به مجلس شــورای 
اسلامی ارسال شده است. دولت با این لایحه به دنبال 
ایجاد محیط و شرایط مناسب برای توسعه و تسهیل 
همکاری هــا و روابــط متقابل تجــاری، اقتصادی و 
افزایش فرصت های کسب و کار بر پایه اعتماد متقابل، 

شفافیت و تسهیل تجاری میان طرفین است. 
آزادسازی و تسهیل تجارت کالا بین طرفین از طریق 
کاهش یــا حذف موانع تعرفــه ای و غیر تعرفه ای و 
تشویق توســعه و تنوع تجارت بین طرفین از دیگر 

اهداف این موافقت نامه است.

 موافقت نامه همکاری های راهبردی و بلندمدت 
اقتصادی میان دولت ایران و سوریه

وی هم چنیــن درباره اهمیت لایحــه »موافقت نامه 
همکاری های راهبــردی و بلندمدت اقتصادی میان 
دولت جمهوری اســلامی ایــران و دولت جمهوری 
عربی ســوریه« گفت: با توجه به تمایل مشــترک 
دولت های جمهوری اسلامی ایران و جمهوری عربی 
سوریه به تقویت همکاری برای تحقق اهداف و منافع 
متقابل در زمینه های اقتصادی، تجاری، مالی، بانکی، 
سرمایه گذاری و امور زیربنایی و به منظور سازمان دهی 
موافقت نامه  دولــت لایحه  راهبردی،  همکاری های 
همکاری هــای راهبردی و بلند مدت اقتصادی میان 
جمهوری اســلامی ایران و جمهوری عربی ســوریه 
را به مجلس شورای اســلامی تقدیم کرد. استفاده 
 از توانمندی ها و ظرفیت هــای یکدیگر از جمله در 
امور تجاری و گمرکی، سرمایه گذاری متقابل، تعیین 
تکلیــف دیون و خطوط اعتباری اعطایی به کشــور 
سوریه از مهم ترین موضوعات این موافقت نامه است.
  اصلاح برخی از احکام قانونی مربوط به تابعیت

وی با اعلام خبر ارســال لایحه »اصــلاح برخی از 
احکام قانونی مربوط به تابعیت« گفت: تصویب قانون 
نحوه انتصاب اشــخاص در مشاغل حساس در سال 
۱۴۰۱ در خصــوص ممنوعیت اشــتغال افرادی که 
خود، همسر یا فرزندانشــان دارای تابعیت مضاعف 
هســتند، ضوابط قانونی حاکم بر این افراد را تحت 
تأثیر قرار داده اســت که دولت با تهیه  این لایحه، 
به دنبال ایجاد هماهنگــی و یکپارچگی تقنینی در 

این زمینه است.

رئیس جمهور  امــور مجلــس  معاونت  سرپرســت 
خاطرنشــان کرد: به موجب اصــل وحدت تابعیت، 
هر شخصی باید تنها دارای تابعیت یک دولت باشد؛ 
چراکه رابطه ناشی از تابعیت آن فرد و دولت موجب 
حقوق و تکالیفی برای اشــخاص و دولت ها است و 
تعدد این رابطه باعث بروز مشکلات فراوانی برای این 
اشخاص و دولت های متبوع آنها خواهد شد. یکی از 
اصلی ترین زمینه های بروز اشــکال در نظام حقوقی 
ایران، استفاده همزمان از نظام اعطای تابعیت مبتنی 
بر خاک و نظام مبتنی بر خون اســت بر این اساس 
در ماده )۹۷۶( قانون مدنی که از اقســام اشــخاص 
تابع دولت جمهوری اسلامی ایران را تعیین می کند، 
اصل وحدت تابعیت مخدوش شــده است. از سوی 
دیگر مفاد ماده )۹8۹( قانون مدنی که حکم اشخاص 
دارای تابعیت مضاعف را بیان کرده اســت به دلیل 
عدم احصای اقســام مختلف افراد تابعیت مضاعف و 
نیز به واســطه اختلاف در تفاسیری که از این ماده 
وجود دارد، زمینه ساز بروز ناهماهنگی هایی در کشور 

شده است.

باشــگاهخبرنگاران-ناصر کنعانی، ســخنگوی وزارت امور 
خارجه در نشست خبری خود اظهار کرد: به مسعود پزشکیان 
تبریک عرض می کنم که موفق به کســب آرای ملت شد. برای 
رئیس جمهــور ملــت آرزوی موفقیت می کنــم. وی ادامه داد: 
دســتگاه دیپلماســی از همه ظرفیت های خود برای کمک به 
رئیس جمهور منتخب و تحقق منافع جمهوری اســلامی ایران 
استفاده خواهد کرد. از ایرانیان خارج از کشور تشکر می کنم که 

به رغم سختی ها با نشاط در انتخابات شرکت کردند.
  برنامه ریزی وزارت خارجه برای مراسم تحلیف رئیس جمهور 

منتخب
ســخنگوی وزارت خارجه درباره دعوت از کشــور های خارجی 
بــرای حضور در مراســم تحلیف رئیس جمهــور بیان کرد: هر 
برنامه ریزی در این زمینه باشد، قطعاً وزارت خارجه اجرایش را 
برعهده دارد و با همه توان ظرفیت های خود را در این زمینه به 

کار خواهد برد. مشورت ها در حال انجام است.
ســخنگوی دســتگاه دیپلماســی اظهار کــرد: چهلمین روز 
درگذشت شهید رئیسی را پشت سر گذاشتیم و بار دیگر به این 
شهدا ادای احترام می کنیم. بعد از گذشت پنجاه روز از شهادت 
رئیس جمهور، ملت بزرگ ایران مجدد در تاریخ افتخارات خود 
صفحه زرین دیگری را رقم زدنــد. کنعانی ادامه داد: برگزاری 

انتخابــات تحت هدایــت رهبر انقــلاب و برنامه ریزی دولت و 
مشارکت مسئولانه کاندیدا ها و حضور باشکوه مردم بصیر ایران 
برگزار شد. برگزاری دو انتخابات متوالی توسط دولت جمهوری 
اســلامی ایران نشان دهنده عمق مردم ســالاری در جمهوری 

اسلامی ایران است. 
  نظر کنعانی درخصوص  احیای برجام 

این دیپلمات کشــورمان درباره احیای برجــام در دوره جدید 
وزارت خارجــه بیان کــرد: موضوع مذاکــرات و رفع تحریم ها 
سازوکار روشن خود را دارد. دولت سیزدهم همه تلاش  خود را 
در این زمینه به کار بســت. در دولت جدید باید منتظر ماند و 

رویکرد های جدید را مشاهده کرد.
کنعانــی درباره تأثیر انتخابات ایــران بر تحولات منطقه گفت: 
برگــزاری  انتخابــات در زمــان کوتاه و با آرامــش طبعاً جزء 
موفقیت های ملت و دولت است. این مؤلفه ها از منظر ملت های 
دنیا نشــان دهنده آن اســت کــه آنها با کشــوری پرقدرت و 
باصلابت در ارتباط هســتند. وی اضافه کرد: قطعاً کشــور های 
مختلف بعد از این برای ایران حســاب جدیدی نسبت به قبل 
را بــاز خواهند کرد. ایران نشــان داد کــه در معادلات منطقه 
 نقش  بســزایی دارد، بنابراین شــاهد تقویت مناســبات ایران 

در منطقه خواهیم بود.

  تکذیب لغو عضویت ایران در بریکس
کنعانی درباره روند لغو عضویت ایران در بریکس توسط روسیه 

بیان کرد: این موضوع را قویاً تکذیب می کنم.
ســخنگوی وزارت خارجه درباره شبکه پرداخت ایران و روسیه 
اظهار کرد: از مدت ها قبــل مذاکرات فنی این موضوع با توجه 
به هدف گذاری ها آغاز و مشــورت های مقامات بانک مرکزی دو 
کشور انجام شد و پیشرفت های بسیاری در این زمینه داشتیم. 
امیداریم به زودی امکان استفاده از این امکانات را داشته باشیم. 
در چانه زنی های دیپلماتیک برای منافع ملت ایران در شــرایط 
خوبی قرار داریم. وی درباره مذاکرات در دولت جدید بیان کرد: 
هر توافقی دارای دو طرف است. دولت جمهوری اسلامی ایران 
در تأمیــن منافع ملی از همه ابزار های خود اســتفاده می کند، 
توافق برجــام حاصل روند دیپلماتیک بود. مســیر سیاســت 
خارجی ما مســیر منطقی بود. مســیر تعامل با کشور های دنیا 
مبتنی بر عزت کشور و تمرکز بر سیاست همسایگی و استقلال 
از ظرفیت های موجود اســت کــه نتایج همه این هــا دربرابر 
دیدگان ملت قرار دارد. در چانه زنی های دیپلماتیک برای منافع 

ملت ایران در شرایط خوبی قرار داریم.
  تعداد قابل توجهی از کشور ها همکاری مؤثری در انتخابات 

داشتند

کنعانی گفت: جای تأسف دارد که  کانادا با ادعای مکرر حقوق 
بشر جمع بسیاری از ایرانیان را از استفاده از حقوق شهروندی 
خود محروم کرد و قضاوت این موضوع برعهده شهروندان جهان 
قرار دارد. سخنگوی دستگاه دیپلماسی اظهار کرد: تعداد قابل 
توجهی از کشور ها همکاری مؤثری در انتخابات داشتند و تعداد 
اندکی آن گونه که شایسته بود به مسئولیت خود عمل نکردند. 
وی دربــاره آزار رأی دهندگان نیز اظهــار کرد: همه هم وطنان 

خارج از کشور سرمایه ما هستند.
 مشارکت بیش از بیست درصد در خارج از کشور نشان دهنده 
این اســت که شــهروندان به رغــم آزار هایی که انجام شــد، 
مصمم تــر از دوره قبل وارد انتخابات شــدند. آنچه دســتگاه 
دیپلماســی انجام داد تلاش صادقانه بود تا شــهروندان خارج 
از کشــور بتواننــد از حقوق قانونــی خود برخوردار باشــند. 
کنعانی تأکید کرد: دســتگاه دیپلماســی هماننــد هر دوره ای 
در خدمــت دولت منتخب مــردم خواهد بود. مشــورت ها در 
این زمینه در عالی ترین ســطح انجام شــده اســت و تا زمان 
 تشــکیل دولت جدید ایــن همکاری ها ادامه خواهد داشــت.

  دخالت آمریکا در انتخابات ایران مردود است
وی دربــاره مداخله آمریکا در انتخابــات ایران اظهار کرد: این 
مواضع غیرسازنده است، انتظار داریم آمریکا سر تعظیم دربرابر 

دموکراسی ایران فرو بیاورد. این گونه اظهارات مردود است. اصل 
برای مردم ایران عزت و احترام متقابل است. سخنگوی وزارت 
خارجه اظهار کرد: آمادگــی کامل برای برقراری ارتباط داریم. 
رویکرد ما همواره تعامل با کشــور ها و عــدم اتخاذ رفتار های 
تقابلی اســت. به هر گام مثبت پاســخ مثبت می دهیم، دولت 
ایران در چهارچوب رویکرد های نظام، رویکرد های سازنده خود 

را با کشور های جهان ادامه می دهد.
  ایران در حمایت از لبنان درنگ نخواهد کرد

ناصر کنعانی درخصوص تحولات لبنان گفت: ایران در حمایت 
از ملت لبنان و امنیت این کشور در زمان مقتضی هیچ تردیدی 
بــه خود راه نخواهد داد. ایران حمایت از امنیت لبنان و دولت، 
ملت و مقاومــت لبنان را برای خود یک اصــل می داند. رژیم 
صهیونیستی باید متوجه پیامد های هرگونه اقدام ماجراجویانه 

خود در منطقه و به ویژه لبنان باشد.
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امور  معــاون هماهنگی  فــرخ زاده،  محمد 
گردشــگری و زیــارت اســتانداری فارس 
از اتخــاذ راهکارهایــی به منظور تســهیل 
خدمت رســانی به متقاضیان ســفر معنوی 

اربعین خبر داد.
فرخ زاده با تقدیر از حضور حماســی آحاد 
ریاســت  انتخابــات  دوم  دور  در  جامعــه 
جمهــوری گفت: اخذ گذرنامه برای ســفر 

اربعین ضروری است.
وی بــا ارائه توضیحاتی در این زمینه افزود: 
متقاضیان گذرنامه باید با به همراه داشــتن مدارک هویتی شامل شناسنامه، کارت ملی )برای افراد 
بالای 16 سال(، کارت پایان خدمت، رضایت پدر برای افراد زیر 18 سال و رضایت همسر برای بانوان 
متأهــل به پلیس +10 مراجعه و پس از تکمیل مدارک و انجام امور اداری، گذرنامه ظرف مدت یک 

هفته به دست متقاضیان خواهد رسید.
معاون استاندار فارس با بیان این که صدور گذرنامه های زیارتی به دو طریق صورت می پذیرد، اظهار 
داشــت: افرادی که خط تلفن همراه به نام خودشان باشد می توانند از طریق اپلیکیشن »پلیس من« 
جهــت صدور گذرنامه زیارتی اقدام کنند. فرخ زاده با بیــان اینکه خدمات صدور گذرنامه به صورت 
حضوری هم ارائه خواهد شــد، بیان داشــت: متقاضیان می توانند با مراجعه به اداره گذرنامه و دوایر 

گذرنامه در شهرستان ها با ارائه مدارک مورد نیاز برای اخذ گذرنامه زیارتی اقدام کنند.
وی به اهالی ولایمتدار استان فارس که راهی سفر معنوی اربعین هستند پیشنهاد کرد طی روزهای 

جاری برای اخذ گذرنامه زیارتی اقدام کرده و درخواست خود را به روزهای پایانی موکول نکنند.

 دیدار چهره به چهره با مردم و ملاقات بی واســطه با اقشــار و گروه های 
مختلــف یکی از مواردی بود که از ابتدای اســتقرار دولت ســیزدهم به 
صورت جدی احیا و تا امروز ادامه یافت. دولت ســیزدهم و مســئولین و 
مجریان این دولت به تأســی از رئیس جمهور شهید، حضرت آیت ا... سید 
ابراهیم رئیســی مستمراً به دیدار و گفت وگو با مردم و گروه های مختلف 
پرداختند تا ضمن شنیدن مشکلات و موانع مردم از زبان ایشان، فرهنگ 
خدمتگزاری بی منت و تســریع در حل مشــکلات مردم را احیا کنند. به 
همین ســبب اســتاندار فارس در قالب های مختلف و به اشکال گوناگون 
با مردم، ســرمایه گذاران، فعالان اقتصادی، تجــار و بازرگانان، نخبگان و 
اساتید، تولیدکنندگان، دانشجویان و جوانان و... در مدت سه سال گذشته 
بی واســطه ملاقات کرده و با توجه به مسائل مطرح شده از جانب ایشان، 

دستورات لازم را برای حل مشکلات آنان صادر کرده است.
از ملاقات هــای عمومی  در مســجد تاریخــی وکیل، ملاقــات با مردم 
و ســرمایه گذاران در شــیراز و همچنیــن در ســفر به شهرســتان های 
اســتان فارس، دیــدار ماهانه با جوانان و دانشــجویان، دو نوبت دیدار با 
ســرمایه گذاران در هر هفته، دیدار یک شــنبه ها با مــردم در دفتر کار 
استاندار فارس تنها گوشــه ای از ملاقات های بی واسطه و چهره به چهره 
ایمانیه با مردم است که می توان ذکر کرد. ملاقات هایی که صرفاً با هدف 

رفع مشکلات مردم تدارک دیده شده اند.
ایــن دیدارها علاوه بر ایجاد رضایتمندی برای مراجعه کنندگان و ملاقات 
شــوندگان، دولت سیزدهم را در عمل مردمی  معرفی کرد و جایگاه آن را 

بعنوان دولت مردمی ارتقاء ویژه ای داد.

یک شــنبه، 1۷ تیرماه و دو روز پس از برگــزاری دومین دوره انتخابات 
ریاســت جمهوری چهاردهم، محمدهــادی ایمانیه، اســتاندار فارس در 
دفتر کار خود، همانند هفته های گذشــته پذیــرای تعدادی از مردم بود 
تا بی واســطه مشکلات آنان را بشــنود و برای حل آن دستورهای لازم را 

صادر کند.
عمده افراد مراجعه کننــده  این دیدار از خانواده های ایثارگران، جانبازان 
و آزادگان بودند که در مباحث مسکن، تسهیلات، اشتغال و درمان طرح 
موضوع کرده و استاندار فارس دستورات لازم را برای رفع آنان صادر کرد.
مشــاور اســتاندار در امور ایثارگران، مســئول پیگیری هــای ویژه دفتر 
استاندار، معاون ارتباطات مردمی  استانداری، مدیران سازمان بنیاد شهید 
و امور ایثارگران و نمایندگان  برخی بانک ها در این ملاقات مردمی  حاضر 

بودند تا رفع مشکلات مراجعه کنندگان سرعت بگیرد.

معاون گردشگری و زیارت استانداری فارس:

 دیدار چهره به چهره استاندار فارس با تعدادی از مردم اخذ گذرنامه برای سفر اربعین ضروری است

شهردار منطقه دو تأکید کرد:
 اجرای پروژه های عمرانی مطابق برنامه زمان بندی  

محمد مقدس زاده، شــهردار منطقه دو در بازدید از پروژه های عمرانی با 
تقدیر از تلاش های پیمانکاران گفت: تمرکز بر سرعت بخشــی به پروژه با 

حفظ کیفیت کار است.
   در تلاش هستیم مشکلات مالی پیمانکاران به حداقل کاهش یابد

وی بازدیدهای میدانی و گفت وگوی بی واســطه با پیمانکاران را اثرگذار 
توصیف کرد و افزود: با حمایت شــهردار کلان شــهر شیراز و پشتیبانی 
شــورای اسلامی  شــهر در تلاش هستیم مشــکلات مالی پیمانکاران به 
حداقــل کاهش یابد. وی پیشــرفت فنی پروژه هــای عمرانی را مطلوب 
توصیف کرد و افزود: کارشناسان شهرداری منطقه دو آماده ارائه همکاری 
و مشــاوره های فنی با پیمانکاران در همه زمینه ها هســتند و از فرصت 

تابستان باید بیشترین بهره را جهت پیشبرد پروژه ها ببریم.
در این بازدید پیشــرفت عمرانی پروژه بهســازی بوستان الزهرا، تعریض 
خیابان شــهید زارعی و احداث پارک حاشــیه محــراب فاز ۲ به صورت 

میدانی تحت بررسی قرار گرفت.

مدیرکل آموزش و پرورش فارس:
فارس سرآمد کشور در سازمان دانش آموزی است

فرشید قاســمی، مدیرکل 
آموزش و پــرورش فارس 
 در دیــدار بــا قائم مقــام 
سازمان دانش آموزی کشور 
ظرفیت های  کــرد:  اظهار 
سازمان  اختیار  عظیمی در 
که  اســت  دانش آمــوزی 
می توانیــم از آن بهره مند 
در  افــزود:  وی  شــویم. 

ســازمان دانش آموزی، تحقیق و پژوهش از مواردی است که می توان در 
عرصه های مختلف آن را توســعه داد و تقویت کرد. قاسمی  تصریح کرد: 
ایجاد رفتارهای مطلوب و انجام اقدامات جدید و خلاقانه نیاز به پژوهش 

و تحقیق دارد.
وی ادامه داد: در حوزه دانش آموزی در برنامه ریزی ها نباید یک نســخه 
برای کل کشور تجویز شــود؛ بلکه ضروری است متناسب با فرهنگ هر 
منطقه و بر اســاس نیازهــای  بومی  و فرهنگی و خاســتگاه هر منطقه 
برنامه ریــزی و اقدامات صورت گیرد. مدیــرکل آموزش و پرورش فارس 
خاطرنشــان کرد: در برنامه ریزی ها، توجه به ظرافت و جزئیات مهم است 

تا  بتوانیم دانش آموز کنش گر  پیشران تربیت کنیم.
وی اضافه کرد: تربیت باید به گونه ای باشــد کــه دانش آموز خود طرح 
مســئله کند و خود نیز آن را حل کند. علی فلاحتکار، قائم مقام سازمان 
دانش آموزی کشــور از راه اندازی مرکز گفتمان ســازی نوجوان پیشران 
در ســازمان دانش آموزی خبر داد و اظهار کــرد: در اردوی ملی فضای 

جهان اندیشی را ایجاد کردیم و دانش آموزان فعال عمل می کنند.
فلاحتکار تصریح کرد: در برنامه ریزی هــای اخیر، اردوهای دانش آموزی 
دارای شش سناریو است؛ لذا دانش آموزان باید ابتدا شرایط اردوی شماره 
یک را داشته باشند تا پس از حضور در آن، بتوانند وارد اردوی دوم شوند.
وی گفت: استان فارس به واسطه وجود پیشکسوتان سازمان دانش آموزی 

و همچنین ظرفیت های خوب دانش آموزی سرآمد کشور است.
قائم مقام سازمان دانش آموزی کشور اضافه کرد: با توجه به همراهی های 
مدیــر کل آموزش و پرورش فارس و ظرفیت های موجود، اســتان فارس 
می تواند با سرعت بیشتری پیش رو در برنامه های سازمان در کشور باشد.

شهردار منطقه 9 شیراز خبر داد:
 تداوم بررسی وضعیت معابر منطقه

با هدف سامان دهی 

عبدالصالح رســتم زاده، شهردار منطقه 9 شیراز از تداوم بررسی وضعیت 
معابر جهت سامان دهی و مناسب سازی برای سهولت استفاده و دسترسی 
شــهروندان خبر داد و اظهار کرد: مســائل و مشــکلات اصلی مربوط به 
معابر سطح شــهر توسط کمیته بهسازی معاونت خدمات شهری منطقه 
شناسایی، طبقه بندی و اصلاح می شــود. وی مناسب سازی پیاده روهای 
ســطح شــهر را به عنوان یکی از مهم ترین وظایف ایــن کمیته نام برد 
و افزود: همسطح ســازی ســطح پیــاده رو و خیابان در محــل اتصال، 
همسطح ســازی منهول های موجــود در پیاده رو، حــذف زواید، موانع و 
تابلوهای موجود در مســیر پیاده رو، اجرای کف پوش مخصوص نابینایان 
در مسیر پیاده رو، احداث پل فلزی بر روی جوی های آب، اجرای دال های 
بتنی بر روی کانال های معابر، احداث رمپ و پله در پیاده رو های شیبدار 

از جمله مهم ترین اقدامات جهت مناسب سازی پیاده روها است.
   همه اقشار جامعه باید قادر باشند بدون خطر در محیط پیرامون خود  

تردد کنند
وی تأکید کرد: هدف از این مناسب ســازی ها تســاوی فرصت ها، عدالت 
اجتماعی و پیوســتن تمامی  افراد به جامعه و ایجاد فضای حرکتی بدون 
مانع و ایمن به شمار می رود. شهردار منطقه 9 یادآور شد: اصلاح هندسی 
در تقاطع های ســطح شــهر جهت تســهیل در عبورومرور عابرین پیاده، 
احداث رمپ و سطوح شیب دار استاندارد در ورودی ساختمان ها و احداث 
ســرویس های بهداشتی جهت اســتفاده افراد کم توان، دسترسی آسان از 
دیگر اقدامات این کمیته اســت. وی با اشــاره به اقدامات انجام شده برای 
مناسب سازی محیط شهری توسط شهرداری گفت: همه اقشار جامعه باید 
قادر باشند به راحتی و بدون خطر در محیط پیرامون خود و اماکن عمومی 

 و معابر شهری تردد کرده و از تمام حقوق اجتماعی برخوردار شوند.
   در نظر گرفتن فضایی مناسب برای تردد معلولان

وی با تأکید بر این که مناسب ســازی پارک های سطح شهر برای سهولت 
دسترســی معلولان نیز به طور ویژه همواره در دستور کار این کمیته قرار 
داشته اســت، گفت: احداث سرویس بهداشــتی مخصوص استفاده افراد 
کم توان، احــداث رمپ جهت ورود و خروج، اجــرای کف پوش مخصوص 
نابینایان در سطح پارک و... از جمله این اقدامات است.  رستم زاده در پایان 
خاطرنشــان کرد: در نظر گرفتن فضایی مناسب برای تردد معلولان، یکی 
از مهم ترین سیاســت های کاری شهرداری برای احداث پروژه های عمرانی 

شهر، است. 

معاون آموزش و پرورش فارس مطرح کرد:
 جبران کمبود نیروی متخصص تربیت بدنی

 در آموزش و پرورش فارس

سید کاظم حســینی، معاون تربیت بدنی و ســلامت آموزش و پرورش 
فارس در وبینار آموزشــی با موضوع تشریح طرح ها و فعالیت های حوزه 
تربیت بدنی و سلامت با حضور کارشناسان تربیت بدنی و سلامت فارس، 
به جذب، ســامان دهی و توانمندسازی نیروی انسانی تأکید کرد و افزود: 
اســتان فارس در حوزه تربیت بدنی و سلامت با کمبود نیروی متخصص 
مواجه اســت که خوشــبختانه امســال از طریق برگــزاری آزمون های 
اســتخدامی، ماده ۲8، مشاغل کیفیت بخشی، دانشــگاه فرهنگیان و .. 
بخشــی از کمبودها جبران خواهد شد. حسینی اظهار کرد: یکی دیگر از 
برنامه های مهم در حوزه تربیت بدنی و سلامت آموزش و پرورش فارس، 
میزبانی مســابقات کشوری و همچنین  ادامه طرح شهید سلیمانی است 
که باید با مشارکت خیرین و اولیا، پروژه های نیمه تمام ورزشی را به اتمام 
برسانیم. وی با تأکید بر فعالیت های حوزه تربیت بدنی در راستای اهداف 
سند تحول بنیادین، بیان کرد: تمام برنامه ها و فعالیت های حوزه معاونت 
تربیت بدنی و ســلامت در راستای ســند تحول بنیادین به ویژه ساحت 

زیستی و بدنی است.

گروه خبر- لیلا غضنفری
یکی از موضوعات مورد دغدغه والدین و در واقع 
خــان آخر پروژه مهر، تأمین ســرویس مدارس 
اســت که برای اولین بار شهرداری شیراز طبق 
ابلاغ مصوبه هیــت وزیران، وظیفــه ثبت نام و 
تأمین را برعهده گرفته اســت. وظیفه ای که با 
سامانه سفیر مهر قرار است قبل از شروع مهرماه 
سامان دهی و تأمین ســرویس صورت بگیرد تا 
والدیــن تا نیمه مهرماه درگیر تأمین ســرویس 
مدارس برای ایاب و ذهاب دانش آموزان نباشند. 
رئیــس ســازمان مدیریت حمل ونقل مســافر 
شهرداری شــیراز با بیان اینکه ثبت نام سرویس 
مدارس دانش آموزان تا پایان مرداد خواهد بود، 
گفت: والدین اگر خارج از این سامانه، راننده ای 
به عنوان سرویس دانش آموز خود گرفتند، هیچ 
تعهدی از سوی ســازمان حمل ونقل و آموزش 
و پرورش نخواهند داشــت و مسئولیت  بر عهده 
خــود اولیا اســت. پیمان باباخانی در نشســت 
خبــری خود با خبرنگاران بــا موضوع معرفی و 
تشریح سامانه سفیر مهر ویژه سرویس مدارس 
اظهار کرد: سال گذشته بر اساس مصوبه هیئت 
وزیــران وظیفه ارائه خدمات ســرویس مدارس 
به شــهرداری واگذاری شــد. این مسئولیت در 
شیراز به ســازمان حمل ونقل مسافر محول شد 
و ســازمان بر اساس یک تقویم اجرایی کار خود 
را آغاز کرد. وی افزود: در اسفند نرخ نامه مصوب 

ســرویس مدارس از سوی شورای اسلامی  شهر 
تأیید شــد و بر اساس تقویم برنامه ریزی مدنظر 
انجام شد و این موضوعی بود که طی سال های 
گذشته در خصوص تعیین نشدن نرخ سرویس 
به عنــوان دغدغه برای خانواده ها همواره مطرح 
بود. رئیس ســازمان مدیریت حمل ونقل مسافر 
شــهرداری شیراز تصریح کرد: یکی از مهم ترین 
مســائل که بابت ثبت نام سرویس مدارس مورد 
اهمیت بود، طراحی یک ســامانه اینترنتی بود 
تــا والدین و رانندگان بتوانند در آن نســبت به 
ثبت نام اقدام کنند که در این راســتا ســامانه 

ســفیر مهر طراحی شد. باباخانی تأکید کرد: در 
طراحی این سامانه تمام تمهیدات امنیتی انجام 
شده است و همه اطلاعات والدین، دانش آموزان 
و راننــدگان ثبت خواهد شــد و پــس از ثبت 
داده ها همه اطلاعات به صــورت فوق محرمانه 
نگهداری می شود و هیچ فردی به آن دسترسی 
نخواهد داشت. ســامانه و بستر نرم افزاری آن از 
لحاظ مالکیت متعلق به شهرداری شیراز است. 
وی خاطرنشــان کرد: ســامان دهی شرکت های 
حمل ونقــل دیگر اقدامی  بود که در این راســتا 
صورت گرفت. ۲۷ شــرکت متقاضی ســرویس 

بودند و پس از بررسی، تأییدیه ۲۳ شرکت نهایی 
شــد تا کار خدمات حمل ونقل دانش آموزی را 
انجام دهند.  رئیس سازمان مدیریت حمل ونقل 
مســافر شــهرداری شــیراز با اشــاره به اینکه 
درجه بندی ســرویس مدارس در سطوح یک تا 
شش است و شــرکت های ارائه دهنده سرویس 
مدارس باید درجه ۳ را دریافت کنند، ادامه داد: 
ارائه و ســامان دهی سرویس مدارس سطح شهر 
شیراز از سوی این ۲۳ شــرکت انجام می شود. 
باباخانــی اظهار کرد: با توجه به تخلفاتی که در 
خصوص ســرویس مدارس صورت می گرفت و 
اغلب از سوی مدیران اجرایی بود، تمام مدیران 
اجرایی که در این امر دخالت داشــتند فراخوان 
آن ها به تعداد ۷00 مدیر اجرایی انجام شــد که 
از ایــن تعداد ۴1۷ نفر تأیید شــدند تا زیر نظر 
مجموعه شرکت های مورد تأیید فعالیت داشته 
باشند. وی تصریح کرد: یکی دیگر از موضوعات 
مهم در ســرویس مدارس، هماهنگی آموزش و 
پرورش با ســازمان حمل ونقل مسافر بود که در 
این راستا با صدور مصوبه ای مجموعه آموزش و 
پرورش همکاری لازم را با ســازمان حمل ونقل 

مسافر خواهد داشت.
   مهلت ثبت نام سرویس مدارس تا پایان مرداد 

است
رئیس ســازمان حمل ونقل مســافر شهرداری 
شــیراز تأکید کرد: راننــدگان متقاضی والدین 

از هم اکنــون تا پایان مرداد بایــد با مراجعه به 
سامانه سفیر مهر ثبت نام خود را در سامانه انجام 
دهند تا شهریور تخصیص سرویس صورت گیرد. 
باباخانی خاطرنشــان کرد: ثبت نام رانندگان در 
این ســامانه از هم اکنون فعال است و به جهت 
ســهولت کار، رانندگان می تواننــد به ۲0 دفتر 
پیشخوان شهر شــیراز مراجعه کنند تا فرآیند 

ثبت نام آن ها انجام شود. 
وی همچنین در خصوص تأیید کارت صلاحیت 
رانندگان، اضافه کرد: در این خصوص شرایطی 
مد نظر است که بالا بودن سن راننده از ۲۳ سال، 
داشتن گواهینامه معتبر، نداشتن سابقه کیفری، 
طب کار، اســتعلام ســلامت هفتگانه راننده و 
داشــتن کارت معاینه فنی خودرو از جمله این 
شرایط است. رئیس سازمان مدیریت حمل ونقل 
مسافر با اشــاره به اینکه سازمان به عنوان ناظر 
عالی بر سامانه فعالیت دارد، تأکید کرد: والدین 
بدانند اگر خارج از این سامانه راننده ای به عنوان 
ســرویس دانش آموز خود گرفتند، هیچ تعهدی 
از سوی ســازمان حمل ونقل مسافر و آموزش و 
پرورش و هیچ ســازمان دیگری در صورت وقوع 
هر گونه اتفاقی مســئول نخواهنــد بود و همه 
مســئولیت ها بر عهده اولیا است. باباخانی ادامه 
داد: در صورتی که والدین از طریق این ســامانه 
اقدام به ثبت نام ســرویس نکننــد، تخلف مدیر 

اجرایی محرز خواهد بود

با ثبت دانش آموزان در سامانه سفیر مهر شهرداری رقم می خورد؛

عبور از خان هفتم 
رئیس سازمان مدیریت حمل ونقل مسافر شهرداری شیراز خبرداد:

 پایان مرداد ماه آخرین مهلت ثبت نام دانش آموزان برای تأمین سرویس مدارس

سرپرست شرکت گاز استان فارس تأکید کرد:

تداوم ملاقات مردمی  در سال جاری
وحید بهفر، سرپرست شرکت گاز استان فارس با بیان اینکه 
دیدارهای چهره به چهره ســبب آشــنایی بیشتر با نیازها و 
مطالبات مراجعان و تسریع در رسیدگی به مسائل و مشکلات 
مردم می شود، گفت: با ادامه این روند می توانیم مسائل مردم 
را بهتــر درک کنیم، از طرفی در بین مردم بودن و تعامل و 
ارتباط نزدیک افزایش رضایتمندی مشترکین را در پی دارد. 
وی دسترسی ارباب رجوع به مدیران دستگاه های اجرایی را 
یکی از مهم ترین نقاط قوت دســتگاه مربوطه عنوان کرد و 
تصریــح کرد: انتظار می رود اقدامــات ادارات به اطلاع مردم 
برســد که یکی از موارد این است که ارباب رجوع بداند چه 

زمانی می تواند با مدیر دستگاه مربوطه ملاقات کند.
سرپرست شرکت گاز استان فارس با بیان اینکه در سه ماهه 

نخست ســال جاری تعداد 1۷۷ جلســه ملاقات عمومی  و 
دیدار چهره به چهره با مشــترکین شــرکت گاز که شــامل 
پیمانکاران و ذی نفعان شــرکت نیز می شود، در این شرکت 
 انجام شــد و در همین رابطه 1۲9 مورد مشاوره و راهنمایی 

ارائه شده است.
    دوشنبه هر هفته شرکت گاز استان فارس پذیرای مراجعین 

است
مقام ارشــد شرکت گاز اســتان فارس با بیان اینکه جلسات 
مردمی  این شــرکت دوشــنبه هر هفته پذیــرای مراجعین 
اســت، افزود: در این جلسات ضمن اســتماع سخنان آنان، 
به جهت بررســی و پیگیری بهتر مسائل و موارد مطرح شده 
و مشــورت های کارشناسی، دســتورات و راهکارهای لازم و 

عملیاتی به همکاران و ســایر مدیران صادر می شــود که در 
همین راستا ۳9 پرونده حل و فصل و 9 پرونده نیز در دست 

اقدام است. 
وی خاطر نشــان کرد: در ســال گذشــته نیز مشــکلات و 
درخواســت های مــردم در حوزه های گازرســانی به صورت 
حضوری با مدیران شــرکت مطرح شده است که در مجموع 
5۲8 مورد ملاقــات حضوری و چهره و چهره انجام پذیرفته 
اســت که منجر به ۴۲5 مشــاوره و راهنمایی و 110 اقدام 

مثبت شده است.
    تداوم جلسات مردمی  در سال جاری

سرپرســت شــرکت گاز اســتان فارس در پایان با تأکید بر 
تداوم جلســات مردمی  در سال جاری یادآور شد: با برگزاری 

جلســات ملاقات مردمــی  و دیدار چهره بــه چهره مدیران 
نهادها با مردم می توان بخشــی از درخواســت ها و مطالبات 
آن هــا را برطرف کرد همچنین افزایش ســطح دسترســی 
به مســئولان و کارگــزاران دولت با رویکرد حل مشــکل، 
 زمینه مشــارکت تمامی  اقشــار جامعه را در تحقق شــعار 

سال فراهم می سازد.

با اجرای حکم کمیسیون ماده صد درباره یک مجتمع آموزشی در بلوار میرازی شیرازی رقم خورد؛

زنگ آخر ترافیک
 شهردار منطقه شش عنوان کرد:

این اقدام گام مهمی در راستای صیانت از فضای سبز و رفع گره ترافیکی بود 

شهرداری  اقدامات  از  یکی 
شــیراز در کنــار توســعه 
و آبادانــی، رفــع گره های 
ترافیکــی در معابر شــهری اســت. ایــن مهم معمــولاً در 
کلان شهرها از مسیر رفع ســد معبر، اصلاح هندسی و بعضاً 
تملــک واحدهای موجود در معابر اصلــی و تعریض خیابان 
صــورت می گیرد. عملکردی که با ظرفیت قانونی در بند ۲0 
ماده 55 شــهرداری و کمیســیون ماده صد اختیاراتی را به 

شهرداری ها داده است.
بلوار آیت ا... میرزایی شــیرازی یکی از معابر اصلی کلان شهر 
شــیراز اســت که باوجود قرار گرفتن در میان باغ های گروه 
یک قصر دشــت چند ســال اســت به دلیل معضل ترافیکی 
فعالیــت یک مراکز آموزشــی غیرانتفاعی، گــره ترافیکی و 
اعتراض شــهروندان را به همراه داشــته است از سوی دیگر 
در کنار ترافیک های ناشــی از فعالیت این مرکز آموزشــی، 
تحصیل دانش آموزان در کانکس های پیش ســاخته موضوع 
ایمنی را به عنوان مطالبه دیگر شــهروندان و شــهرداری در 
صــدر تغییر وضعیت موجود قــرار داد. این دغدغه ها تبدیل 

به یک درخواســت مکرر شهروندان از شــهرداری نسبت به 
جابه جایی این مرکز آموزشی غیر انتفاعی شده بود. در همین 
راستا شهرداری منطقه شش نسبت به نصب بنر اطلاع رسانی 
درباره احکام صادر شــده درباره تغییر وضعیت این مدرســه 

مبنی بر جابه جایی اقدام نموده بود. 
خبرنگار ســبحان نیز براساس وظیفه ذاتی خود بارها درباره 
اجرای احکام صادر شــده درباره جابه جایی این مدرســه از 
شــهردار منطقه شش و اعضای شورای شــهر کسب اطلاع 
نمود که در دی ماه ســال گذشته مســعود قادری، شهردار 
منطقه شــش با اشــاره به گره ترافیکی این مدرســه و قرار 
گرفتن ایــن مرکز آموزشــی مذکور در گروه اســتحفاظی 
باغ های قصر دشــت، اظهار کرد: طبق نامه ارســال شده در 
ســال جاری، اخطارهای لازم به مدرسه داده شده است و از 
خرداد ماه سال آینده این مدرسه اجاره ثبت نام دانش آموزان 
 را نــدارد. موضوعی که در بامداد 18 تیــر ماه رنگ واقعیت 
به خود گرفت و با حضور شــهردار منطقه شش، رأی قطعی 
کمیســیون ماده 100 درراســتای رفع یکــی از مهم ترین 
گره های ترافیکی بولوار آیت ا... میرزای شــیرازی اجرا شد و 

بنر اطلاع رسانی نیز نصب گردید.

شهردار منطقه 6 شیراز در این باره گفت: پیرو درخواست های 
مکرر شــهروندان و رســیدگی به یکی از مهم ترین گره های 
ترافیکــی در بولوار آیــت ا... میرزایی شــیرازی رأی قطعی 
کمیســیون ماده 100 درخصوص عملیات پلمب یک مرکز 

آموزشی در دستورکار قرار گرفت. 
قادری اظهار کرد: عملیات پلمب قانونی یک مجتمع آموزشی 
در بولوار آیت ا... میرزای شــیرازی بامداد دوشنبه 18 تیرماه 
در راســتای اجرای آرای قطعی کمیسیون ماده صد و دیوان 
عدالت اداری توســط عوامل اجرایی شهرداری منطقه 6 اجرا 
شــد.  وی با تأکید بــر این موضوع که مطالبــات مردمی و 
مطالعات کارشناسی مبنای اقدامات شهرداری در حوزه های 
مختلف اســت، بیان کرد: اجرای این حکم در راستای اجرای 
رأی قطعــی کمیســیون ماده صد قانون شــهرداری و آرای 

قطعی دیوان عدالت اداری انجام شد.
 شهردار منطقه 6 شیراز رفاه شهروندان را در اولویت مدیریت 
شــهری دانســت و بیان کرد: این مجتمع آموزشی در بولوار 
آیت ا... میرزای شــیرازی فعالیت داشــت و مشکلات عدیده 

ترافیکی را به همراه داشت. 
قادری بــا بیان اینکه این مجتمع آموزشــی از لحاظ ایمنی 

دارای نقص های عدیده ای بود، اعلام کرد: سازمان آتش نشانی 
و خدمات ایمنی شهرداری شیراز مکاتبات متعددی پیرامون 
عدم رعایت نکات ایمنی در این مرکز داشته است و هر لحظه 

امکان بروز حادثه وجود داشت. 
وی بــا بیان اینکــه در این عملیات اجرای رای کمیســیون 
ماده صد و دســتور مقام قضایی اجرا شد، افزود: این مجتمع 
آموزشی در حوزه اســتحفاظی و گروه یک باغات قصردشت 
واقع شده و این اقدام مدیریت شهری گام مهمی در راستای 

صیانت از فضای سبز محسوب می شود.
 شــهردار منطقه 6 در بخش پایانی ســخنانش از عزم راسخ 
به منظور رســیدگی به تمامی تغییر کاربری های غیرمجاز با 

اولویت حفظ باغات گروه یک خبر داد. 
گفتنی اســت؛ شــهرداری منطقه 6 از مدت ها پیش با طی 
کردن مراحــل قانونی و نصــب بنر بر دیــوار این مجموعه 
آموزشــی پیرامون تعطیلی این مرکز اطلاع رســانی لازم را 

انجام داده بود. 
 لازم به ذکر اســت، عملیات پلمپ این مرکز آموزشی بامداد 
دوشنبه 18 تیرماه با دستور مقام قضایی و طی کردن مراحل 

قانونی انجام شد.
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وزیرخارجهجدیدمصر:
استفادهاسرائیلازسلاحگرسنگیدرجنگغزهغیرقابل

قبولاست
ایســنا- بدر عبدالعاطی، وزیر خارجه جدیــد مصر تأکید کرد 
که استفاده رژیم صهیونیســتی از سلاح گرسنگی در جنگ غزه 
غیر قابل قبول اســت. وزیر خارجه مصر روز گذشته در کنفرانس 
مطبوعاتی با فیلیپ لازارینی،کمیســر کل آژانس امدادرســانی و کاریابی آوارگان 
فلســطینی )آنروا( در قاهره گفت: شهدای آنروا جان خود را بر سر امدادرسانی به 
فلسطینی ها در غزه گذاشــتند. مصر اجازه ایجاد جایگزینی برای آنروا در نوار غزه 
را نخواهد داد. اســرائیل مدارس و مقرهای آنروا را هدف قرار داد و این اقدام نقض 
قوانین بین المللی است. طبق گزارش اسکای نیوز، وزیر خارجه مصر همچنین گفت 
استفاده رژیم صهیونیســتی از سلاح گرسنگی در جنگ غزه غیر قابل قبول است. 
وی از حامیان مالی بین المللی خواســت در تصمیم تعلیــق حمایت مالی از آنروا 
بازنگــری کنند. بدر عبدالعاطی همچنین بر لزوم توقف فوری جنگ در غزه و ورود 
بدون شــرط کمک ها تأکید کرد. لازارینی هم گفت: ۵۰ درصد از مؤسسات ما در 

غزه ویران شده و بیش از ۵۰۰ نفر در مقرهای ما کشته شده اند.
وی گفت: حدود ۲۵۰ هزار نفر برای بار ششم یا هفتم از خان یونس آواره شده اند 
و مــکان امنی در غزه وجود ندارد. این مقام ارشــد ســازمان ملل همچنین تأکید 
کرد: ما با از دســت دادن یک نســل کامل در غزه مواجه هستیم و باید کودکان به 
یک محیط آموزشــی امن بازگردند. همچنین پیشتر »فیلیپ لازارینی« در حساب 
کاربــری خود در پلتفرم »ایکس« بار دیگر برقــراری آتش بس در نوار غزه، پس از 
گذشــت ۹ ماه از این جنگ وحشــیانه را خواستار شــد. لازارینی در ادامه نوشت، 
»هرچقدر جنگ طولانی شود، شــکاف عمیق تر شده و مشکلات مردم ساکن نوار 

غزه بیشتر می شود.«

طالبانخواستاربرداشتهشدنمحدودیتهایبانکی
افغانستانشد

تســنیم-تاکایوشی کورومیا، ســفیر ژاپن در کابل در دیدار با 
محمد عبدالکبیر، معاون سیاســی نخست وزیر حکومت طالبان، 
نشســت دوحه را مهم خواند و گفت اشــتراک هیئت طالبان و 

تداوم نشست های دو جانبه زمینه خوب را برای تعامل فراهم کرده است.
بر اســاس اطلاعیه منتشر شده توسط »ارگ«، کورومیا با قدردانی از تلاش طالبان 
برای مبارزه با مواد مخدر و ایجاد تســهیلات بــرای بخش خصوصی افزود: ژاپن با 
توجه به مبارزه قاطع طالبان با مواد مخدر، برای معیشــت جایگزین در افغانستان  
1۰ میلیون دلار اختصاص داده اســت. ســفیر ژاپن با تأکید بر ادامه همکاری های 
کشورش با افغانســتان ادامه داد توکیو برای تقویت بخش خصوصی در افغانستان 

پروژه های اساسی را آغاز کرده و همکاری اش در این زمینه ادامه خواهد یافت.
عبدالکبیر نیز در ایــن دیدار ضمن قدردانی از کمک های ژاپن ابراز امیدواری کرد 
شرکت کنندگان نشست دوحه وعده های خود را درباره برنامه های جایگزین کشت 

و تولید مواد مخدر و تقویت بخش عملی کنند.
وی همچنین نشســت ســوم دوحه را موفق و مهم خواند و گفت در این نشســت 
ســازمان ملل شــرایط و پیشــنهادات افغانســتان را پذیرفت و کابــل توقع دارد 

محدودیت های موجود بر نظام بانکی افغانستان رفع شود. 

استولتنبرگ؛هیچتضمینیبرایعضویتاوکرایندر
ناتووجودندارد

مهر- ینس اســتولتنبرگ، دبیرکل ناتو اذعان کــرد که هیچ تضمینی 
مبنی بر پیوســتن اوکراین به این ائتلاف نظامی ظرف 1۰ ســال آینده 
وجــود ندارد. دبیرکل ناتو با تکرار ادعای قبلی درباره شــرط پیوســتن 
اوکراین بــه این ائتلاف نظامــی تحت رهبری آمریــکا، گفت که هیچ 
تضمینی وجود ندارد که کی یف ظرف 1۰ سال آتی به ناتو ملحق شود.

اســتولتنبرگ که اول اکتبر ســمت خود را ترک و آن را به مارک روته، 
نخســت وزیر هلند واگذار خواهد کرد، در گفت وگو با ســی بی اس نیوز 
توضیح داد که چرا امیدوار است تا اوکراین به جای سه سال آتی، تا سال 

۲۰۳۴ به عضویت ناتو دربیاید.
وی دراین باره گفت: هیچ کس دقیقاً از 1۰ ســال حرف نزده زیرا آشکار 
اســت که مسئله پیوستن اوکراین، تا چه اندازه حساسیت دارد. اوکراین 

در حال حاضر کشوری درگیر جنگ است.
اســتولتنبرگ افزود: مهم تریــن موضوع در حال حاضر بــرای ناتو این 
اســت که حمایت از اوکرایــن را افزایش دهــد و اطمینان حاصل کند 
 که این کشــور پیروز می شود. این پیش شرط عضویت احتمالی اوکراین 
در ناتو اســت. دبیرکل ناتو هفته گذشته در گفت وگویی ابراز امیدواری 
کرده بود که کی یف ظرف یک دهه آتی به ناتو ملحق شود. این اظهارات 
پس از آن مطرح شــد که ناتالیا گالیبارنکو، ســفیر کی یــف در ناتو به 
پولیتیکو گفته بود که اوکراین خواســتار پیشــنهادی »برگشت ناپذیر« 
مبنــی بر عضویت نهایی در ناتو در جریان اجــلاس آتی این ائتلاف در 

واشنگتن است. این اجلاس ۹ تا 11 جولای برگزار می شود.

سیدحسننصرا...؛باعزمیاستواربرایحمایتاز
غزهواردطوفانالاقصیشدیم

باشگاهخبرنگاران-ســید حســن نصرا...،  دبیرکل حــزب ا... لبنان 
شامگاه روز یکشنبه، در مجموعه »سید الشهداء« )ع( در ضاحیه جنوبی 

بیروت سخنرانی کرد.
 ســید حســن نصرا... با اشــاره به عملیات طوفان الاقصــی و درگیری 
حزب ا... با رژیم صهیونیســتی در جنوب لبنان گفت: ما امسال در قلب 
طوفان الاقصی قــرار داریم. فضای جنگ و پیامد هــای احتمالی، باعث 
 شده اســت که از نظر روحی و روانی، مراسم امسال با سال های گذشته 

فرق داشته باشد.
وی با بیان اینکه حزب ا... با عزم اســتوار، بــرای حمایت از غزه و ملت 
فلســطین، وارد طوفان الاقصی شد، تأکید کرد: از هرکس که وابسته به 
ماست، می شــنویم که می گوید در جای درست ایستاده ایم و برای این 

جنگ آماده ایم.

»لیبرمن«؛ابتدابایدبرنامههستهایایرانرا
شکستدهیم

فارس- آویگدور لیبرمن، وزیر جنگ اســبق رژیم صهیونیستی و رهبر 
کنونی حزب »یســرائیل بیتنو« این اظهارات را روز گذشته در گفت وگو 
با رادیو ارتش اســرائیل )گلگلتز( بیان کرده اســت.او ابتــدا به انتقاد از 
عملکرد و سیاست های بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر این رژیم در جنگ 
غــزه پرداخت و گفت: آنچه باید بدانیم این اســت که ما رهبری داریم 
که رویدادهای هفتــم اکتبر )عملیات طوفان الاقصــی( را درک نکرده 
و نفهمیده اســت. این رهبری در رویدادهای ششــم اکتبر گیر کرده و 
هیچ ایده ای برای چگونگی پایان جنگ ندارد و توانســته ما را به جنگی 

فرسایشی و بی هدف بکشاند.
براســاس گزارش پایگاه خبــری »عرب۴8«، وزیر جنگ اســبق رژیم 
اسرائیل در ادامه اضافه کرد: نمی توان بدون شکست ایران پیروز شد؛ نه 
بر حماس و نه بر حزب ا... . ما باید برنامه هسته ای آن ها را شکست دهیم. 
آمریکا جنگ جهانی دوم را علیه ژاپن آغاز کرد و کسی نپرسید که پیروز 
کیست؟!«لیبرمن در ادامه بار دیگر به انتقاد از نتانیاهو پرداخت و گفت: 
او هیچ ایده ای ندارد که چــه خواهد کرد. عمق حماس و حزب ا...همان 
ایران اســت. ما باید یک نقشــه کلان روی میز درباره چگونگی شکست 
آن ها داشته باشیم. ما انگار در جنگل هستیم و صاحب خانه دیوانه شده 
اســت. او در ادامه ائتلاف با کشورهای غربی را رد کرد و افزود: »چنین 
مسئله ای تنها ما را محدود خواهد کرد. به رغم آنکه آن ها کمک  کرده اند، 
امــا آن ها قادر به توقف همه چیز نیســتند. ببینید در کره شــمالی چه 
اتفاقی در حال روی دادن است؟ آن ها به کره شمالی اجازه می دهند هر 
ســاله توانمندی هســته ای خود را بهتر کند. رهبر حزب یسرائیل بیتنو 
ادامه داد: من تحلیلگر نیســتم. ســکوت بره ها در برابر فعالیت های آنان 
این گونه تفسیر می شــود که این ضعف است و به آن ها انگیزه بیشتری 
می دهد. آن ها اعتمادبه نفس بســیاری در خصوص قدرتشــان دارند.در 
اسرائیل احساس شرمساری وجود دارد و کسی توضیح نمی دهد که این 

انتظار برای چه است و چه انتظاری دارند؟

والاستریتژورنال:

شهررفحباخاکیکسانشدهاست
ایسنا- شــهر مرزی رفح میان نوار غزه 
و مصر، زمانی یــک مرکز تبادل تجاری 
شــلوغ برای کالاهــا و مســیر پرتردد 
بــرای بازرگانان بود امــا پس از حملات 
بی رحمانه رژیم صهیونیســتی که خشم 
و نگرانــی جهــان را برانگیخته، با خاک 
یکســان شده و ســاختمان های آن فرو 
ریخته است. ۲۷۶ روز از جنایات بی امان 
رژیم صهیونیستی در نوار غزه می گذرد و 
طی این مــدت جنایات جنگی هولناکی 
توسط بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر رژیم 
صهیونیســتی در این باریکه رخ داده و 
ایــن جنگ تمام عیار علیه فلســطینیان 
ویرانه هایی را در قسمت های مختلف غزه 

بر جای گذاشته است.
گزارشگر روزنامه وال استریت ژورنال به 
رفح، جنوبی ترین شــهر غزه سفر کرده 
و ضمــن بازدید از ویرانه های ناشــی از 
حملات رژیم صهیونیستی، گزارش کرد: 
اسرائیل پس از هفته ها جنگ، شهر رفح 
را به زمینی بایر بدل و با خاک یکســان 
کرده اســت. هم چنین محله های مجاور 
به طور کامل خالی از ســکنه هستند و 

ساختمان ها به انبوهی از آوار تغییر شکل 
داده اند. این گزارشــگر با توصیف شرایط 
کنونی غزه می نویســد: هر ســازه ای که 
همچنان پابرجاست اثری از سوراخ گلوله 
در آن رویت می شود و یا تکه هایی از آن 
توسط حملات هوایی و گلوله های تانک 

تخریب شده است.
 هم چنیــن، نوک مناره یک مســجد را 
دیدم که منفجر شــده بود و هلال ماهی 
که از گلدسته آویزان مانده بود. در ادامه 

گزارش وال اســتریت ژورنال آمده است: 
ســاختمان های اداری و جاده هایــی که 
خــود گذرگاه رفح را تشــکیل می دادند 
نیــز ویران شــده اســت؛ گذرگاهی که 
به عنــوان دروازه ای حیاتی بــرای نوار 
غــزه تلقی می شــود و حتــی پیش از 
 حمله اســرائیل به ایــن باریکه محاصره 

شده بود. 
برج نگهبانی که پنجره هایش بر اثر انفجار 
شکسته شده بود نیز خالی از نگهبان بود 

و بالای آن تابلوی بزرگی که از انفجارها 
جان ســالم به در برده بــود، به عربی بر 
روی آن نوشــته شده به فلسطین خوش 
آمدید. رژیم صهیونیستی از هفتم اکتبر 
جنگی ویرانگر را با حمایت آمریکا علیه 
غزه آغاز کرده اســت که تاکنون بیش از 
1۲۵ هزار فلسطینی را شهید و مجروح 
کرده که اکثر آنها کودک و زن هستند و 

بیش از 1۰ هزار تن نیز مفقود هستند.
تل آویــو بــه جنــگ ادامــه می دهد و 
قطعنامه های شــورای امنیت ســازمان 
ملل برای توقف فوری آن و دســتورات 
دیوان بین المللی دادگستری برای اتخاذ 
تدابیری به منظور ممانعت از نسل کشی 
و بهبــود وضعیت بد انســانی در غزه را 
نادیده می گیرد. ارتش رژیم صهیونیستی 
اخیراً با نخست وزیر این رژیم بر سر نبود 
برنامه های سیاســی برای غــزه پس از 
جنگ دچار مشــکلاتی شده است و این 
مناقشــات از ماه گذشته میلادی زمانی 
که ارتــش اذعان کــرد جنبش حماس 
 با زور تســلیحات »نابود نخواهد شــد«، 

شدت گرفت.

اخبار کوتاه جهان

روسیه:
امیدواربهتداومروابطمتحدانهباایرانهستیم

ایرنا- دیمیتری پســکوف روز گذشــته در نشســتی خبری در 
پاســخ به پرسشــی درباره رئیس جمهور جدید ایــران نیز گفت: 
روســیه برای انتخاب مردم ایران احترام زیادی قائل است و برای 
رئیس جمهور جدید ایران آرزوی موفقیت می کند. سخنگوی دفتر ریاست جمهوری 
روســیه با بیان اینکه هم اینک روند توســعه روابط ایران و روسیه از پویایی مثبتی 
برخوردار است، خاطرنشان کرد: مسکو انتظار دارد روابط مبتنی بر شراکت نزدیک 
بــا تهران در بخش های مختلف را ادامه دهد. این ســخنان پس از آن بیان شــد 
که ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روســیه روز شــنبه و به دنبال مشــخص شدن 
نتیجه انتخابات کشورمان با ارسال پیام تبریکی به مسعود پزشکیان رئیس جمهور 
منتخــب ملــت، پیــروزی وی در انتخابات را تبریــک گفت. در ادامــه این پیام 
آمده اســت: روابط روســیه و ایران دوســتانه و حســن همجواری است. مسکو و 
 تهران به طور مؤثر تلاش ها را برای رســیدگی به مســائل جاری در دســتور کار 

بین المللی هماهنگ می کنند.
رئیس جمهوری روسیه در این پیام نسبت به گسترش بیشتر همکاری های سازنده 
دوجانبه در همه زمینه ها به نفع ملت های دوست و تقویت امنیت و ثبات منطقه ای 

در دوران ریاست جمهوری پزشکیان ابراز امیدواری کرد.
ســخنگوی کرملین در بخش دیگری از ســخنان خود در پاسخ به پرسشی درباره 
اظهارات اخیر وزیــر امور خارجه ترکیه مبنی بر لزوم دســتیابی به ابتکار صلح با 
مشــارکت گسترده کشورها نیز گفت: در اینجا فقط می توانیم با آقای فیدان موافق 
باشــیم که هم اکنون هیچ بستری برای حل و فصل )مناقشه( اوکراین وجود ندارد 

و حال آنکه اگر چنین ابتکاری شکل گیرد، عالی خواهد بود.
پیشتر هاکان فیدان، وزیر امور خارجه ترکیه گفته بود که آنکارا دستیابی به ابتکار 

صلح با مشارکت گسترده کشورها برای حل مناقشه اوکراین را ضروری می داند.
وی در مصاحبه با سی ان ان ترک افزوده بود: هیچ چشم اندازی برای حل و فصل 

این مناقشه در آینده نزدیک و طی سال ۲۰۲۴ میلادی وجود ندارد.

رئیسحزبکاررژیمصهیونیستی:

وضعیت کنونی اسرائیل فاجعه بار است

نخستوزیرانگلیس:

به رسمیت شناختن فلسطین حق انکارناپذیر فلسطینیان است

آسیایغربی

اروپا

ایرنا- یائیر گولان، رئیس حزب کار رژیم صهیونیستی 
با انتقاد شــدید از عملکرد کابینــه بنیامین نتانیاهو، 
نخســت وزیر این رژیــم گفت: ادامــه وضعیت کنونی 
در نوار غزه برای اســرائیل فاجعه اســت و فاجعه های 

بیشتری را به دنبال دارد.
گولان تصریح کرد: توصیف فاجعه برای وضعیت کنونی 

اسرائیل در نوار غزه کافی نیست.
 وی افــزود: ادامــه این وضعیــت، قربانیان بیشــتر و
 فاجعه های دیگری را در راستای بقای سیاسی کابینه 
شکست خورده بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر به دنبال 
دارد. گــولان تصریح کرد: آنچه در جریان اســت فقط 
فاجعه نیســت بلکه شکست، ننگ و حماقت بی حد و 
مرز است و ما بدون داشتن هیچ هدفی، تلفات بیشتری 
در جبهه نبــرد در نوار غزه و جبهه نبــرد با حزب ا...

لبنان می دهیم.
وی گفت: ما می توانســتیم از مدتها پیش با دستیابی 
به توافق مبادله اســیران بــا جنبش حماس، به جنگ 
پایــان دهیم، از فرصــت  در نوار غزه بــرای برقراری 
آرامش درمرزهای لبنان اســتفاده کنیم، زندگی را به 
شهرک های صهیونیست نشــین تخلیه شده در شمال 
و جنوب فلســطین اشــغالی بازگردانیم و یک ائتلاف 

منطقه ای را با حمایت کامل آمریکا تشکیل دهیم.
گولان افزود: می توانســتیم کارهای زیادی انجام دهیم 

ولی کابینه ویرانی و تخریب، از انجام هر اقدامی به سود 
اسرائیل ناتوان است. گولان پیشتر نیز خواستار تلاش 
برای امضای توافق آتش بس برای تبادل اسرا بین این 

رژیم و مقاومت فلسطین شده بود.
وی گفتــه بــود: توافق آتــش بس نه تنهــا به توقف 
 جنگ علیه غزه منجر خواهد شــد بلکــه می تواند به 
درگیری ها در شمال سرزمین های اشغالی در مرز لبنان 
نیز پایان دهد. این مقام صهیونیست، توافق آتش بس 
را هم از این نظر که به درگیری های رژیم اشــغالگر در 
جبهه های مختلف جنگ پایان خواهد داد و هم از این 
نظر که به آزادی اسرای صهیونیست منجر خواهد شد، 

توافقی »ایده ال« و »مهم« ارزیابی کرده بود.
دور اول مذاکــرات رژیــم صهیونیســتی و مقاومــت 
فلسطین برای مبادله اســرای طرفین، اخیراً در دوحه 

پایتخت قطر به پایان رسید.
دفتر نخســت وزیر رژیم صهیونیستی جمعه شب تأیید 
کرد که رئیس ســازمان جاسوسی این رژیم موسوم به 
»موســاد« که برای مذاکره با حماس به قطر رفته بود، 
پــس از پایان مذاکره برای گزارش به مقامات، از دوحه 

به سرزمین های اشغالی بازگشته است.
دفتــر نتانیاهو اعــلام کرد که پس از نشســت دوحه 
توافق شــد که هیئت های مذاکره کننده، هفته آینده 
مذاکرات را ادامه دهند. در همین راســتا، قرار اســت 

رئیس سازمان امنیت داخلی رژیم صهیونیستی موسوم 
به »شاباک« به مصر و چهارشنبه به قطر سفر کند.

با گذشــت حدود ۹ ماه از آغاز تجــاوز بدون نتیجه و 
دســتاورد رژیم صهیونیســتی به نوار غــزه، این رژیم 
روزبه روز بیشــتر در بحران های داخلی و خارجی فرو 
می رود. رژیم صهیونیســتی طی این مدت دستاوردی 
غیــر از قتل عــام، ویرانی، جنایت هــای جنگی، نقض 
قوانیــن بین المللــی، بمباران نهادهای امدادرســان و 

قحطی و گرسنگی در این منطقه نداشته است.
رژیم اشــغالگر این جنگ را بــدون در نظر گرفتن هر 
دســتاوردی در آینــده، باخته و نتوانســته گروه های 
مقاومــت در یک منطقــه کوچک را که ســال ها در 
محاصره است، به تسلیم وادارد و همراهی افکار عمومی 
جهانی را به خاطر ارتکاب جنایت های آشکار در غزه، از 

دست داده است.

ایسنا-کر اســتارمر، نخســت وزیر جدیــد انگلیس با 
تأکیــد بر لزوم برقراری آتش بــس فوری در غزه، گفت 
به رسمیت شــناختن کشور مســتقل فلسطینی حق 

انکارناپذیر فلسطینیان است.
نخســت وزیر جدیــد انگلیــس یکشــنبه بــا محمود 
 عباس، رئیس تشــکیلات خودگردان فلســطین تلفنی 

گفت وگو کرد.
در بیانیه دفتر استارمر آمده است: نخست وزیر، محمود 
عبــاس را در مــورد اولویت های فوری خــود از جمله 
برقراری آتش بس، بازگرداندن اســرا، افزایش و تسریع 
کمک های بشردوســتانه و حمایت مالی از تشــکیلات 

خودگردان فلسطین در جریان قرار داد.
در ادامه این بیانیه همچنین آمده است: در بحث درباره 
اهمیــت اصلاحــات و تضمین مشــروعیت بین المللی 

برای فلسطین، نخســت وزیر استارمر گفت که سیاست 
دیرینه اش در خصوص به رســمیت شناختن فلسطین 
و مشــارکت در روند صلح تغییر نکرده است و این حق 
انکارناپذیر فلســطینیان اســت. این اظهارات در حالی 
مطرح می شــود که رژیم صهیونیســتی از هفتم اکتبر 
و بعــد از عملیات فلســطینی طوفــان الاقصی، غزه را 
در هــم کوبیده و جان بیش از ۳8 هزار فلســطینی را 
گرفته اســت. بیشتر قربانیان را کودکان و زنان تشکیل 
می دهند. عــلاوه بر تلفات، ایــن کارزار نظامی مرگبار 
صهیونیســت ها بسیاری از قســمت های نوار غزه تحت 
محاصــره را به ویرانه تبدیل کــرده و اکثر غیرنظامیان 
را بی خانمان و در معرض خطر قحطی قرار داده اســت. 
تلاش ها برای آتش بس دائمی پــس از آتش بس کوتاه 
در نوامبر فعلًا نتیجه نداده است. روز یکشنبه استارمر، 

نخست وزیر انگلیس همچنین در تماس تلفنی دیگری 
با بنیامین نتانیاهو، نخســت وزیر رژیم صهیونیستی بر 
لزوم آتش بس واضح و فوری در غزه، با گذشت ۹ ماه از 

کمپین بمباران صهیونیست ها، تأکید کرد.
طبق بیانیه دفتر نخســت وزیری انگلیس، او سپس نیاز 
آشــکار و فوری به آتش بس، بازگشــت اسرا و افزایش 
فوری حجم کمک های بشردوســتانه به غیرنظامیان را 

بیان کرد.
به گــزارش خبرگزاری آناتولی، اســتارمر همچنین به 

تعمیق بیشتر روابط دوجانبه اشاره کرد.
نخســت وزیر انگلیس ادامه داد: همچنین مهم است که 
شــرایط بلندمدت برای راه حل ۲ دولتی فراهم شود، از 
جمله اطمینان از اینکه تشکیلات خودگردان فلسطین 

از امکانات مالی برای عملکرد مؤثر برخوردار است.

آگهی فقدان سند مالکیت بخش سه شیراز 
آقایمحمدحسینتسبیحیباتسلیمدوبرگاستشهادیهکهدر
دفترخانه416شیرازتنظیمشدهاستمدعیاستکهتعدادیک
جلدســندمالکیتمربوطبهپلاک20فرعیاز۷۷2و۷۷1اصلی
واقعدربخشسهشیرازکهبرابرعملیاتاستانداردسازیبهپلاک
۷۷2/156اســتانداردگردیدهذیلثبت961صفحه41۸دفتر22
بنامخانممهوشصدرزادهثبتوسندمالکیتبهشماره3۷91۷9
صادروبهموجبسند20334مورخ13۸1/12/2۷دفتر110شیراز
معالواســطهبهآقایمحمدحسینتسبیحیمنتقلشدهاستو
کهبهدلیلســهلانگاریمفقودگردیدهاستونامبردهتقاضای
صدورالمثنیسندمالکیتنمودهمراتبطبقاصلاحیهتبصرهیک
ماده120قانونثبتآگهیمیشــودکههرکسنسبتبهتملک
موردآگهیمعاملهایکردهویامدعیوجودســندمالکیتنزد
خودمیباشــدتادهروزپسازانتشارآگهیبهثبتمحلمراجعه
واعتراضخودراضمنارائهاصلســندمالکیتباخلاصهمعامله
تسلیمنمایدواگرظرفمدتمقرراعتراضینرسیدویادرصورت
اعتراضاصلسندارائهنشــودادارهثبتالمثنیسندمالکیترا

طبقمقرراتصادروبهمتقاضیتسلیمخواهدکرد.
تاریخانتشار:1403/04/19

820/م الف- شاپور زارع شیبانی 
مدیر واحد ثبت ملک شیراز ناحیه ۴

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابــررایشــماره14036031119۸000062-1403/01/1۸هیــات
موضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقد
سندرسمیمســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکزرقانتصرفات
مالکانهبلامعارضمتقاضیآقایعلیجعفریفرزندرمضانبشــماره
شناسنامه46صادرهاززرقاندریکقطعهزمینمزروعیبهمساحت
1511۷/3مترمربعپلاکفرعیاز111۸اصلیواقعدربخشسهزرقان
لپوئیکهجهتآنپلاکفرعی4۷54منظورگردیدازســندشماره
41113-1399/05/16دفتر25زرقانازسهاممشاعیمتقاضیکسر
میگردد.لذابهمنظوراطلاععموممراتبدردونوبتبهفاصله15روز
آگهیمیشوددرصورتیکهاشــخاصنسبتبهصدورسندمالکیت
متقاضیاعتراضیداشتهباشندمیتوانندازتاریخانتشاراولینآگهی
بهمدتدوماهاعتراضخودرابهاینادارهتسلیموپسازاخذرسید
ظرفمدتیکماهازتاریختســلیماعتراضدادخواستخودرابه
مراجعقضاییتقدیمنمایند.بدیهیاســتدرصورتانقضایمدت
مذکوروعدموصولاعتراضطبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهد

شد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/04/19
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/05/03

2560/م الف
حشمت مردانه -رئیس ثبت اسناد و املاک زرقان

برابررایشــماره140360311012000۷56موضوعقانونتعیینتکلیف
وضعیتثبتیاراضیوســاختمانهایفاقدسندرسمیمستقردرواحد
ثبتیحوزهثبــتملکلامردتصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضیآقای
احمدکریمیفرزندباقربشــمارهشناســنامه3۸3صادرهازلامرددر
ششدانگیکقطعهزمینزراعیبهمســاحت6364۸/45مترمربع
پــلاک19۸فرعیاز3052اصلیمفروزومجزیشــدهازپلاک3052
اصلیقطعهیکبخش25فارسواقعدرشهرســتانلامرد-روستای

لشکانخریداریازمالکرسمیوزارتجهادکشاورزیمحرزگردیده
اســت.لذابهمنظوراطلاععموممراتــبدردونوبتبهفاصله15روز
آگهیمیشــوددرصورتیکهاشخاصنســبتبهصدورسندمالکیت
متقاضیاعتراضیداشتهباشــندمیتوانندازتاریخانتشاراولینآگهی
بهمدتدوماهاعتراضخودرابهاینادارهتســلیموپسازاخذرسید
ظرفمدتیکماهازتاریختسلیماعتراضدادخواستخودرابهمراجع
قضاییتقدیمنمایند.بدیهیاستدرصورتانقضایمدتمذکوروعدم

وصولاعتراضطبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/04/19
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/05/04

۴۷8۷/م الف  
منصور کشوری -رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان لامرد 

از طرف اسماعیل نوذری

آگهیمفقودی
برگســبزخودروســواریتندرپلاسبهرنگســفیدبه
شــمارهموتور10001۷۸2۷RR099320وشــمارهشاســی
پــلاک شــماره بــه و NAALSRBYWHA 6104۸6
ایــران۷22/34ق۷2مالــکامینســاجدیبــهکدملی
43223۸6105فرزندرجبمفقــودگردیدهوازدرجهاعتبار

ساقطاست.

آگهی فقدان سند مالکیت بخش 25 فارس شهرستان لامرد 
احمدحیدریباتســلیمیکبرگاستشهادیهکهدردفتر
اسنادرسمیشماره15۷لامردتنظیمگردیدهاستمدعی
اســتکهتعدادیکجلدسندمالکیتمربوطبهششدانگ
یکبابخانهبهمساحت409/04مترمربعپلاک30۸6/435
واقعدرقطعهیکبخش25فارسشهرستانلامردروستای
ترمانکهبهنامآقایاحمدحیدریثبتوســندمالکیتبه
شــمارهچاپی609411الف00صادربهعلتجابجاییاثاثیه
مفقودگردیدهاســتونامبردهتقاضایصدورسندالمثنی
نمودهاست.مراتبطبقماده120اصلاحیآئیننامهقانون
ثبتآگهیمیشودکههرکسنســبتبهملکموردآگهی
معاملــهایکردهویامدعیوجودســندمالکیتنزدخود
میباشدتادهروزپسازانتشارآگهیبهثبتمحلمراجعه
واعتراضخودراضمنارائهاصلســندمالکیتیاخلاصه
معاملهتسلیمنمایدواگرظرفمدتمقرراعتراضینرسیده
ویادرصورتاعتراضاصلسندارائهنشودادارهثبتسند
مالکیتالمثنیراطبقمقرراتصادروبهمتقضیتســلیم

خواهدکرد.
تاریخانتشار:1403/04/19

۴۷8۹/م الف - منصور کشوری  
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان لامرد

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابــررایشــماره14026031119۸001۸56-1402/11/29هیات
موضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوســاختمانهای
فاقدسندرســمیمســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکزرقان
تصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضیآقایسهرابامیریفرزندعبداله
بشمارهشناســنامه15صادرهازشیرازدریکقطعهزمینمزروعی
بهمساحت21563/23مترمربعپلاکفرعیاز163اصلیواقعدر
بخش5زرقانبندامیرکهجهتآنپلاکفرعی1023منظورگردید
وازسندشــماره135314-13۸2/0۷/12دفتر۷0شیرازازسهام
مشــاعیمتقاضیکسرمیگردد.لذابهمنظوراطلاععموممراتبدر
دونوبتبهفاصله15روزآگهیمیشوددرصورتیکهاشخاصنسبت
بهصدورســندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشندمیتواننداز
تاریخانتشــاراولینآگهیبهمدتدوماهاعتــراضخودرابهاین
ادارهتسلیموپسازاخذرسیدظرفمدتیکماهازتاریختسلیم
اعتراضدادخواســتخودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند.بدیهی
اســتدرصورتانقضایمدتمذکوروعــدموصولاعتراضطبق

مقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/4/04
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/04/19

۱8۱۳/م الف
حشمت مردانه -رئیس ثبت اسناد واملاک زرقان

+++++++++++++++++++++++++++

3کادر

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی




تجارت

ارز

۴۵۲ میلیارد تومان نقدینگی حقیقی ها از بازار سرمایه 
خارج شد

باشگاه خبرنگاران- محمد غفوری، کارشــناس بازار سرمایه گفت: شاخص کل 
بورس روزگذشــته یک وضعیت منفی را تجربه کرد به طوری که با کاهش بیش از 
۵ هزار واحدی در سطح ۲ میلیون و ۲۲۱ هزار واحدی ایستاد، اما شاخص کل هم 
وزن برعکس وضعیت مثبتی را تجربه کرد به طوری که با ارزشی بیش از ۸۰۰ واحد 

در ارتفاع ۷۱۰ هزار و ۷۳ واحدی قرار گرفت.
این کارشــناس بازار سرمایه در ادامه اظهار کرد: حجم معاملات روزگذشته در بازار 
سهام، حق تقدم و صندوق های سهامی حدود ۹ میلیارد و ۹۰۰ میلیون برگه سهم 
بوده و ارزش معاملات به حدود ۵ هزار و ۱۸۵ میلیارد تومان رســیده اســت. باید 
خاطرنشان کرد هر چقدر ارزش معاملات بالای ۵ هزار تومان تثبیت شود می تواند 
یک سیگنال مثبت برای بازار تلقی شود.هم چنین سرانه خرید حقیقی ها روزگذشته 

۳۵ میلیون تومان و سرانه فروش حقیقی ها ۳۲ میلیون تومان ثبت شد.
غفوری افزود: هم چنین روزگذشته ۴۵۲ میلیارد تومان خروج نقدینگی حقیقی ها را 
از بازار شــاهد بودیم. روزگذشته ۳۴ درصد بازار به عبارتی ۲۴۲ نماد در بازه مثبت 
و ۶۶ درصد بازار بــه عبارتی ۵۲۱ نماد در محدوده منفی به کار خود پایان دادند. 
روزگذشته بیشترین میزان ورود نقدینگی را صندوق های با درآمد ثابت و بیشترین 

میزان خروج نقدینگی را صندوق های سهامی به خود اختصاص دادند.

مصرف برق در کشور از ۷۶ هزار مگاوات عبور کرد

باشــگاه خبرنــگاران-  مازیــار جمشــیدی، مدیر کنتــرل مرکــز راهبری 
شــبکه برق کشــور در شــبکه خبر گفت: بــا افزایــش گرما مواجه هســتیم و 
از آغــاز نیمــه دوم تیر مصرف برق کشــور طی دو روز اخیــر از ۷۶ هزار مگاوات 
 عبــور کــرده و پیــش بینــی می کنیم امــروز هم میــزان تقاضای برق کشــور 

در همین میزان ثبت شود.
او افــزود: نســبت به هفته قبل ۵ هــزار مگاوات افزایش مصرف برق داشــتیم که 
معــادل مصرف برق اســتان اصفهــان و کهگیلیویــه و بویر احمد اســت. تهران، 
 خوزســتان، بوشــهر، هرمزگان، فارس و بوشــهر بیشــترین میزان مصرف برق را 

در کشور دارند.
این مقام مســئول در پایان از هموطنان خواســت تا در ساعت پیک مصرف روزانه 
)۱۱ صبح تا ۱۷( اســتفاده از وسایل پرمصرف و غیرضروری مانند جارو برقی و اتو 

خودداری کنند.

لایحه دقیقه ۹۰دولت؛
 کالای بدون ثبت سفارش یک ماهه مرجوع شود

تسنیم- لایحــه الحاق ماده ۸ مکرر به قانون مقررات صادرات و واردات  با امضای 
محمد مخبر، سرپرســت ریاست جمهوری و احســان خاندوزی به مجلس شورای 

اسلامی ارائه شد.
در ماده واحده این لایحه آمده است، اگر کالای بدون ثبت سفارش در محوطه های 
بندری تخلیه و بعد از یک ماه مرجوع نشــود، با اخطار قبلی کالا توســط گمرک 

متروکه می شود و امکان اعاده اظهارنامه توسط صاحب کالا وجود ندارد.

وزیر ارتباطات اعلام کرد:
آخرین وضعیت راه اندازی تماس تصویری

ایســنا- برقراری تماس تصویری از طریق تلفن همراه در ایران سابقه چند ساله 
دارد که برای بار اول توســط یک اپراتور تلفن همراه مطرح شــد و مورد بحث قرار 
گرفت که با گذشت مدت زمان اندکی به دلایلی و مخالفت های گوناگون این طرح 
متوقف شــد؛ البته پس از این موضوع بارها وعده داده شد که این مشکل به زودی 
حل می شود اما به دلیل متوقف ماندن آن برای چندین سال، مردم برای دسترسی 
به این قابلیت به شبکه های اجتماعی و نرم افزارهای موجود که این قابلیت در آنها 

فعال است مراجعه کردند.
در نهایت این سرویس در آن زمان راه اندازی نشد تا اینکه اواسط سال ۱۴۰۱ وزیر 
ارتباطات خبری جدید در این زمینه اعلام کرد که به گفته او این سرویس در یکی 
دیگــر از اپراتورهای تلفن همراه به صورت آزمایشــی راه اندازی و با تولیدکنندگان 
گوشی هم رایزنی شده است. در این راستا عیسی زارع پور، وزیر ارتباطات و فناوری 
اطلاعات با انتشــار پستی در یک شــبکه اجتماعی داخلی در ارائه گزارش ۱۰۰۰ 
روز خدمت خود درباره تماس تصویری بدون اینترنت اظهار کرد: در ســال ۱۴۰۱ 
بــرای اولین بار،زیرســاخت های فنی و حقوقی لازم بــرای »تماس تصویری بدون 

اینترنت)ViLTE(« در اپراتورهای اصلی راه اندازی شد.
وی افزود: این امکان در برخی از گوشــی های موجود در بازار فعال شده و در حال 

رایزنی با سایر تولیدکنندگان گوشی  برای فعال کردن این قابلیت هستیم.

۸۲۰کیلومتر بزرگراه امسال تحویل مردم می شود

فارس- خیرا... خادمی، مدیرعامل شرکت ساخت و توسعه زیربناهای حمل و نقل 
کشــور در نشست خبری در محل وزارت راه و شهرسازی اظهار کرد: پارسال ۷۳۰ 
کیلومتر بزرگراه در کشــور به بهره برداری رسید، امسال نیز۸۲۰ کیلومتر در حال 

ساخت است که تا پایان سال تکمیل و تحویل می شود. 
بــه گفته خادمی، اولویت وزارت راه و شهرســازی در تکمیــل بزرگراه ها، تکمیل  
کریدورهای اصلی بزرگراهی و نیاز اصلی اســتان ها اســت. وی درباره همکاری با 
طرف روس در موضوع ساخت راه آهن رشت-آستارا بیان کرد: در این باره مذاکرات 
با روس ها در حال انجام و اقدامات فنی دنبال شــده اســت تــا توافقات در حوزه 

ژئوتکنیک را انجام دهیم.
 معاون وزیر راه و شهرســازی اضافــه کرد: انعقاد قرارداد تجــاری با روس در این 
خط آهــن منوط به تکمیل  قیمت قرارداد اســت، در این باره لازم اســت  مطالعات 
ژئوتکنیک انجام شود که زمان بر است. به گفته خادمی طرف روس  درخواست کرده 
است مناطق  بیشتری برای مطالعات ژئوتکنیک را در اختیارش قرار دهیم، که طی 

توافق، ۱۲۰نقطه دیگر را به شرکت روسی معرفی کرده ایم.

صادرات نفت عربستان به کمترین میزان 1۰ ماه
 گذشته رسید

فارس- عربستان، بزرگ ترین صادرکننده نفت جهان در ماه ژوئن، کمترین میزان 
نفت در۱۰ماه گذشــته را صادر کرده است؛ بلومبرگ با استناد به آمارهای رهیابی 
نفتکش ها این را اعلام کرد. به نوشــته این گزارش، بــالا رفتن مصرف داخلی این 
کشور و به دســت گرفتن مقاصد صادراتی عربستان در آسیا از سوی روسیه عوامل 

این امر عنوان شده است.
بر اساس این آمار، عربستان در ماه ژوئن ۵/۶ میلیون بشکه در روز نفت صادر کرده 
است. این رقم ۲۵۰ هزار بشکه در روز بیش از آغاز همه گیری کرونا در سال ۲۰۲۰ 
اســت. اوایل این هفته، آمارهای این خبرگزاری و شبکه خبری آمریکایی نشان داد 
که نیمی از یک میلیون بشــکه نفتی که از محموله هــای دریایی در جهان در ماه 

ژوئن نسبت به ماه می کم شده به عربستان اختصاص داشته است.
عربستان همیشــه در ماه های تابستان سوخت بیشتری برای تأمین برق مورد نیاز 
وسایل سرمایشی می سوزاند. بر اساس آمار بلومبرگ، محموله های دریایی نفت خام 
عربستان در ماه ژوئن ۵۲۹ هزار بشکه در روز کم شده است و به ۵ میلیون و ۶۰۶ 
هزار بشــکه در روز رسیده است؛ این رقم در ماه می برابر با ۶ میلیون و ۱۳۵ هزار 

بشکه در روز بوده است.
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ایرنا- محمد شیریجیان، معاون سیاست گذاری 
پولی بانک مرکزی اظهار داشت: نرخ رشد پایه 
پولی به عنوان یک شاخص مهم و تأثیرگذار در 
تورم در ابتدای سال گذشته ۴۵ درصد بود که 
در اسفندماه سال ۱۴۰۲ به ۲۷/۶ درصد رسید 
و این شــاخص با حدود ۲۴ درصد کاهش در 
اردیبهشت امسال به ۲۱/۱ درصد کاهش یافت.
وی تصریــح کــرد: برخلاف نگرانــی برخی 
صاحب نظــران اقتصادی مبنــی بر خطر عدم 
تداوم نرخ نزولی نرخ رشــد نقدینگی به دلیل 
واگرایی میان نرخ رشــد پایه پولی و نرخ رشد 
نقدینگی؛ همان گونه که در ابتدای سال گذشته 
نیز بیان شد بین نرخ رشد نقدینگی و نرخ رشد 
پایه پولی در میان مدت همگرایی ایجاد خواهد 
شد و خوشبختانه با کاهش نرخ رشد پایه پولی 
هم می توانیم انتظار داشته باشیم که وضعیت 
رونــد نزولی نرخ رشــد نقدینگــی هم چنان 

وضعیت با ثبات و رو به بهبودی داشته باشد.
شــیریجیان با بیان اینکه انتظار می رود روند 
نزولی دو شــاخص پایــه پولــی و نقدینگی 
هم چنان ادامه داشــته باشــد ضمن تأکید بر 
تداوم کاهش نرخ تورم ســالانه و نقطه به نقطه 
مصرف کننده در خردادماه امسال، از بازگشت 
نرخ تورم سالانه شاخص بهای تولیدکننده به 

کانال۲۰ درصد پس از ۶۷ ماه خبر داد.
معاون سیاســت گذاری پولــی بانک مرکزی 
گفــت: نرخ تورم نقطه به نقطه شــاخص بهای 
مصرف کننــده در خرداد امســال نســبت به 
فروردین ماه ســال ۱۴۰۲ بر اساس اطلاعات 
بانــک مرکزی به میــزان ۲۶/۴ درصد کاهش 
یافــت و نرخ تورم ســالانه این شــاخص هم 

کاهش۱۳/۶درصدی را تجربه کرد
وی بیــان کــرد: بر اســاس اطلاعــات بانک 
مرکزی نرخ تورم نقطه به نقطه شــاخص بهای 

تولیدکننده در خردادماه امســال نســبت به 
فروردین مــاه ســال ۱۴۰۲ از ۴۰/۷ درصد به 
۲۵/۳ درصد رســید که معــادل ۱۵/۴درصد 

کاهش نشان می دهد.
شــیریجیان با بیان اینکه بر اســاس اطلاعات 
بانک مرکزی نرخ تورم ســالانه شاخص بهای 
تولیدکننده در خردادماه امســال نســبت به 
فروردین ماه ســال ۱۴۰۲با معادل ۶/۳ درصد 
کاهش از ۳۷/۳ درصد به ۲۹/۷ درصد رســید 
گفت: بــه این ترتیب برای نخســتین بار، نرخ 

تورم ســالانه شاخص بهای تولیدکننده بعد از 
گذشت ۶۷ ماه )آبان ماه ۱۳۹۷( وارد کانال ۲۰ 
درصد شــد. معاون سیاست گذاری پولی بانک 
مرکزی با اشاره به اینکه این امر به عنوان یک 
شاخص پیش نگر برای تداوم روند نزولی تورم 
شاخص بهای مصرف کننده است، تصریح کرد: 
جدای از اینکه کنترل نقدینگی و کنترل پایه 
پولی می تواند مقــوّم تداوم روند نزولی این دو 
شــاخص بها باشــد، روند نزولی تورم شاخص 
بهای تولیدکننــده می تواند این موضوع را نیز 

تقویت کند.
وی گفت: بر اساس آخرین آمار کل های پولی 
که در ســال ۱۴۰۲ منتشر شد بانک مرکزی 
یک »سیاست فعالانه« در حوزه عملیات پولی 
اتخاذ کرد؛ به عنوان مثال مانــده اوراق بهادار 
عملیات بــازار ارز که بانک هــا در قالب ریپو 
نزد بانک مرکزی تأمین مالی کوتاه مدت خود 
انجام می دهند معادل ۱۰۶/۵ درصد نسبت به 
ســال۱۴۰۱ افزایش پیدا کرده است. این رقم 
از ۹۸/۸ همت به ۲۰۴ همت رسیده است که 
نشان دهنده اتخاذ یک سیاست فعالانه توسط 

بانک مرکزی در این زمینه است.
شیریجیان با اشاره به رشد خالص دارایی های 
خارجی بانک مرکزی، یادآور شــد: بر اســاس 

آخرین آمار از کل های پولی که در سال ۱۴۰۲ 
منتشر شده، خالص دارایی های خارجی بانک 
مرکزی نیز رشــد خوبی داشته است؛ این امر 
در کنار اینکه خالص دارایی های خارجی بانک 
مرکزی چه در قالب ذخایر ارزی و چه در قالب 
ذخایر طلای کشــور خوشبختانه رشد خوب و 
رو به بهبودی دارد و می تواند باعث استحکام و 
تقویت حکمرانی بانک مرکزی در بازار ارز شود.

معاون سیاست گذاری پولی بانک مرکزی تأکید 
کرد: هم چنین در سال گذشته براساس مصوبه 
مجمع عمومی، تســعیر دارایی ها و بدهی های 
ارزی را بر اســاس نرخ جدید ارز داشــتیم که 
همین امر باعث شــد خالــص دارایی خارجی 
رشد قابل توجهی داشته باشد که این در کنار 
سیاست فعالانه بانک مرکزی در حوزۀ عملیات 

بازار پولی قرار دارد.
وی با اشــاره به افزایش بهره وری نقدینگی و 
هدایت آن به سمت بخش های مولد اقتصادی، 
گفت: اقدام بعدی که بانک مرکزی در دستور 
کار دارد و در سال گذشته مصوبات خوبی هم 
در این زمینه در سطح هیئت دولت و شورای 
پول و اعتبار داشت، افزایش بهره وری نقدینگی 
و بــه تعبیری هدایــت نقدینگی به ســمت 

بخش های مولد اقتصادی است.

معاون بانک مرکزی:

نرخ تورم تولیدکننده برای نخستین بار پس از ۶۷ ماه وارد کانال ۲۰ درصد شد

تســنیم- جلیل جلالی فر، تحلیلگر و فعال تجارت خارجی در 
واکنش به امضای نخســتین قرارداد پیمان پولی دوجانبه ایران 
که با روسیه به منظور تأمین )معاوضه( نقدینگی به پول های ملی 
برای تبادلات تجاری میان دو کشــور منعقد شد، گفت: قطعاً در 
حوزه توسعه تجارت بین المللی این تفاهم نامه ها و هرگونه توافق 
همکاری در امور گمرکی، استاندارد و خصوصاً امور بانکی و نحوه 
تسویه مالی بسیار مهم و ســازنده است. در واقع توسعه تجارت 
بر پایه همین مقررات و امور تســهیل گری استوار است که باید 

توسط دستگاه های دولتی تنظیم و انجام شود.
وی در خصوص نهایی سازی الزامات اتصال شبکه پرداخت کارتی 
میر روسیه به شــبکه شــتاب ایران گفت: با توجه به مناسبات 
پولی و بانکی ایران و روســیه و نشست دوجانبه هیئت تخصصی 
دو طرف این پروژه وارد مرحله عملیاتی شــده که فاز اول آن تا 
اواخر ماه آینده میلادی )ابتدای شــهریور ماه( برای اتباع ایرانی 
قابل اســتفاده خواهد بود. قطعاً این مسئله کار بسیار منطقی و 
درســتی است که موجب می شود تجار و توریست های دو کشور 

دیگر نیازی به دلار نداشته باشند.
این فعال اقتصادی ادامه داد: نکته اساسی اینجاست که تنها مانع 
توسعه تجارت بین ایران و روسیه، نرخ تبدیل ارز است و باید نرخ 
تبدیل ارز از طریق کارت میر روسیه مشخص شود که البته شاید 
بانــک مرکزی در این خصوص تصمیمــات جدیدی اتخاذ کرده 

باشد. روس ها علاقه زیادی به سفر به ایران دارند، ولی تبدیل نرخ 
ارز، مشــکل بزرگی برای آنها ایجاد کرده؛ به عنوان مثال اگر در 
این روند چیزی حدود ۲ تا ۴ هزار دلار با نرخ بالاتری خریداری 
شــود، بسیار عالی خواهد شــد و کمک زیادی به تقویت صنعت 
توریســم هر دو کشور خواهد بود. البته از سوی دیگر نرخ تبدیل 

ارز در حوزه تجارت تأثیر و جذابیت چندانی برای تجار ندارد.
جلالی فــر ادامه داد: فعلًا بایــد جزئیات بیشــتری از اتصال به 
سیستم میر روسیه مشخص شود تا ببینیم از نظر نرخ تبدیل ارز 
چه تفاوتی با سیســتم های موجود دارد. چنانچه اگر نرخ تبدیل 
ارز به روز باشــد، می توان این اقدام را بسیار عالی و مفید خواند، 
اما اگر نرخ آن پایین تر از نرخ روز باشــد هیچ اســتقبالی از آن 

نخواهد شد.

پروژه »شبکه پرداخت کارتی میر« وارد مرحله عملیاتی شد
تسنیم- احســان خاندوزی، وزیر اقتصــاد با اشاره به 
اقداماتی که وزارت اقتصاد ســعی دارد تا قبل از پایان 
دولت سیزدهم و حداکثر تا نیمه سال جاری در راستای 
اقتصاد دیجیتال نهایی کند، اعلام کرده اســت: یکی از 
توقعات ما از گمرک این اســت که هرچه زودتر سامانه 

جدید گمرکی را راه اندازی کنند.
  بهره برداری صددرصدی از سامانه جدید گمرک 

قبل از پایان تابستان
وی تصریح کرده است: سامانه جدید گمرک باید تا قبل 
از پایان تابســتان به صورت صددرصدی به بهره برداری 
برسد، این اقدام، می تواند بسیاری از مشکلات گمرکی را 
حل کند. هم اکنون سامانه جدید در دو گمرک اجرایی 

به صورت پایلوت عملیاتی شده است.
بر  از شرکت های خصوصی  مالیات ستانی  پروژه    

مبنای صورت های مالی
دومین دستور خاندوزی در خصوص تکمیل پروژه های 
اقتصــادی دیجیتــال مرتبط بــا صورت هــای مالی 
شــرکت های بخش خصوصی است. وزیر اقتصاد تأکید 
کرده است: باید هرچه زودتر دریافت صورت های مالی 
شرکت های خصوصی در درون ســازوکار سامانه جام 

قرار گیرد و به نحوی عمل شــود که از ســال آتی فقط 
ورودی هــای صورت های مالی در ســامانه جام مبنای 

مالیات ستانی در سازمان امور مالیاتی باشد.
  تکمیل سامانه اموال تملیکی در 31 استان

سازمان اموال تملیکی در ظرف هفته های آینده سامانه 
جامع ثبت و ضبط برخط تمام اموال تملیکی را نیز در 
دستور کار دارد که هرچه سریع تر باید تکمیل شود، بر 
این اساس سامانه جامع انبارهای سازمان اموال تملیکی 

باید در ۳۱ استان تکمیل شود.
  سامانه جامع مرتبط با پرداخت خسارت های بیمه 

باید نهایی شود
وزیر اقتصاد اضافه کرده است: سامانه جامع بیمه برای 
پرداخت خســارت های بیمه ای از دیگر اقداماتی است 
که باید ســرعت گیرد تا بهره برداری از سامانه بیمه به 

حداکثر برسد.
  دستور تکمیل پروژه تسهیلات غیرحضوری در شبکه 

بانکی
وی بیان کرد: تسهیلات غیرحضوری شبکه بانکی نیز از 
دیگر اقداماتی است که انتظار داریم امسال به سرانجام 

برسد و مردم بتوانند غیرحضوری تسهیلات بگیرند.

تجارت

آب و هوا

ارز دیجیتال

بیت کوین لرزید

ایســنا- ارزش بیت کوین به دلیل نگرانی ها در مورد سیل 
 عرضــه توکن از صرافی منحل شــده رمــزارز مت گاکس
)Mt Gox( به پایین ترین میزان خود در بیش از چهار ماه 
گذشته رســید. در زمان نگارش این مطلب، بزرگترین ارز 

دیجیتال جهان طی ۲۴ ساعت با ۵/۸ درصد کاهش به ۵۴ 
هزار و ۶۰۱/۷ دلار در ساعت ۹ و ۲۸ دقیقه به وقت شرقی 
رســید و به ضعیف ترین سطح خود از اواخر فوریه نزدیک 
شــد. این توکن هم چنین به زیــر حمایت کلیدی ۵۵هزار 

دلاری سقوط کرد.
بیت کوین در ۲ هفته گذشته در بحبوحه نگرانی ها در مورد 
توزیع توکن توســط صرافی مت گاکس ضررهای زیادی را 
پشت سر گذاشته است. متولیان این صرافی هفته گذشته 
اعلام کردند توزیع توکن های دزدیده شده در جریان هک 
ســال ۲۰۱۴ را از طریق صرافی های زیادی بین طلبکاران 

آغاز کرده اند، اگرچه آنان مشــخص نکردند که چه تعداد 
توکن بازگردانده شده است.

کیــف پول های مرتبط بــا صرافی در اوایل ســال جاری 
حــدود ۹ میلیــارد دلار بیت کوین را جمــع آوری کردند. 
مت گاکــس، نقطه اصلی اختلاف بازارهــای کریپتو بوده 
اســت، زیرا معامله گران حدس می زدند با توجه به افزایش 
شــدید قیمت بیت کوین در دهه گذشته، گیرندگان توکن 
احتمــالا آن را در بــازار آزاد بفروشــند و عرضه توکن را 
افزایــش دهند. ترس از چنین ســناریویی باعث دامپینگ 
گســترده این توکن شــد، به طوری که چندین کیف پول 

نهنــگ بیت کوین نیز آنلاین شــدند و دارایی های خود را 
بــرای فروش آمــاده کردند. کریپتو گــزارش کرد، فروش 
بیت کوین به بازار ارزهای دیجیتال گسترده تر سرایت کرد 
و اتر توکن شــماره ۲ جهان نیز بــا ۷/۳ درصد کاهش به 
پایین ترین ســطح ۲ ماهه خود رسید. مجموع ارزش بازار 
جهانی ارزهــای دیجیتال در حال حاضــر ۲/۰۳ تریلیون 
دلار برآورد می شــود که این رقم نسبت به روز قبل  ۵/۰۵ 
درصد کمتر شــده است. در حال حاضر ۵۳/۹۲ درصد کل 
بازار ارزهای دیجیتال در اختیار بیت کوین است که ۰/۱۲ 

درصد افزایش روزانه را ثبت کرده است.

مهر- از ابتدای دولت ســیزدهم تا پایان اردیبهشت سال 
۱۴۰۳، تعداد ۶۹۰ طرح ســرمایه گذاری خارجی به ارزش 
سرمایه گذاری خارجی مصوب معتبر ۱۱/۸میلیارد دلار به 
تصویب هیئت سرمایه گذاری خارجی رسیده است و از آنجا 
که طرح های ســرمایه گذاری خارجــی مصوبی که در بازه 
زمانی مقرر پس از صدور مجوز اقدام به ورود ســرمایه ای 
به کشــور نکرده اند از فهرســت آمار حذف شده، این آمار 
صرفاً شــامل مصوبات سرمایه گذاری خارجی معتبر تا این 

تاریخ است. 
طبق گزارشــی کــه وزارت اقتصــاد تهیه کــرده، حجم 
ســرمایه گذاری مصوب معتبر در بخش نفت و گاز ۴۸۲۶ 

میلیــون دلار، در بخــش صنعــت ۴۲۱۵ میلیــون دلار، 
در بخــش تأمیــن آب، بــرق و گاز ۸۵۰ میلیون دلار، در 
بخش خدمــات ۶۳۷ میلیون دلار، در بخش کشــاورزی 
۷۱۸ میلیــون دلار، در بخــش ســاختمان ۱۷۵ میلیون 
دلار، حمــل و نقل و ارتباطــات ۱۴۳ میلیون دلار، معدن 
 ۱۹ میلیــون دلار و افزایش ســرمایه گذاری در طرح های 

موجود ۲۱۷ میلیون دلار بوده است.

ایــن آمار هم چنین نشــان می دهد که روســیه با ۲۸۱۰ 
میلیــون دلار و پــس از آن چین بــا ۲۱۱۸ میلیون دلار 
بیشترین حجم ســرمایه گذاری مصوب معتبر را داشته اند. 
پــس از آن امارات متحده عربی بــا ۱۴۱۶ میلیون دلار و 
ســپس ایرانیان خارج از کشــور بــا ۱۳۵۸ میلیون دلار 
بیشترین سهم را از طرح های مصوب معتبر سرمایه گذاری 
در سه سال اخیر داشته اند. رونمایی از فاز اول طرح اطلس 

سرمایه گذاری کشور و شروع فاز تحلیلی آن با حضور وزیر 
امور اقتصــادی و دارایی در بهمن ماه ۱۴۰۲ یکی دیگر از 
اقدامات تحولی در دولت سیزدهم در حوزه سیاست گذاری 
خارجی بــود. از ویژگی های طرح اطلس ســرمایه گذاری 
کشــور می توان به راهبری اصولی و نظام مند، بهره مندی 
از داده های مکانی کشــور در فراینــد جانمایی طرح های 
ســرمایه گذاری، مشــارکت نظام مند دســتگاه های ملی و 
اســتانی در به روزرسانی و اشــتراک لایه های اطلاعاتی و 
بهره بــرداری هوشــمند از داده ، کاربــرد اطلاعات مکانی 
 کشــور در فرایند جذب سرمایه گذاری )داخلی و خارجی( 

اشاره کرد.

باشــگاه خبرنگاران- حسین روســتایی، رایزن بازرگانی ایران 
در افغانســتان گفت: افغانستان کشوری محصور در خشکی است 
که صرفاً از بندر کراچی پاکســتان و چابهار ایران به آب های آزاد 
دسترســی دارد و بیــش از ۹۰ درصد نیازهای خــود را از طریق 
واردات به ویژه از ایران تأمین می کند. وی با اشــاره به اینکه ایران 
همواره شریک اول تجاری افغانستان بوده است، اظهار کرد: دولت 
افغانســتان کمترین مداخله را در تجارت این کشور دارد و بخش 

خصوصی با همت خود کار را پیش می برد.
روستایی روند رشد صادرات محصولات ایرانی به افغانستان را ۱۴ 
درصد رشد در ســال ۱۴۰۲ اعلام کرد و ادامه داد: سهم ایران از 
واردات به افغانستان ۲۷ درصد است در حالی که رکورد واردات ۴۰ 

درصدی را نیز داشته ایم. بر اساس اعلام اتاق ایران، وی افزود: در 
حال حاضر دولت افغانستان بهره برداری و تولید معادن را به طور 
جدی در دســتور کار قرار داده و دو کشور می توانند در این رابطه 

وارد همکاری های اقتصادی شوند.
رایــزن بازرگانی ایران در افغانســتان بیان کــرد: برقراری امنیت 
سراســری و اســتقرار حاکمیت مرکزی در کل کشور افغانستان، 
سیاســت جایگزینی واردات با تولیدات داخلی، شفاف ســازی در 
وزارت مالیه، ارتقا نرخ برابــری افغانی در برابر دلار و بهبود ثبات 
اقتصادی از جمله شــرایط و مواردی است که برای توسعه اقتصاد 
در این کشــور در نظر گرفته شده که می تواند به افزایش مبادلات 

تجاری با کشورهای مختلف منجر شود.

ایسنا- ارزش یــورو در معاملات آسیایی حدود ۰/۲ درصد کاهش 
یافت و به ۱/۰۸۱۹ دلار رسید و معاملات اوراق قرصه آتی بلندمدت 
فرانسه سقوط کرد. تحلیلگران اظهار کردند که بازارها احتمالا با این 
پیش بینی راحت خواهند شــد که رالی ملی راســت افراطی، مارین 
لوپــن )RN( به جای پیــروزی در دور دوم همان طور که توســط 
نظرسنجی ها پیش بینی شده سوم شود. با این حال، سرمایه گذاران 
هم چنین نگرانی هایی دارند که برنامه های چپ می تواند بســیاری 
از اصلاحــات حامی بازار امانوئل ماکــرون، رئیس جمهور را از بین 

ببــرد و بر این باورند که یک بن بســت می توانــد به تلاش ها برای 
مهار بدهی فرانســه که در ســال ۲۰۲۳ به ۱۱۰/۶درصد از تولید 
ناخالص داخلی رسید، پایان دهد. زمانی که ماکرون در ماه ژوئن در 
اقدامی شــوکه کننده، پس از شکست آرا در انتخابات پارلمان اروپا، 
خواستار برگزاری انتخابات پارلمانی شد، بازارها سقوط کردند. سهام 
فرانســه، تحت رهبری بانک ها، به دلیل نگرانی ســرمایه گذاران در 
مورد بدهی های دولتی، مقررات جدید و عدم اطمینان اقتصادی در 

دومین اقتصاد بزرگ منطقه یورو، سقوط کردند.

ایرنا- وضعیت بارشی کشــور گرچه در مجموع 
روند بهتری دارد، امــا همچنان در برخی مناطق 

کشور با کاهش همراه است.
بررســی آمارهای شرکت مدیریت منابع آب ایران 
نشــان می دهد مجموع بارش های کشــور تا ۱۵ 
تیرماه با رشد ۱۹ درصدی نسبت به سال گذشته 
همراه شــده، اما نســبت به هفته اول تیرماه که 
میزان رشــد ۲۰ درصد بــوده، یک درصد کاهش 
یافته است. بر این اساس از ابتدای سال آبی جاری 
)ابتدای مهر ۱۴۰۲( تا ۱۵ تیرماه ۲۴۴/۸ میلیمتر 
بارش در کشــور ثبت شــده که این رقم در سال 
گذشــته آبی ۲۰۴/۸ میلیمتر بوده اســت. میزان 
بارش های تا ۱۵ تیر امســال در مقایسه با ۲۲۷/۵ 

میلیمتر دوره بلندمدت ۳ درصد افزایش دارد.

وضعیت بارشی کشــور در حالی چنین است که 
طبق آمارهــای وزارت نیرو مصرف آب ۵۲ درصد 
خانوارهای ایرانی کمتر از الگوهای تعیین شــده 
اســت، اما ۴۸ درصــد خانوارها جزو مشــترکان 
پرمصرف محســوب می شــوند و نکته قابل توجه 
این اســت که ۴۸ درصد خانوارهای بالای الگوی 
مصــرف حــدود ۷۰ درصد حجــم آب را مصرف 
می کنند. ایران در سال های اخیر خشکسالی های 
پی درپی را تجربه کرده اســت، به طوری که گفته 
می شود در سه ســال آبی متوالی اخیر با کاهش 

جدی بارندگی روبه رو شده است.
گرچه در سال بارشی نرمال، بارش ها خوب است، 
اما کم بارشی های گذشــته را جبران نمی کند. در 
چنین شرایطی وضعیت منابع آبی کشور متأثر از 
وضعیت بارشی در شرایط نه چندان مناسبی قرار 
گرفتــه و این در حالی اســت که مصارف فزاینده 

هم چنان ادامه دارد.
هم چنین به گفته کارشناسان آب و انرژی، اقلیمی 
که ایران در آن قرار دارد منطقه ای گرم و خشک 
اســت و زاویه تابش خورشــید نســبت به سایر 
مناطق، عمودتر است، در نتیجه قرارداشتن کشور 
در چنین اقلیمی با حجم تبخیر بالای آب اهمیت 

توجه به موضوع آب را صدچندان می کند.

سهم ۲۷ درصدی ایران در بازار افغانستان

یورو سقوط کرد

بارش های کشور ۲۴۴/۸ میلیمتر شد؛
افزایش ۱۹ درصدی نسبت به سال گذشته

دستور تکمیل فوری ۵ سامانه  اقتصادی قبل از 
پایان دولت سیزدهم

۱۲ میلیارد دلار سرمایه گذاری خارجی در ۳۳ ماه؛ 

روسیه و چین در صدر
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 یکی از خلأهایی که در چند سال اخیر مورد نقد کارشناسان 
بوده، عدم توجه به ســاخت سریال های مناسبتی بوده است، 
خصوصاً در ایام محرم و صفر که جای خالی سریالی متناسب، 
احساس می شود. هر سال یکی از انتقاداتی که به تلویزیون وارد 
شده، فقدان ســریال ویژه محرمی بوده است. مهدی نقویان، 
رئیس مرکز سیمافیلم در جریان معرفی چند سریال جدید که 
فیلم نامه شان آماده شده از ساخت سریالی به نام »طوبی« ویژه 

ایام محرم و صفر خبر داد.
این ســریال در جریــان فیلم برداری قرار گرفــت و روزهای 
ابتدایــی اش خبرها از شــهرک غزالی به گوش می رســید. 
رفته رفته نام بازیگران و چند عکس ویژه از جریان فیلم برداری 
هم در فضای مجازی دســت به دست شد، اما هنوز خبری از 
این سریال در آنتن سیما نیست؛ چرا که سریال »فراری« یک 
روز بعد از دور دوم انتخابات به آنتن رسید و جایگزین سریال 
»رخنه« شد. سریالی که با نگاه به سبک زندگی شهدای مدافع 
حرم و در ژانر اجتماعی به آنتن آمده و چند قسمتی از پخش 

آن می گذرد.
در این میان برخی این پرســش را با انتشار خبرهایی عنوان 
کردند که چرا سریال ویژه محرم و صفر به نام »طوبی« به آنتن 

نرسید؟ پیگیری ها از تلویزیون نشان می دهد پس 
از پایان ســریال »فراری« که از شبکه یک در 
حال پخش است، مجموعه تلویزیونی »طوبی« 

به آنتن شــبکه یک سیما 
خواهد رسید.

سید حسین امیرجهانی فیلم نامه »طوبی« را نوشته است که 
سابقه نگارش »نجلا« را در کارنامه خود دارد؛ سریالی که اولین 
بار ماجرای اربعین سرخ را به شبکه سه آورد. او نگارش فیلم نامه 
ســریال های »پدر«، »حکایت های کمال«، »بر سر دوراهی«، 
»چــرخ  و فلک« و »پیکســل« را در کارنامه کاری خود دارد. 
کارگردانی این مجموعه تلویزیونی به یک سریال ساز کهنه کار 
سپرده شد. سعید سلطانی یکی از کارگردانان پرکار تلویزیون 
در دهه 70، 80 و 90 اســت که بیشتر با سریال های »پس از 
باران« و اثر چند فصلی »ســتایش« شناخته می شود. او این 
سریال را در شهرک غزالی جلوی دوربین برد و کنار بازیگران 
 شناخته شــده  از هنرمندان مســتعد جوان هم بهره می برد.

نام فریبا متخصص هم در فهرست بازیگران سریال »طوبی« 
دیده می  شــود که از بازیگران پرکار تلویزیون به شمار می رود 
که ســریال های »بازپرس« و »محرمانه« را روی آنتن داشت 
و اغلب در رادیو فعال تر است. همچنین هومن برق نورد که با 
سریال »زیرخاکی« و »رحیل« در آنتن شبکه یک و سه سیما 
ظاهر شــد. او در حالی جلوی دوربین سعید سلطانی حاضر 
شــده که اولین تجربه همکاری او با این کارگردان کهنه کار 
محسوب می شود. احتمالاً این سریال 40 یا 50 قسمتی باشد.

پیگیری ها نشان می دهد این سریال بیگ پروداکشن 40 سال 
دوره تاریخی از اوایل دهه 1350 تا 1390 را روایت می کند و 
یک قصه عاشقانه ای را در دل این تاریخ روایت می کند، میانین 

روایت ها البته موضوع خانواده اهمیت بســزایی دارد و بخش 
پیاده روی اربعین آن بخش مهم داستان به شمار می رود. 

گفته می شــود »طوبی« کاری اســت که با یک نگاه جدید و 
منطقه ای، پیش می رود تا جایی که نهایتاً یک پروژه بین المللی 
از آب درآید که بتوان آن را به کشورهای منطقه هم ارائه کرد.

سیدحامد حســینی تهیه کننده شناخته شــده هم در مقام 
تهیه کننده این سریال حضور دارد.

در کنار بازگشــت »از سرگذشت«، »با حسین حرف بزن« و 
»مجلس واقعه« به شبکه نســیم اما فصل جدید »حسینیه 
معلی« نگاه همگان را به خودش جذب کرده و شکل جدیدی 
از برنامه ســازی مناسبتی را وارد تلویزیون کرده است. در این 
فصل، نجم الدین شریعتی اجرای برنامه را برعهده دارد ولی با 
تغییراتی که در میز ذاکران )مداحان( اتفاق افتاده است برای 

نخستین بار محمدرضا طاهری در سری جدید حاضر شد.
همچنین ســیدرضا نریمانی و نزار قطری از فصل گذشــته 
در »حســینیه معلی« ماندگار شدند و مهدی رسولی پس از 
یک فصل غیبت دوباره به این برنامه برگشت. حجت الاسلام 
مصطفی کرمی هم پس از یک تجربه حضور در »حســینیه 
معلــی« یک بــار دیگر در ایــام محرم کنار دیگــر مداحان 

کارشناس در میز ذاکران حضور پیدا کرد. 
به نظر می رســد با تغییر رویه ساخت آثار نمایشی شتاب زده 
برای ایام مناسبتی همچون محرم، تمرکز بر روی برنامه های 
نوآورانه در حوزه موضوعات دینی و مذهبی همچون »حسینیه 
معلی« یا »مجلس واقعه« و حتی »از سرگذشت« اتفاق بهتری 
روی آنتن افتاده اســت. هرچند هنوز ایــن نکته وجود دارد 
تلویزیون به »مختارنامه  «های جدیدی نیاز دارد که مخاطب 
را با اتفاقات واقعی و حقیقی واقعه کربلا و داستان های تاریخی 

مذهبی روبه رو کند. 

نگاهیبهمحرمتلویزیون؛

سریال»طـوبـی«بهشبکهیکمیرسد

به گزارش ایرنا، استقبال بی سابقه برای تصدی صندلی 
داغ حافظیه در حالی صورت می گیرد که هم اینک 
شماری از هیئت های ورزشــی فارس مدت هاست 
به صورت سرپرســتی اداره می شــود؛ اما استقبال 
 چندانی برای ثبت نام صورت نمی گیرد که علت دارد.

شهرت، ثروت و فسادی که برملا شد
زمانی کــه برای ریاســت هیئت فوتبــال این قدر 
داوطلب وجود دارد که برای رســیدن به آن به در و 
دیوار می کوبند و از هر حربه حتی ناصواب استفاده 
می کنند که این امر نشــانگر خاص بودن این رشته 
جذاب و پرطرفدار است که هم شهرت به دنبال دارد 
و هم ثروث و هم فساد که اخیراً شماری از مسئولان 
فدراسیون فوتبال و برخی عوامل رسانه ها بازداشت 
شدند و حال که این پرونده برملا شده این امیدواری 
وجود دارد که ریشــه فســاد در فوتبال خشکانده 
 شــود نه اینکه پرونده آن به بایگانی ســپرده شود.

تعارف، رفاقت و باند بازی را کنار بگذارید
اگر قراراست فســاد در فوتبال ریشه کن شود، باید 
این پرونده به ســرانجام برسد و پای کسانی هم که 
به میان آمدند بــدون تعارف و رفاقت و باند  بازی از 
بالا بــه پایین با آن برخورد قاطــع صورت گیرد و 
عامــلان و آمران را به مردم معرفــی کنند و برای 

همیشه و بدون تبصره کنار گذاشته شوند.
داستان هیئت فوتبال فارس چیست ؟

1۶ مهرماه 1401 دوره چهار ســاله دوم ریاســت 
غلامعلی هنرپیشــه بر هیئت فوتبــال فارس پایان 
یافت. پیش از آن از ســوی هیئت فوتبال فراخوان 
برای ثبت نام داوطلبــان انجام گرفت و متعاقب آن 
13 نفــر ثبت نام کردند، ضمن اینکــه فوتبال تنها 
رشته ای است که برای فراخوان طبق اساسنامه رأساً 
اقدام می کنند؛ در حالی که دیگر رشــته ها وظیفه 
 فراخوان بر عهده اداره کل ورزش و جوانان اســت.
کمیته سه نفره تعیین صلاحیت کاندیدا زیرسؤال رفت

پس از اینکــه مهلت ثبت نام به پایان رســید، کار  
بررســی صلاحیت کاندیداها توسط کمیته سه نفره 
شــامل ۲ نماینده هیئت فوتبــال و یک نماینده از 
اداره کل ورزش و جوانــان آغاز شــد، اما این پایان 
کار نبود؛ چرا که برخــی از کاندیداها و اداره کل بر 
غیر قانونی بودن کمیته ســه نفره طبق اساســنامه 
معترض شــدند و حتی کار به شکایات مختلف در 
نهادهای بالا دستی کشید برای همین هم انتخابات 

هیئت فوتبال فارس در موعد مقرر برگزار نشد.
مجمعی که باطل شد؛ ماجرا چه بود؟

مجمع انتخابی هیئت فوتبال فارس دوم اســفندماه 

1401 با حضور رئیس فدراســیون فوتبال و اعضای 
مجمع در شیراز برگزار شد؛ اما این پایان ماجرا نبود 

چراکه این مجمع با چالش های زیادی روبه رو شد.
در این انتخابات از یک سو عده ای از اعضای مجمع 
بــه دنبال حضور نامزدی بودنــد که صلاحیتش به 

تأیید رســیده بود، از ســوی دیگر تعدادی از اعضا 
نمی خواســتند این نامزد در مجمع شرکت کند، به 
همیــن منظور رأی گیری به صورت شــفاهی در ۲ 
نوبت برگزار شــد و درنهایت با رأی شفاهی مجمع، 

نفر ششم اجازه شرکت پیدا نکرد.

ابعاد تازه، آغاز ماجرای جدید
عاقبــت پس از کــش و قوس های فــراوان مجمع 
پرچالــش برگزار و حســین قنبری بــا 41 رأی از 
مجموع 55 رأی اخذ شده برای مدت چهار سال به 
عنوان رئیس هیئت فوتبال فارس انتخاب شــد؛ اما 

این بار انتخابات وارد ابعاد تازه تری شد.
پس از رد نامزد ششــم ماجرا ابعاد تازه ای پیدا کرد 
و این شخص در برنامه زنده فوتبال برتر شبکه سه 
دست به افشا و انتشار فایل صوتی زد و پای رشوه به 
میان کشیده شد و متعاقب آن هم دادستان انقلاب 
شیراز به عنوان مدعی العموم وارد ماجرا شد. هر چند 
این مســئله با پا درمیانی پیشکسوتان ختم به خیر 
 شد؛ اما در تاریخ فوتبال فارس به یادگار باقی ماند.

ابطال انتخابات تاریخ ساز
چهارم مهرماه ســال 140۲ بود که مدیر کل وقت 
ورزش و جوانــان فارس ابطال مجمع هیئت فوتبال 
فارس توسط شعبه ۲5 دادگاه تجدید نظر شیراز را 
به دلیل ناکافی بودن مــدارک بیان کرد و متعاقب 
آن هــم اداره کل چند نفر را به عنوان سرپرســت 
جدید به فدراسیون اعلام کرد؛ اما فدراسیون فوتبال 
زیر بار افراد معرفی شــده نرفت و حسین قنبری را 
به ســمت سرپرست معرفی کرد تا از ریاست هیئت 

به سرپرســتی بسنده کند و به دنبال فرایند مجمع 
جدید باشد.

۱۶ نامزد جدید، داوران بیشترین اشتیاق، نامزدهای 
مجازی

به دنبال فراخــوان هیئت فوتبال فارس و پایان آن 
در نهایــت 1۶ نفر ثبت نام کردند کــه در بین آنها 
شماری زیادی داوران دیده می شود که اشتیاق خود 
را برای نشستن بر کُرسی داغ هیئت نشان می دهد 
اما پیش از اعلام اســامی  نامزدهــا برخی افراد در 
شــبکه اجتماعی برای مطرح شدن شماری از افراد 
چسبیده به فوتبال با بوقچی های خود چندین نفر را 
معرفی کردند که نامی  از آنها در بین 1۶ نفر وجود 
نداشت؛ زیرا آنها می خواستند با کارنامه ضعیفی که 

دارند همچنان مطرح بمانند.
۱۳ نفر باقی ماندند

دبیر هیئــت فوتبال فــارس گفت:  ابتــدا 1۶ نفر 
ثبت نام کردند که پس از فرایند بررســی صلاحیت 
کاندیدا ها،  حســین امیری که داور فعال فوتســال 
اســت طبق آیین نامه نتوانست شــرکت کند و ۲ 
نفر هم با حمایت از یــک کاندیدا انصراف دادند تا 
مجمع انتخابی رئیس هیئت فوتبال فارس با 13 نفر 

داوطلب برگزار شود.

ورزش

جدال ۱۳ نامزد برای یک صندلی داغ ریاست هیئت فوتبال فارس

چه تیمی قهرمان یورو خواهد شد؟
به گزارش ایســنا، چهار تیم خودشان را برای دور 
نیمه نهایــی یــورو ۲0۲4 آماده می کنند. اســپانیا 
امشب به مصاف فرانســه می رود و چهارشنبه شب 
انگلیس با هلند پیکار می کند تا چهره دو فینالیست 
یورو مشخص شود. اســپانیا که به دنبال چهارمین 
قهرمانی اش در این مســابقات است، آخرین بار در 
سال ۲01۲ قهرمان جام ملت های اروپا شد. فرانسه 
نیز آخرین بار ۲4 ســال پیــش )۲000( قهرمان 
شــد؛ در حالی که هلندی ها در سال 1988 به تنها 
قهرمانی شان در یورو رسیدند و انگلیس امیدوار است 
 به انتظارش برای اولین قهرمانی در اروپا پایان دهد.
بی بی ســی اســپورت نظرات کارشناسان هر کشور 
حاضر در نیمه نهایی را خواســت تا قهرمان یورو را 

پیش بینی کنند.
گیلم بالاگ، خبرنگار فوتبال اسپانیایی:

اسپانیا سه شــیوه متفاوت مقابل آلمان به نمایش 
گذاشت. ما با وینگر بازی کردیم، بعد بدون وینگر و 
بدون مهاجم و در نهایت در وقت اضافه با سیســتم 
4-۲-4 بــازی کردیم. یعنی مــا لایه های متنوع و 
زیادی در تیم مان داریم. نکته اصلی این اســت که 
به خوبی با ســبک بازی حریف سازگار شده ایم. بله، 
ممکن بود ببازیم؛ اما در تمام طول بازی به کســب 
برد خیلی نزدیک بودیــم. در چهار بازی  قبلی مان 
کاملًا برتر بودیم اما مقابل آلمان خیلی برتر نبودیم. 
با این حال تســلیم نشــدیم و به پیروزی رسیدیم. 
بنابرایــن آزمون متفاوتی بــود؛ آزمونی از مقاومت، 

ایمان به ایده مربی و همکاری بازیکنان.   
همچنیــن بــازی با آلمان بســیار فیزیکــی بود و 
بیشــترین تعداد خطا در یک بازی در یورو را شاهد 
بودیم ولی ما نشــان دادیم که آماده تقابل فیزیکی 

هم هستیم.
ما در خط دفاع فقط کمی ضعیف ظاهر شــدیم و 
یک بار نزدیک بــود فولکروگ دروازه ما را باز کند. 
شاید بتوانیم از آن صحنه درس بگیریم چون ترس 
بیش از حد و حضور پرتعــداد مدافعان در محوطه 

جریمه خودی تضمینی برای موفقیت نیست.
در مقابل فرانسه می دانیم که باید ابتکار عمل را در 
دســت بگیریم؛ مانند کاری که مقابل ایتالیا، آلبانی 
و گرجستان انجام دادیم. باید در مقابل ضد حملات 
حریف مراقب باشیم. می دانم که فرانسه برای کسب 
برد مجبور نیست خوب بازی کند و از کوچک ترین 
صحنه ها گل می ســازد. بنابراین مهم اســت که در 
کل بازی تمرکز داشته باشیم. نباید سرعت عثمان 

دمبله و کیلین ام باپه ما را غافلگیر کند.
شاید آنقدر که باید در خط حمله قوی نباشیم اما از 
آنجا که به طور مداوم فشــار می آوریم و به شوتزنی 
و ایجاد موقعیت هــای پیاپی می پردازیم، در نهایت 
حریف را دچار اشــتباه می کنیم. احساس می کنم 
این اتفاق دوباره مقابل فرانســه خواهــد افتاد. ما 
پــدری را نداریم و کارواخال نیز محروم اســت؛ اما 
تفاوت زیادی بین بهترین و بدترین بازیکن ما وجود 
ندارد. فکر می کنم فرانسه را شکست می دهیم و در 

فینال با انگلیس دیدار خواهیم کرد. قهرمان: اسپانیا
:BBC Sport فیل مک نالتی، نویسنده ارشد فوتبال

انگلیس باید استقامتی را که در دو بازی قبل نشان 
داد برابر هلند از ابتدا نشــان دهد و روی درخشش 
فردی جود بلینگام و بوکایو ســاکا حســاب کند تا 
هلند را شکست دهد. شــاگردان گرت ساوت گیت 
در یورو ۲0۲4 مقابل تیم هایی قرار گرفتند که دفاع 
عمیقی در زمین داشــتند بنابراین شیوه هجومی تر 
هلند ممکن اســت برای تیم ما بیشتر مناسب باشد 
و به بازیکنان خلاق انگلیس فضای بیشــتری برای 

مانور دهد.
انگلیــس باید بهترین حالت دفاعی خود را داشــته 
باشــد چون هلندی ها تهدیدی جدی در حمله اند. 
کودی خاکپو تورنمنت خوبی را پشت سر می گذارد 
و ممفیــس دیپــای نیز غیر قابــل پیش بینی بوده 
اســت. اگر انگلیس به درســتی عمل کند می تواند 
برای دفاع هلند مشکل ســاز باشد و نبرد احتمالی 
بیــن هری کیــن و ویرژیــل فان دایک را شــاهد 
خواهیم بــود. انگلیس مدعی جــدی قهرمانی در 
یورو ۲0۲4 اســت. آنها به نیمه نهایی رســیده اند 
و الان قطعا اعتماد به  نفسشــان زیاد شــده است. 
 یونان ســال ۲004 و پرتغال سال ۲01۶ را در نظر 
بگیرید که چطور رفته رفته اعتماد به نفس شان زیاد 

و زیادتر شد.
اگر انگلیس قهرمان شــود اصــلًا تعجب نمی کنم. 
حسم می گوید انگلیس ولی عقلم می گوید اسپانیا. 

اسپانیا بهترین تیم در رقابت های یورو ۲0۲4 بوده 
اســت. اگر چه آنها هنوز هم ممکن است برابر یک 
فرانســه بسیار بااستعداد شکســت بخورند. اسپانیا 
ترکیبی قوی در اختیار دارد و من معتقدم آنها برای 
 قهرمانی یورو ۲0۲4 باید انگلیس را پشت سر بگذارند.

قهرمان: اسپانیا
جولین لورن، خبرنگار فوتبال فرانسوی:

ما قطعــا بهترین عملکرد فرانســه را در خط دفاع 
دیده ایم. فرانســه راه قهرمان شــدن در تورنمنت ها 
را یاد گرفته و از نظر دفاعی مســتحکم است. آنها 
فوتبال تماشاگرپســندی بازی نمی کنند اما از نظر 

ایجاد موقعیت بد ظاهر نشده اند. 
در کنار کریســتیانو رونالدو، کیلیان ام باپه احتمالاً 
بزرگ ترین ستاره ناکام در این تورنمنت بوده است. 
چند توضیح وجود دارد: اولین مورد ماســکی است 
که او پس از شکســتن بینی اش در بازی با اتریش 
مجبور به اســتفاده از آن شد. در آن بازی او کاملًا 
تیزبین و ســریع به نظر می رســید. او قبل از یورو 
نیز مشکل آمادگی جســمانی داشت؛ بنابراین فکر 
نمی کنم کاملًاً آماده باشــد، اما ماسک نیز واقعاً او 

را آزار می دهد.
اگر یک تیم وجود داشــته باشد که بتواند اسپانیا را 
بیــش از هر تیم دیگری آزار دهد، آن تیم فرانســه 
است. مصدومیت پدری شــرایط را به سود فرانسه 
کــرده اســت. در این بازی مهم این اســت که چه 
تیمی در میانه میدان پیروز می شود. تأثیر فیزیکی 

خط هافبک فرانســه باورنکردنی است و فرانسه از 
همین  جــا برنده بازی خواهد شــد. این یک بازی 
بزرگ بــرای آنتوان گریزمان خواهــد بود، چون او 
بیشــتر دوران حرفه ای خود را در اسپانیا گذرانده 
تا در فرانســه. بنابراین ما به او و ام باپه نیاز داریم تا 
خودشان را نشان دهند. من فینال فرانسه - انگلیس 
را می خواهم و فکر می کنم فرانســه قهرمان شــود. 
همچنین فکر می کنم بالاخره کیلیان دوباره کیلیان 

خواهد شد. قهرمان: فرانسه
یسپر لانگبروک، نویسنده فوتبال هلندی:

فکر می کنم بازی ترکیه نشــان داد که هلند برنامه 
خوبــی دارد؛ یعنی اســتفاده از ووت وخهورســت 
بــه عنوان مهاجــم نــوک و ممفیــس دیپای در 
پشت ســرش. انگلیس با پنج مدافع مقابل سوئیس 

بازی کرد و به همین خاطر نیاز اســت که از برنامه 
خودمان اســتفاده کنیم تا برنده شویم. چیزی که 
من درباره هلند متوجه شدم این است که آنها برای 
شروع بازی خوب شــان به یک زنگ بیدارباش نیاز 
دارنــد. مقابل ترکیه هم دیدیم وقتی دروازه تیم باز 
شد عملکرد تیم خیلی نسبت به قبل بهتر شد. فکر 
می کنم انگلیس و هلند خوش شــانس بودند که در 
ســمت دیگر جدول قرار نگرفتنــد. آنها با تیم های 
خوبی روبه رو شــده اند اما با کشورهای بزرگ که در 

آن سوی جدول قرار دارند بازی نکرده اند.
فکر می کنم اســپانیا قهرمان خواهد شد چون آنها 
به عنوان یــک تیم فوتبال خوبی بــازی می کنند. 
انگلیس، فرانسه و هلند هنوز منتظرند تا همه چیز 

را جمع وجور کنند اما زمان رو به اتمام است.

آخر هفته بزرگی برای فیلم های پویانمایی 
در ســطح جهانی رقم خورد و قســمت 
دوم انیمشین »درون و بیرون« محصول 
اســتودیو پیکســار کمپانــی و »مــن 
نفرت انگیز 4« از اســتودیو ایلومینیشــن 
کمپانی یونیورســال موفق بــه ثبت عملکرد 
درخشانی شــدند. »درون و بیرون ۲« که در 
حــال حاضر پرفروش ترین فیلم ســال ۲0۲4 
است، در فهرســت پرفروش ترین پویانمایی های 

تاریخ صعود کرد و با فروش جهانی 1.۲۲ میلیارد دلاری خود و عبور 
از »مینیون ها« به پنجمین فیلم پرفروش این ژانر تبدیل شده است. 
این پویانمایی در آخر هفته میلادی توانســت 78/3 میلیون دلار از 

محل 45 بازار بزرگ بین المللی کسب کند.
قسمت دوم پویانمایی »درون و بیرون« را کلسی مان کارگردانی کرده 
و تهیه کنندگی آن را نیز مارک نیلســن با فیلم نامه ای ازمگ لفاوه بر 
عهده دارد. امی پولر، فیلیس اسمیت، »لوئیس بلک، تونی هیل، لیزا 
لاپیرا و مایا هاوک از صداپیشــگان پویانمایی جدید استودیو پیکسار 

کمپانی دیزنی هستند.

قسمت نخست این پویانمایی در سال ۲015 به کارگردانی پیت داکتر 
منتشر شــد و علاوه بر فروش جهانی 858 میلیون دلاری، موفق به 

کسب جایزه اسکار بهترین پویانمایی بلند ۲01۶ شد.
به گزارشس ورایتی، پویانمایی »من نفرت انگیز 4« هم با اختلاف کمی 
با »درون و بیرون«، در 73 بازار بین المللی به فروش 73 میلیون دلاری 
دست یافت تا مجموع فروش جهانی آن به ۲۲9/5 میلیون دلار برسد. 
در این پویانمایی که اســتیو کارل در نقش گرو و ویل فرل در نقش 
یک ابرشرور فرانسوی صداپیشگی می کنند، با فروش 1۲۲/۶ میلیون 

دلاری در آمریکا در صدر گیشه هفتگی قرار گرفت. 

 تلویزیون

سینما

»کارزار« در نیمه دوم مرداد روی پرده سینماها می رود
فیلم سینمایی »کارزار« به نویسندگی و کارگردانی شهرام اسدزاده و تهیه کنندگی 
سید محمد قاضی با رده سنی مثبت 15 در نیمه دوم مرداد ماه به سرگروهی مگامال 

روی پرده می رود.
امیر آقایی، نســیم ادبی، نادر فلاح، علیرضا اســتادی، هامون ســیدی، بهزاد خلج، 
نازنین صلح جو، آســیه اســدزاده، داریوش آهنچیان، علیرضا مهران، حامد جوادی، 
پویا صفدرپور، پوریا اصلان، حامد طوســی، پریا گوران، ایمان ده یادگاری، شــهروز 
شهبازی، سپیده صادقی، دنا شهبازی، علی طایفه، مسعود حکمت، بازیگر خردسال 

مهنا پیراسته و زنده یاد سیامک اطلسی بازیگران این فیلم هستند.
»کارزار« روایت متقاطع و پیچیده یک شبانه روز از زندگی فریبرز و محبوبه است که 
با یک حادثه آنها را سر راه زوج دیگری به نام های اشکان و ندا قرار می دهد. در میان 

این هیاهو و درگیری ها هر کس به فکر نجات زندگی خودش است، اما... .

فیلم های جدید دوبله شده برای تلویزیون
»بهولا«، »سپاسگزاری«، »مدال« و »گنج« از جمله فیلم هایی هستند که به تازگی 

برای پخش از شبکه های سیما دوبله شده اند.
فیلم سینمایی »بهولا« با گویندگی ۲8 نفر از گویندگان گفتار فیلم در واحد دوبلاژ 

اداره کل تأمین و رسانه بین الملل سیما برای پخش از شبکه نمایش دوبله شد.
این فیلم درباره دیانا، افســر پلیس زنی اســت که بعد از ضبط محموله مواد مخدر 
قاچاقچیان، همکارانش را مســموم می یابد. او نیاز به همــکاری مردی زندانی، که 
اخیراً آزاد شــده، یعنی بهولا دارد تا جلوی دار و دسته ی قاچاقچیان بایستد و جان 
همکارانش را نجات دهد. این سینمایی در گونه اکشن، ماجراجویی و جنایی محصول 

هند در سال ۲0۲3 است.
فیلم سینمایی »مدال« با گویندگی 35 نفر از گویندگان گفتار فیلم در واحد دوبلاژ 

اداره کل تامین و رسانه بین الملل سیما به تازگی دوبله شد.
این ســینمایی در گونه اکشن محصول هند در سال ۲0۲3 قرار است از شبکه سه 

سیما پخش شود.
این فیلم درباره راجا است که از دوران کودکی آرزوی گرفتن مدال دو میدانی را دارد 
و در بزرگسالی با پاپوشی که یکی از هم دانشگاهی های پولدارش برایش می دوزد به 
زندان می افتد. راجا برای مراقبت از جان خود در زندان ناچار تبدیل به یک گنگستر 
می شود که بعد از رهایی از زندان به سراغ آدم های بد رفته و آن ها را تنبیه می کند. 
راجا در نهایت هنگام انتقام گرفتن از آنگاد کشته می شود در حالی که قبل از مرگ 
آنگاد را می کشد. فیلم سینمایی »سپاسگزاری« هم با گویندگی ۲9 نفر از گویندگان 
گفتار فیلم در واحد دوبلاژ اداره کل تأمین و رســانه بین الملل سیما برای پخش از 
شــبکه اول دوبله شده است. این سینمایی در گونه درام محصول انگلستان در سال 

۲0۲۲ ساخته شده است.
یک بیمارستان کوچک در یورکشایر به دلیل کمبود بودجه در شرف تعطیلی است. 
کادر درمان آن به همراه هیئت مدیره و رئیس بیمارستان به دنبال راهی برای مقابله 
با تعطیلی بیمارســتان هستند. از این رو بیمارســتان بنا دارد تا از یکی از بهترین 
کارکنانش، آلما گیلین، که سرپرســتار بیمارستان اســت تجلیل به عمل آورده و 
کنســرتی برای قدردانی از او برگزار کند. اما درست در روز برگزاری جشن مشخص 
می شــود که آلما بیمارانی که امید بهبودی به آن ها نیست را با خوراندن دوز بالای 
مورفین از پا درمی آورد. آلما دستگیر شده و محکوم به حبس ابد می شود. بیماران به 

بیمارستان های دیگر منتقل شده و در نهایت بیمارستان تعطیل می شود.

گیشه جهانی سینما در تسخیر پویانمایی ها



مدیرعامل شرکت آبفا فارس عنوان کرد: 
اصلاح و توسعه ۷۰ کیلومتر خط انتقال و توزیع آب 

در سه ماه گذشته

به گزارش سبحان، علی شبانی، 
مدیر عامل شــرکت آبفا استان 
فــارس از اصلاح و توســعه بالغ 
بــر ۷۰ کیلومتــر خــط انتقال 
و شــبکه توزیع آب شــرب در 
شهرها و روستاهای استان، طی 
۳ ماه گذشــته خبر داد و گفت: 
اقدامات  گذشــته  ماه هــای  در 
اصلاحی و زیر بنایی مطلوبی در 

حوزه تأمین آب شرب مردم فارس در سراسر استان انجام شده است.
    تنش آبی استان برای گذر از تابستان سال جاری به خوبی مدیریت شد

شــبانی با تأکید بر اینکه به دلیل تداوم خشکســالی های ناشی از عدم بارش 
کافی باران طی ســال های اخیر و آثار ناشــی از آن، در بیشــتر شــهرها و 
روستاهای اســتان برای تأمین آب شرب باید تلاش مضاعفی صورت پذیرد، 
گفت: با عنایــت خداوند و با بهره گیری از برنامه ریــزی مدون توأم با تلاش 
مضاعف، تنش آبی شــهرها و روستاهای اســتان برای گذر از تابستان سال 
جاری به خوبی مدیریت شد و امروز که در روزهای آغازین تابستان هستیم، 
علاوه بر مدیریت و رفع تنش آبی در غالب شــهرها و روســتاهای اســتان، 
اقدامات بنیادی و زیربنایی بســیار خوبی در جهت پایدارســازی آب شــرب 
مناطق دارای اولویت صورت پذیرفته اســت و وضعیت مطلوبی را در سراسر 
استان شاهد هستیم. وی در همین راستا افزود: تعمیر و نگهداشت تأسیسات 
آبرســانی موجود و همچنین تحت پوشش قرار دادن مشترکین جدید ایجاب 
می کند تا طرح های توســعه ای تازه ای در حوزه آبرسانی طراحی و اجرا شود. 
شــبانی اضافه کرد: شــرکت آبفا فارس در ۳ ماه اخیر، علاوه بر اقدامات فنی 
و مهندسی گســترده در جهت تعمیر و نگهداری تأسیسات آبرسانی، ارتقای 
کمی  و کیفی آب منابع موجود و همچنین گسترش حوزه خدمات خود، اقدام 
به اصلاح و توســعه بالغ بر ۷۰ کیلومتر خط انتقال و شــبکه توزیع شهری و 
روستایی، شامل اصلاح و توسعه افزون بر ۱۰ کیلومتر خط انتقال و همچنین 
اصلاح و توســعه بیش از ۶۰ کیلومتر شــبکه توزیع آب شــرب در شهرها و 

روستاهای استان نموده است.

مدیر حفظ نباتات جهاد کشاورزی فارس خبر داد:
افزایش سطح مبارزه با آفت سن غلات در فارس

به گزارش سبحان، جاوید عباسی، مدیر حفظ نباتات سازمان جهاد کشاورزی 
اســتان فارس با اشاره به افزایش 25 درصدی سطح مبارزه با آفت سن غلات 
در این اســتان، گفت: امســال بیشترین ســطح مبارزه را نسبت به سه سال 
گذشــته داشتیم.  عباســی بیان کرد: با توجه به شرایط آب و هوایی و عدم 
وجود ســرما در فصل پاییز و زمستان ســال گذشته، ریزش آفت سن غلات 

نسبت به سال های گذشته 2۰ روز زودتر اتفاق افتاد. 
به گفته این مسئول، در سال زراعی جاری تراکم آفت به طور متوسط در هر 
مترمربع از مزارع گندم و جو استان فارس 4 عدد بود. عباسی تصریح کرد: مبارزه 
با این آفت در سال زراعی گذشته در سطح ۱8۶ هزار هکتار انجام شد و امسال 
به بیش از 248 هزار هکتار رسید که علت آن افزایش جمعیت سن مادر و پوره 
 به دلیل عدم تلفات این آفت در اماکن زمســتان گذران و افزایش سطوح قابل
 برداشت بود.  وی به اقدامات انجام شده در زمینه مبارزه با این آفت اشاره کرد 
و افزود: با افزایش فعالیت شــبکه های مراقبت و بازدیدهای مکرر کارشناسان 
حفظ نباتات در ســطح اســتان فارس و نرُم گیری جمعیــت آفت در مزارع، 
 اطلاع رسانی گسترده و همراهی کشاورزان موفق به کنترل این آفت در مزارع 
گندم و جو شــدیم.  عباســی گفت: با اقدامات مؤثری کــه در زمینه مبارزه 
به موقع با این آفت انجام شــده اســت، شاهد افزایش کیفی گندم تولیدی و 
کاهش سن زدگی هستیم. مدیر حفظ نباتات سازمان جهاد کشاورزی استان 
فارس، خاطر نشــان کرد: اســتراتژی کنترل این آفت در استان فارس مبارزه 
با سن مادر اســت که از کشاورزان عزیز تقاضا داریم در سال زراعی آینده با 

مشورت کارشناسان نسبت به کنترل به موقع آفت اقدام کنند.

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان فارس خبر داد:
بهره برداری از ۹۱ پروژه در دولت سیزدهم

حمیدرضــا  ســبحان،  گــزارش  بــه 
کریمی فــرد، مدیرعامل شــرکت توزیع 
نیروی برق اســتان فارس در تشــریح 
عملکرد این شــرکت در دولت سیزدهم 
گفــت: در دولت مردمی  ســیزدهم ۹۱ 
عنوان پروژه با اعتبــاری بالغ بر 5۱۷4 
میلیارد ریــال مورد بهره بــرداری قرار 
گرفــت. کریمی فرد با گرامیداشــت یاد 
و خاطره شــهید رئیس جمهــور آیت ا... 

رئیسی و شهدای خدمت بیان داشت: از ویژگی های برجسته و اولویت دولت 
مردمی  سیزدهم خدمت رسانی به مناطق محروم و محرومیت زدایی بود. 

در همین راستا، طرح ها و پروژه های متعددی مورد بهره برداری قرارگرفت که 
ســهم بسزایی در محرومیت زدایی و تأمین برق مطمئن و پایدار برای مناطق 

محروم و کمتر برخوردار استان داشت. 
کریمی فرد برق رســانی به 22 روســتای بدون برق با اعتبار ۱42 میلیارد و 
۳۶۰ میلیون ریال و اصلاح شــبکه های برق ۶۶۰ روســتای استان فارس در 
قالب طرح بهارســتان با اعتبــار 2۷۰۰ میلیارد ریــال را از دیگر پروژه های 
انجام شــده در دولت سیزدهم عنوان کرد و افزود: در طی این مدت، توسعه 
فیدرهای خروجی مولدها و پســت های فوق توزیع بــا اعتبار ۱۶2۰ میلیارد 
 ریال و توسعه شبکه های روشنایی معابر با اعتبار ۷۱2 میلیارد ریال نیز انجام 
پذیرفته اند. مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان فارس، هوشمندسازی 
و نصب بیش از ۳۹۱۶۷ کنتور جهت مشــترکان برق در دولت سیزدهم را از 

دیگر عملکردهای این شرکت در دولت مردمی  سیزدهم عنوان کرد.
کریمی فرد در خاتمه ســخنان خود ابراز امیدواری نمود همچنان بتوانیم در 
مسیرخدمت رســانی بی وقفه به مردم، همچون آن شهید بزرگوار با اخلاص و 

با قوت انجام وظیفه نماییم. 

تخصیص اعتبار ۹۰۰ میلیاردتومانی برای قطعه ۷ 
آزادراه شیراز- اصفهان

به گزارش ســبحان، محمود ملازینل، معاون ســاخت و توسعه آزادراه های 
شرکت ساخت و توسعه زیربناهای حمل ونقل کشور با اشاره به پیشرفت ۶5 
درصدی قطعه ۷ آزادراه شــیراز- اصفهان افزود: ۹۰۰ میلیارد تومان از محل 

مولدسازی دارایی ها به این طرح تخصیص یافته است.
معاون ســاخت و توســعه آزادراه های شرکت ساخت و توســعه زیربناهای 
حمل ونقل کشــور ادامه داد: اکنون از 2۹ آزادراه کشــور اخذ عوارض در 25 

آزادراه به صورت الکترونیکی انجام می شود.

دوخت ۱۵۰هزار دست لباس ویژه همایش
 شیرخوارگان حسینی

به گزارش سبحان، شاهرخ صبوری، دبیر مجمع جهانی حضرت علی اصغر )ع( 
گفت: امسال ۱5۰ هزار دست لباس مخصوص مراسم شیرخوارگان تهیه شده 

که در شیراز و شهرستان های استان فارس توزیع می شود.
صبوری با بیان اینکه امســال مراسم شــیرخوارگان حسینی در 8۰۰ شهر و 
روستای فارس برگزار می شود، افزود: مراسم شیرخوارگان حسینی در شیراز 
ساعت 8 صبح روز جمعه 22 تیر در رواق امام خمینی حرم مطهر شاهچراغ 

)ع( برگزار می شود.
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س : طاهره حیاتی
عک

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری شیراز:

 پنج پارکینگ عمومی  در کلان شهر شیراز احداث می شود
به گزارش ســبحان، هادی شه دوست شیرازی، 
معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری شیراز با 
اعلام آغاز به کار پارکینگ طبقاتی عمومی  آذین 
واقع در ابتدای خیابان قاآنی شمالی عنوان کرد: 
پارکینگ عمومی  آذین پس از آماده ســازی و با 
ظرفیت پارک 5۰۰ دســتگاه خــودرو، با هدف 
کنتــرل ترافیک منطقه در اختیار شــهروندان 
قــرار گرفــت. وی گفــت: پارکینــگ طبقاتی 
عمومی  آذیــن واقع در کوچه هجــده خیابان 
قاآنی شمالی به منظور کنترل ترافیک و پارک 
مناسب خودرو هایی که در خیابان های توحید، 
چهارراه مشیر و قاآنی شمالی تردد می کنند، با 
 ظرفیت پارک 5۰۰ خودرو آماده سازی و تجهیز 

گردیده است.
معاون حمل و نقل و ترافیک شــهرداری شیراز 
همچنین با اشــاره به جانمایــی و طراحی پنج 
پارکینگ در شهر شیراز با هدف کاهش ترافیک 
و تقویــت حمل و نقــل عمومی  اظهار داشــت: 
کمبود جای پارک از جمله عواملی اســت که با 
اشغال سطح معابر، جریان ترافیک را تحت تأثیر 
قرار می دهــد؛ بنابراین ایجاد و تأمین پارکینگ 

مورد نیاز شهروندان از طریق آزادسازی بخشی 
از معابــر می توانــد در بهبــود وضعیت جریان 
عبورومــرور در معابر شــهری پرتردد و کاهش 

تأخیرهای ترافیکی مؤثر باشد.
شه دوســت شــیرازی با اشــاره بــه موقعیت 
افــزود:  جدیــد  پارکینگ هــای  جغرافیایــی 
پارک ســوار احمدی واقــع در بلــوار احمدی 
شمالی، پارکینگ کاراندیش در مجاورت پایانه 
کاراندیــش، پارکینگ میلاد در محدوده تقاطع 
کمربندی و زیرگذر میــلاد، پارکینگ غدیر در 
بلوار زینبیــه و پارکینگ فرهمندفــر واقع در 
خیابان حســینی جانمایی و طراحی شده است 
که با توجــه به نیاز مناطق موجــود، کنترل و 
کاهش ترافیک و تقویت اســتفاده از حمل و نقل 

عمومی  اجرا می شوند.
  پارک ســوارها ابزاری کارا برای مدیریت 

عرضه پارکینگ
معاون حمل و نقل و ترافیک شــهرداری شیراز 
در تشــریح نتایج مطلوب پارک ســواراحمدی 
واقــع در بلوار احمدی شــمالی عنــوان کرد: 

پارک سوارها ابزاری کارا برای مدیریت تقاضای 
ســفر و مدیریت عرضه پارکینگ هستند. هدف 
اصلی احداث پارک ســوار، ایجاد شرایط مناسب 
برای اســتفاده از حمل و نقل همگانی در بخشی 
از ســفر، برای آن دســته از افراد است که در 
تمامی  طول مســیر خود از ســواری شــخصی 

افزایش دسترسی  بنابراین  اســتفاده می کنند؛ 
به حمل ونقل همگانی و کاهش ســهم ســفر با 
سواری شخصی در محدوده مرکزی شهر شیراز 
از مهم ترین اهداف ســاخت پارک سوار احمدی 

خواهد بود.
   کلنگ زنی پارک سواراحمدی در هفته دولت

شه دوست شیرازی با اشاره به اینکه  کلنگ زنی 
پارک سواراحمدی در هفته دولت انجام خواهد 
گرفت، اضافه کرد: با توجــه به نتایج مطالعات 
جامــع حمل و نقل و ترافیک ایجاد دسترســی 
جنوبی به محدوده ترافیک شهر و محدوده حرم 
مطهر حضرت شاهچراغ )ع( از طریق کمربندی 
و شــهرک های جنوب آن و ایجاد محل تبادل 
مســافر به خط چهار قطار شهری و اتصال خط 
۱ به 4، ایجاد پارک ســوار احمــدی به همراه 
کلیه خدمات و فعالیت هــای مرتبط برای یک 
پارک ســوار متمرکز الزامی بــوده و با این پروژه 
دسترســی به مرکز شــهر از طریق حمل و نقل 
همگانی از جملــه اتوبوس های برقی نیز محقق 

خواهد شد.
معاون شهردار شــیراز چهار پارکینگ طبقاتی 
عمومــی  کاراندیش، میــلاد، غدیر و فرهمندفر 
را با توجه بــه کاربری های موجــود، گره های 
ترافیکــی و تردد مناســب در محدوده ترافیک 
کلان شهر شیراز، از نیازها و الزمات شهر شیراز 

عنوان کرد.

به گزارش سبحان، جلسه شــوراي فن بازار فارس به ریاست 
اســتاندار و با حضور مدیران دستگاه هاي اجرایي و مسئولان 
تشکل هاي عضو برگزار شد. سید مسعود عظیمي، مدیر عامل 
شــرکت شــهرک هاي صنعتي فارس در این جلســه با بیان 
اینکه فن بازار منطقه اي فارس در ســال گذشته عنوان برتر 
کشــور را به خود اختصاص داد، گفت: این موفقیت مرهون 
وجود هماهنگی، هم افزایی و تعامل مناســب در استان برای 

گسترش و ترویج مباحث مربوط به فناوری است.
  توسعه بازار فناوری؛ مهم ترین نقش فن بازار 

عظیمي مهم ترین نقش فن بازار را توسعه بازار فناوری برشمرد 
و گفت: شــبکه ســازي و بازاریابی محصــولات دانش بنیان 
و فناورانه، ســرمایه گذاری در اکوسیســتم نــوآوری، انتقال 
فناوری و رفع نیاز فناورانه صنایع از مهم ترین شــاخص هاي 
عملکــردي فن بازار اســت که در این بخش هــا فعالیت هاي 
مناسبي انجام شده اســت. وي از مهم ترین برنامه هاي انجام 
شــده در فن بازار فارس را ارائه بانک اطلاعاتی شــرکت های 
دانش بنیان به واحدهــای صنعتی به منظور برقراری ارتباط، 
شناسایی و رفع نیازهای فناورانه صنایع از طریق شرکت های 
دانش بنیان، برگزاری نشســت های تبادل فناوري، شرکت در 
نمایشــگاه ها جهت فروش محصولات دانش بنیان با حمایت 
شرکت شــهرک های صنعتی، برگزاری دوره های آموزشی در 
راستای تقویت دانش فنی شرکت های دانش بنیان با حمایت 
8۰ درصدی شرکت شهرک های صنعتی فارس،تبلیغ و ارائه 

محصولات شرکت های دانش بنیان در پرتال فن بازار و معرفی 
محصولات دانش بنیان در شبکه فن بازار ملی ایران و استفاده 
از ظرفیت گروه شــبکه تبادل و انتقال فناوري هشت کشور 

مسلمان در حال توسعه بیان کرد.
  حمایت از دانش بنیان شدن واحدهای صنعتی

مدیر عامل شــرکت شــهرک هاي صنعتي فــارس، حمایت 
به منظور دانش بنیان شــدن واحدهای صنعتــی را از دیگر 
فعالیت هاي مؤثر فن بازار منطقه اي فارس در راســتاي تحقق 
اقتصاد دانش بنیان اعلام و تصریح کرد: با همکاري پارک علم 
و فناوري 28۰ شرکت تولیدي و صنعتي مستعد دانش بنیان 
توســط فن بازار منطقه اي فارس شناســایي که از این تعداد 
۱۰۰شرکت دانش بنیان شده اند و از معاونت علمي و فناوري 

ریاست جمهوري گواهینامه دانش بنیاني دریافت کرده اند.
  رفع ۵۱ نیاز فناورانه واحد هاي صنعتي توسط شرکت هاي 

دانش بنیان

عظیمي شناســایي ۳۱۰ نیاز فناورانه، رفــع 5۱ نیاز فناورانه 
واحد هــاي صنعتــي بــه ارزش22۰میلیارد تومان توســط 
شرکت هاي دانش بنیان، برگزاري2۰ رویداد فناورانه بازارسازي 
افزون بر5۰۰میلیارد تومان جهت شــرکت هاي دانش بنیان و 
فناور، تجاري ســازي ۳۳ اســتارتاپ و برگزاري 8۳۰ جلسه و 
انعقــاد 5۰ تفاهم نامه همــکاري را از دیگر فعالیت هاي انجام 
شــده در فن بازار منطقه اي فارس بیان کرد. در این جلســه 
برنامه هاي امســال فن بــازار منطقه اي فــارس در محورهاي 
انتقال تکنولوژي و رفع نیازهاي فناورانه، بازاریابي محصولات 
فناورانه و دانش بنیان، جذب سرمایه و توسعه شبکه و زنجیره 
خدمات فناوري مطرح و به تصویب رســید. جلســات شوراي 
فن بازار به منظور ایجاد هماهنگي بین نهادهاي علم و فناوري 
اســتان، بررسي برنامه عملیاتي ســالیانه فن بازار منطقه اي و 
ارائه پیشــنهادها، بررسي گزارشــات فن بازار منطقه اي و ارائه 
راهکارهایي براي رفع موانع و کمک  و همکاري مؤثر در جهت 
رونق برنامه ها و فعالیت هاي فن بازار در استان برگزار مي شود.

مدیر عامل شرکت شهرك هاي صنعتي فارس مطرح کرد:

توسعهاقتصاددانشبنيانباافزايشكميوكيفيفعاليتفنبازار

ســید  ســبحان،  گزارش  به 
باقــر احمدی، مدیــر روابط 
نیروی  توزیع  عمومی  شرکت 
برق شــیراز با اشاره به نقش 
ارتقای  در  رســانه  کلیــدی 
آگاهــی و دانــش جامعــه و 
پویش  گفت:  اطلاع رســانی، 
اصحاب رســانه، امســال نیز 
با هدف ترغیــب خبرنگاران، 
دبیران، ســردبیران و مدیران 
و  مکتوب  رسانه های  مسئول 
برخط به تولید محتواهای آموزشــی، ترویجی، تبلیغی و... پیرامون اهمیت و راهکارهای 

مدیریت مصرف انرژی و اثرات آن، برگزار می شود. 
احمدی یکی از اهداف این پویش را ایجاد حساســیت بین اصحاب رسانه برای تحقیق و 
پایش اطلاعات و آمارهای مرتبط با صنعت برق در ســطوح استانی، ملی و جهانی، ذکر 
و اضافه کرد: قطعاً ارتقا دانش و آگاهی های فعالان رســانه، با توجه به نقش فرهنگســاز 
این گروه از نخبگان جامعه، اثرات مطلوبی در اجرای طرح های با شــاخصه های فرهنگی 
خواهد داشــت. احمدی با بیــان اینکه، مدیریت مصرف انــرژی در ابعاد مختلف دارای 
اهمیت ویژه اســت، گفت: مصرف انرژی یک شاخص در ارزیابی افراد جامعه در مواجهه 

با موضوع مسئولیت اجتماعی محسوب می شود. 
مدیر روابط عمومی  شــرکت توزیع نیروی برق شــیراز با بیان اینکه در سالیان اخیر به 
واسطه توجه بیشتر نخبگان به مسائل زیست محیطی، فضای امیدوارکننده ای برای تنویر 
افکار عمومی  ایجاد کرده اســت، گفت: نخبگان جامعه، رهبران فکری و اصحاب رســانه 
می توانند با اســتفاده از شــیوه های اقناع مخاطب )اعم از ارتباطــات اقناعی، تأثیر نفوذ 
گروه( نقش مؤثری هم در آگاهی بخشــی جامعه و هم تغییر ســبک مصرف انرژی برق 

داشته باشند.
احمدی گفت: در پویش مورد اشاره، همه علاقه مندانی که اکنون شاغل در رسانه هستند، 
این امکان را خواهند داشت که با تولید و انتشار محتواهایی اعم از خبر، گزارش، مصاحبه، 
فیلم، موشــن گرافی و... که هدف فرهنگ ســازی مدیریت مصرف انرژی را دنبال کند و 
 همچنین با اطلاع رســانی طرح های تشویقی مدیریت مصرف برق در این پویش شرکت 

داشته باشند. 
 مدیر روابط عمومی  شــرکت توزیع نیروی برق شــیراز گفت: دســتیابی به ســطحی 
مناســب از مصــرف در بخش هــای مختلف، بــه ویژه انــرژی، نه تنها تأثیــر منفی بر 
 میزان رفاه شــهروندان نــدارد بلکه منجر بــه ایجاد آرامش و ثبات و متناسب ســازی 

هزینه خانوارها خواهد شد.

پويشمديريتمصرف
ويژهاصحابرسانهآغازبهكاركرد

به گزارش ســبحان، محمدصادق حمیدیان، رئیس اتاق بازرگانی در همایش 
تخصصی آشنایی با نحوه تعاملات ارزی با کشور روسیه که با حضور نمایندگان 
بانک ســپه و بانک ازبر کشــور روسیه برگزار شــد، بیان کرد: بازار کشورهای 
اوراسیا و به ویژه کشور روسیه یک ظرفیت تجاری بالقوه برای کالاهای تولیدی 
اســتان فارس اســت که تجار و بازرگانان ما باید برای حضور قوی و منسجم 
در این بازار به برنامه ریزی مســتمر و منسجم نیاز داریم. وی افزود: روسیه در 
ســال ۱4۰2 با صادراتی بالغ بر 2۱8۳ هزار تن و به ارزش ۹4۶ میلیون دلار 
نهمین مقصد صادراتی کشور را به خود اختصاص داده است و بیشترین میزان 
صادرات به این کشور مربوط به گروه کالایی میوه و تره بار )۳۱ درصد( و سپس 

مواد اولیه پلیمری )۱5 درصد( بوده است.
   روند صادرات به روسیه در دوره ۱4۰2- ۱3۹3 افزایشی بوده است

حمیدیان اظهارداشت: ارزش صادرات کشور به روسیه در دوره ۱4۰2- ۱۳۹۳ 
روندی تقریباً افزایشــی بوده اســت اما در تمام دوران هــا واردات به صورت 
نوسانی تغییر کرده است. رئیس اتاق بازرگانی فارس اضافه کرد: بر اساس آمار 
بیشــترین میزان صادرات از کشور ایران به کشور روسیه در سال ۱4۰2 و بالغ 
بر ۹5۱ میلیون دلار بوده اســت که بالاترین واردات از روسیه نیز در این دوره 

متعلق به سال ۱4۰2 و به ارزش ۱۶۹۱ میلیون دلار می باشد.
وی ادامه داد: همچنین روســیه در ســال ۱4۰۱ با 2۶24 هزار تن و به ارزش 
۱5۷۶ میلیون دلار صادرات به ایران، ششــمین مبدأ وارداتی ایران به شــمار 
می رود و غلات با سهم 58 درصد و ماشین سازی و تجهیزات با سهم ۱4 درصد 
بیشترین واردات گروه کالایی ایران از کشور روسیه در سال ۱4۰۱ بوده است. 
حمیدیان عنوان داشت: مثبت ترین تراز تجاری ایران )بیشترین غلبه صادرات 
بر واردات( مربوط به ســال ۱۳۹۶ و بالغ بر ۱۷۶۰2 میلیون دلار بوده اســت 
بنابراین با توجه به پتانسیل های موجود دو طرف؛ با شناخت دقیق ظرفیت های 
اقتصادی استان فارس و روســیه و رفع موانع بانکی می توانیم میزان مبادلات 
تجاری بین دو کشــور را افزایش داد. وی تصریح کرد: همچنین از 5۹ درصد 
واردات غله از کشــور روســیه به ایران حدود ۷ درصد مربوط به استان فارس 
اســت که با توجه به اینکه این موضوع برای حفظ صــادرات کارخانجات آرد 

استان یک نیاز برای استان است.
    باید تراز تجاری استان را با کشور روسیه مثبت کنیم

حمیدیان با اشــاره به اینکه باید تراز تجاری اســتان را با کشور روسیه مثبت 
کنیم؛ زیرا پیامد مثبت آن در حوزه صادرات استان ملموس خواهد بود، افزود: 
در حال حاضر انعقاد تفاهم نامه هایی مابین بانک سپه و بانک ازبر کشور روسیه، 
سازمان توســعه تجارت با همتای روســی خود و قانون الحاق ایران به توافق 
تجارت آزاد با اوراسیا ظرفیت هایی بسیار مناسبی است که متأسفانه تاکنون از 

این ظرفیت ها استفاده مناسب نشده است.

رئیس اتاق بازرگانی فارس بیان داشــت: مســائل مالی و بانکی یکی از مسایل 
حائز اهمیت برای بازرگانان ماســت که اگر در زمینه تعاملات ارزی بتوان فضا 
را مدیریت وتســهیل کرد، بازار اوراسیا فرصت مطلوبی برای تجار و بازرگانان 
اســتان فارس است. وی اظهارکرد: عدد قابل توجهی از مبادلات یران با کشور 
روسیه وجود دارد که این ها گردش مالی خوبی دارند و اگر توسعه پیدا کند با 
بانک روسی می توانیم کارهای خوبی در استان فعال هستند که در این زمینه 

فعال باشند.
حمیدیان ادامه داد: عدد قابل توجهی از مبادلات ایران با کشــور روسیه وجود 
دارد که اگر شرایط مبادلات بانکی توسعه مابین این دو کشور توسعه پیدا کند 
می توان کارهای خوبی در حوزه واردات و صادرات در اســتان انجام شود و ما 
در اتاق بازرگانی اســتان از هر گونه همکاری در زمینه های مختلف برای حل 

مشکلات و افزایش مبادلات تجاری با کشور روسیه استقبال می کنیم.
    به دنبال برقراری ارتباط دوسویه مابین استان فارس و کشور روسیه هستیم

در ادامه این جلســه مرتضی شــریفی، مدیــرکل هماهنگی امــور اقتصادی 
استانداری فارس نیز گفت: توسعه تجارت استان فارس و کشور روسیه از سال 
گذشته به صورت ویژه در دستور کار قرار گرفت و در این زمینه میز روسیه در 
اســتان تشکیل شد و جلسات مســتمری برای تسهیل مراودات تجاری با این 

کشور در استان برگزار می شود. 
وی با توجه به کالاهای تولیدی اســتان فارس افزود: کشــور روســیه و بازار 
اوراســیا می تواند فرصت بسیار مناســبی برای حضور کالاهای تولیدی استان 
فارس باشد که این بازار باید بیش از پیش مورد توجه تجار و بازرگانان استان 
قرار گیرد. شریفی با تأکید بر اینکه در بخش های مختلف صنعتی، کشاورزی، 
گردشــگری و غیره با کشور روســیه می توانیم تعامل اقتصادی داشته باشیم 
اظهارداشــت: به دنبال برقراری ارتباط و تعاملات دوسویه مابین استان فارس 

و کشور روسیه هستیم.

به گــزارش ســبحان، هومــان معصومی، رئیس ســازمان 
ســرمایه گذاری و مشارکت های مردمی شــهرداری شیراز از 
برگزاری ششمین نشست تخصصی توسعه سرمایه گذاری در 
شــیراز خبر داد. وی با بیان این مطلب که موضوع نشســت 
ششم، »ســازوکارهای مدیریت زمان و هزینه در پروژه های 
ســرمایه گذاری« اســت، گفــت: روز پنج شــنبه 2۱ تیرماه 
میزبان جمعی از مدیران شــهری، فعالان اقتصادی و اساتید 
دانشگاهی هستیم تا مسائل حوزه سرمایه گذاری را به صورت 

تخصصی بررسی کنیم.
رئیــس ســازمان ســرمایه گذاری و مشــارکت های مردمی 
شــهرداری شــیراز افــزود: بــر اســاس مصوبه شــورای 
اســلامی شــهر، هر ۶ ماه یک نشســت تخصصــی با هدف 
آسیب شناســی و رفع چالش های ســرمایه گذاری، بررســی 
نقــاط قــوت و ضعــف در ایــن حــوزه و دســت یابی بــه 
 راهکارهای بهبود وضعیت ســرمایه گذاری در این کلان شهر 

برگزار می شود.

معصومی بیان کرد: بر اساس بررسی های انجام گرفته،، انجام 
سریع اخذ مجوزها و فرآیند سرمایه گذاری، پیش بینی زمان 
مناســب جهت اجرا و مدت بهره برداری پروژه های مشارکتی 
از عناصر مهم و تأثیرگذار در جذب ســرمایه گذاران است که 
مجموعه مدیریت شهری شــیراز در این راستا درگاه پنجره 
واحد ســرمایه گذاری را ایجاد کرد کــه در حال طی مراحل 
نهایی برای اجرایی شــدن اســت. وی با اشاره به اینکه طی 
چند سال اخیر فعالیت های ســازمان سرمایه گذاری رشد و 
سرعت زیادی داشته است، خاطرنشان کرد: رقم بودجه های 
تکلیفی شورای اســلامی شهر برای جذب سرمایه گذاری که 
برای ســال ۱4۰۱ بالــغ بر ۱5 هزار میلیــارد تومان و برای 
 ســال گذشــته 2۰ هزار میلیارد تومان بود، بیانگر جایگاه و 

اهمیت این حوزه است.
رئیــس ســازمان ســرمایه گذاری و مشــارکت های مردمی 
شــهرداری شــیراز اجــرای پروژه های مشــارکتی از طریق 
سرمایه گذاری را از منابع درآمد پایدار برای مدیریت شهری 

دانســت و گفت: اختصاص ششــمین نشســت، به صورت 
تخصصی به موضــوع مدیریت زمان و هزینه، نشــان  دهنده 
اهمیتی اســت که شــورا و شــهرداری شــیراز برای جذب 

سرمایه گذاران و جلب اعتماد و رضایت آنها قائل است.
این  مقام مدیریت شهری در عرصه سرمایه گذاری اضافه کرد: 
در همین راستا از بهمن ۱4۰۰ تاکنون پنج نشست تخصصی 
با موضوعات بررسی آســیب ها و چالش های سرمایه گذاری، 
پنجــره واحــد ســرمایه گذاری، امنیت و اعتمادســازی در 
ســرمایه گذاری، به کارگیری ظرفیت شرکت های دانش بنیان 
و اســتارتاپ ها در حــوزه ســرمایه گذاری، تنوع بخشــی به 
فرصت های ســرمایه گذاری بــا رویکرد فرصت هــای مولد، 
همکاری با بورس و فرابورس در توســعه ســرمایه گذاری در 
شــیراز و... توسط ســازمان ســرمایه گذاری و مشارکت های 

مردمی برگزار شده است.
بر اساس این گزارش، ششمین نشست تخصصی سرمایه گذاری 
صبح روز پنج شنبه 2۱ تیرماه از ساعت 8 تا ۱۳ با حضور اعضای 

شــورای اسلامی شهر، شــهرداران مناطق و مدیران شهری، 
 اساتید دانشگاه و برخی فعالان حوزه اقتصاد برگزار می شود.

رئیس اتاق بازرگانی فارس:

استفادهازظرفيتتجاریروسيهنيازمندبرنامهريزیاست

رئیس سازمان سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی شهرداری شیراز اعلام کرد:

برگزاریششميننشستتخصصیتوسعهسرمايهگذاریدرشيراز
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طرح روزحدیث روز

ادبیات

»چگونه متحول شویم؟« 
در کتاب »چگونه متحول شویم؟ علم تغییر از کسی که هستید به کسی 
خود  مهندسی شده  آموزش های  میلکمن  کیتی  باشید«،  می خواهید  که 
را با بینش هایی از اقتصاد رفتاری ترکیب می کند و با معرفی هفت مانع 
کتاب،  این  در  می کند.  آماده  شدن  متحول  برای  را  شما  تغییر  کلیدی 
خاصی  استراتژی های  و  می کند  معرفی  را  تغییر  کلیدی  موانع  میلکمن 
را که مخاطب می تواند برای مقابله با هر مانع استفاده کند، در اختیار او 
می گذارد. این کتاب با تکیه بر تحقیقات علمی  و حرفه ای میلکمن و کارها 
و آثار دوستان دانشمند مشهور او در جهان، روش های استراتژیک و عملی 
را برای شناسایی و غلبه بر موانع رایج تغییر، مانند تکان شگری، تعلل و 
فراموشی با خواننده در میان می گذارد. میلکمن، دانشمند رفتارشناسی و 
استاد دانشکده وارتون در دانشگاه پنسیلوانیا است. او با ده ها سازمان از 
جمله گوگل، وزارت دفاع ایالات متحده، صلیب سرخ آمریکا و مورنینگ 

استار برای ایجاد تغییرات مثبت کار کرده و به آن ها مشاوره داده است.
فاطمه  ترجمه  و  میلکمن  کیتی  نوشته  شویم؟«  متحول  »چگونه  کتاب 
حق مرادی و نرگس حق مرادی در 220 صفحه، در قطع رقعی، با شمارگان 

هزار نسخه، در سال 1402 توسط انتشارات دکسا منتشر شده است.
قسمتی از متن کتاب

دن و کلاوس آزمایششان را با نود و نه دانشجو شروع کردند. این دانشجوها 
هر  درس  این  گذراندن  برای  داشتند.  دن  با  هفته ای  چهار  کلاس  یک 
دانشجو باید سه مقاله کوتاه می نوشت. دن به نیمی  از دانشجویان گفت 
در زمان مشخص مقاله هایشان را تحویل دهند. آن ها باید در طول ترم و 
در سه زمان مشخص هریک از مقاله ها را می نوشتند و تحویل می دادند. 
در مقابل، به نیمی  دیگر از دانشجویان یک فرصت استثنایی داد. به آن ها 
گفت می توانند هر سه مقاله را در آخرین روز کلاس تحویل دهند. البته، 
و  کنند  مشخص  را  تاریخ هایی  خودشان  می توانستند  می خواستند  اگر 
مقاله ها را زودتر تحویل دهند. ولی اگر از تاریخ هایی که خودشان مشخص 
می کردند می گذشت، دن، به ازای هر روز تأخیر، مقداری از نمره شان را 
کم می کرد. درست شبیه به قضیه حساب های بانکی سپرده بلند مدت در 
بانک گرین فیلیپین، اینکه افراد داوطلبانه تاریخی را مشخص کند و پای 
جریمه دیرکرد آن ها بمانند، یکی از اصول اساسی نظریه اقتصاد را نقض 
می کند. این اصل بیان می کند مردم همیشه آزادی بیشتر را به محدودیت 
بیشتر ترجیح می دهند. همین اصل هم باعث می شود بلیت پروازهایی که 
از  گران تر  بسیار  کنید،  عوض  خودتان  اختیار  به  را  تاریخشان  می توانند 
سایر بلیت ها باشند به همین دلیل است که غذای رستوران هایی که بوفه 
با منوی باز دارند گران تر از سایر رستوران ها هستند. به همین خاطر سود 
بیشتر  بانک  از طرف  برداشت مشخص شده  تاریخ  با  حساب های سپرده 
از سود حساب های سپرده های است که هر زمان می توانید از آن ها پول 
برداشت کنید. بااین حال، دن آزادی را از دانشجویانش می گرفت و در عین 
حال از آن ها می خواست هزینه بیشتری هم بپردازند.  )صفحه ۷۶ و ۷۷(

نیستان ترجمه ای از رمان »شرلی«
 روانه بازار نشر کرد

انتشارات نیستان ترجمه ای از رمان »شرلی« اثر شارلوت برونته را با ترجمه 
لیدا طرزی منتشر و روانه بازار نشر کرد. »شرلی«، رمانی نوشته شارلوت 
برونته است که اولین بار در سال 1849 به انتشار رسید. صنعتگری به نام 
رابرت مور، دستگاه هایی مکانیکی را به کارخانه خود در یورک شایر می آورد 
و باعث بیکار شدن برخی از کارگران خود و به وجود آمدن نارضایتی در 
میان آن ها می شود. رابرت به منظور حل و فصل مشکلات مالی خود، به 
ازدواج با دختری ثروتمند و مستقل به نام شرلی کیلدار فکر می کند. رابرت 
اما دل در گروِ دخترعموی خود، کارولین دارد که خسته و ناامید، بدون 
هیچ چشم اندازی از آینده ای بهتر، در خانه  آن ها زندگی می کند. شرلی 
از طرف دیگر، شیفته برادر رابرت است؛ کسی که به نظر نمی رسد مورد 
تأیید خانواده شرلی قرار بگیرد. داستان این رمان که در دوره جنگ های 
در  و  واقع گرایانه  اقتصادی می گذرد، تصویری  و سلطه مشکلات  ناپلئون 
اجتماعی، جنسیت ها  میان طبقه های  از کشمکش  پراحساس  عین حال 
و نسل ها است. این رمان به گونه ای بازگوکننده شرایط نهان و پشت پرده 
جنبش لادیسم است، جنبشی که در آن کارگران به مخالفت با صنعتی 
شارلوت  پرداختند.  آن  با  مبارزه  بالطبع  و  نساجی  کارخانه های  شدن 
برونته در شرایط روحی سخت و مشکل کار نوشتن این رمان را به پایان 
رساند، زیرا که در طول یک سال گذشته دو خواهرش یعنی امیلی و آن 
و برادرش برانول را به دلیل بیماری از دست داده بود. انتشارات نیستان 
کتاب »شرلی« را با ترجمه لیدا طرزی به قیمت 3۷0 هزار تومان منتشر 

کرده است.

گوگل سیستم عامل »میکروفوشیا« را می سازد
فن آوری

فوشیا  نام  به  باز  منبع  عامل  سیستم  یک  گوگل 
طراحی  ایمنی  و  سادگی  برای  که  داده  توسعه 
فوشیا  از  نسخه هایی  قبلًا  شرکت  این  است.  شده 
کروم  روی  فعالیت  به  قادر  که  کرده  منتشر  را 
خانگی  دستگاه های  و  پیکسل  برند  بوک های 

هوشمند گوگل نست هاب هستند.
 Zircon فوشیا براساس یک هسته سفارشی به نام
LittleKer� عامل سیستم  از  که  شده   ساخته 

و  هسته  یک  از  زیرکُن  است.  شده  مشتق   nel
فضای  مجموعه سرویس های  از  مجموعه کوچکی 
عملیات های  برای  لازم  مخازن  و  درایورها  کاربر، 
است.  شده  تشکیل  بوتینگ  مانند  سیستم  هسته 
یک  میکروفوشیا  توسعه  مشغول  گوگل  اکنون 
نسخه نوین از سیستم عامل فوشیا است که روی 
مجازی  ابزار  یک  داخل  و  اندرویدی  دستگاه های 
فعال می شود. میکروفوشیا طوری طراحی شده تا 
روی دستگاه های مجازی مانند نست هاب کار کند. 
نسخه جدید توسعه یافته از آن جهت متمایز است 

که روی دستگاه های اندروید کار می کند.
 OS پیش از این گمانه زنی هایی درباره آنکه فوشیا

در آینده جایگزین اندروید می شود، وجود داشت. 
اما در این نقطه زمانی چنین اقدامی  بعید به نظر 
 OS آزمایش  مشغول  اکنون  هم  گوگل  می رسد. 
است. یکی از این موارد توسعه نسخه نوین آن است 
که در دستگاه های اندرویدی در یک ابزار مجاز به 
کار می رود. گوگل برنامه های بلندپروازانه ای دارد تا 
فوشیا OS را روی موبایل ها، رایانه ها و دستگاه های 
هوشمند خانگی به کار گیرد. این شرکت فوشیا را 
همراه نخستین نسل از نست هاب در سال 2021 
نیز  نست هاب  نسل  دومین  کرد.  عرضه  میلادی 
دارای همین OS بود. هرچند جدیدترین تحولات 
نیست،  مربوط  اندروید  کردن  جایگزین  به  فوشیا 
برخی  در  توجهی  قابل  تغییرات  به  است  ممکن 
منجر  آینده  در  اندروید  هسته ای  قابلیت های 
می شود. به گفته گوگل میکروفوشیا برای استفاده 
با این  در روش های مجازی سازی به کار می رود. 
در  فقط  را  میکروفوشیا  احتمالاً  شرکت  وجود 
این سیستم  اندروید نصب می کند که  صورتی در 
را  آن  ارزش  یا  ارتقا دهد  را  کاربر  استفاده  تجربه 

بیشتر کند.

 جشنواره سالانه گاوبازی در شهر پامپلونا - اسپانیا

عکس خبر

  اردوگاه آوارگان نصیرات در نوار غزه پس از بمباران اسرائیل

   تعویض پرده کعبه

  مراسم تراشیدن مو و ابروی راهبان نوجوان - تایلند

 سیل در شمال بنگلادش

سلامت

تغذیه

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی     حمام وکیل

جزیره ام  الگرم یا ام الکرم در استان بوشهر شکلی 
جزیره  نام  با  را  آن  بومیان  دارد.  بومرنگ  شبیه 
گرم می شناسند و علت آن وجود درختان حرا در 
ساحل روبه روی این جزیره است که در میان اهالی 
از  این جزیره مرجانی خالی  به گرم شهرت دارد. 
سکنه، یکی از جاهای دیدنی بوشهر و جزایر پارک 
بیشتر  باشید و  با ما همراه  ملی دیر نخیلو است . 
ام الکرم و حیات وحش بی نظیر آن  درباره جزیره 

بخوانید.
 معرفی جزیره ام  الکرم

موطن  مساحت،  هکتار   ۷9 با  ام الکرم  جزیره 
پرنده های بی مرز است؛ مکانی امن برای بقای نسل 
و ادامه حیاتشان. بهار که به این جزیره می رسد، 
ساحل  در  تا  می آیند  دنیا  سمت  آن  از  مهاجران 
جوجه های شان  تا  کنند،  تخم گذاری  جزیره  گرم 
بیرون  تخم  از  سر  خلیج فارس  آب های  صدای  با 
بیاورند، بر ماسه های ساحل راه بروند، با موج هایش 
پرواز یاد بگیرند و اواخر شهریورماه دوباره به همان 
نقطه دوری بازگردند که از آن آمده بودند. ام الکرم 
»تهمادو«  و  »نخیلو«  »ام سیله«،  جزایر  به همراه 
خلیج  غربی  شمال  کناره  در  را  افسانه ای  بهشتی 
مند  نام  به  شده  حفاظت  منطقه ای  در  فارس 
سال  سال های  پرنده،  هزاران  را  اینجا  می سازند. 
مسیر  و  کرده اند  انتخاب  زندگی  برای  که  است 

آمدن به آن را هرگز از یاد نبرده اند.

ام الکرم فقط برای جانوران پناهگاه مناسبی نیست، 
اینجا پناهگاه خوبی برای شناورهای کوچک به ویژه 
و  قایق ها  از  پرندگان  است.  نیز  قایق های صیادی 
مردان دریا واهمه ای ندارند؛ انگار آنان را جزوی از 
این جزیره اسرارآمیز می دانند. هرچند این دوستی 
جزیره،  نه  و  ساحل  نه  نیست؛  دوسویه  کاملًا 
نمانده اند  بی نصیب  قایق ها  نامهربانی  از  هیچ کدام 
و شیشه نوشابه ها و بطری آب و قوطی های روغن، 

چون زخمی  دریا را می آزارد.
 دسترسی به جزیره ام الکرم

خود  باید  ابتدا  ام الکرم  جزیره  به  دسترسی  برای 
را به بوشهر برسانید. در جاده بوشهر به سمت دیر 
گنزه،  مل  تابلوی  مشاهده  از  پس  برانید.  پیش 
تابلویی زرد رنگ را خواهید دید. در جاده خاکی 
کنار آن بپیچید. در همین محل، هر صبح و بعد 

ام الکرم  جزیره  به سمت  محلی  ناخدای  ظهر،  از 
حرکت می کند. 

 حیات وحش جزیره ام الکرم
دریایی  پرستوی  هزاران  ام الکرم  جزیره  در 
پشت دودی و گونه سفید، کاکلی بزرگ و کوچک، 
اگرت ساحلی، سلیم خرچنگ خوار و سلیم کوچک، 
عظمت طبیعت را به رخ بازدیدکنندگان می کشند. 
دریایی  پرستوهای  جزیره،  سبز  بوته های  لابه لای 
پشت دودی، خاک را به  اندازه یک آشیانه امن برای 
خود حفر کرده اند. صدای سمفونی پرندگان تمام 
دو  نزدیک  از  را  آن ها  دیدن  اشتیاق  و  پر  را  فضا 
بوته ها  دل  در  نیز  جعفری  مارهای  می کند.  برابر 

می خزند که از سمی ترین مارهای ایران هستند.
در ام الکرم تا چشم کار می کند تخم پرندگان است 
که بر ساحل جای گرفته اند. با احتیاط باید حرکت 
کرد؛ چراکه هر لحظه ممکن است تخم پرنده ای 
از  تازه سر  پا له شود. تخم و جوجه هایی که  زیر 
ساکن  موجودات  بی پناه ترین  درآورده اند،  تخم 

جزیره هستند.
 بهترین زمان بازدید از جزیره ام الکرم

است  جزایر جنوبی کشور  از  یکی  ام الکرم  جزیره 
که در فصول گرم سال آب وهوایی گرم و مرطوب 
دارد. بنابراین بهترین زمان بازدید از جزیره ام الکرم 
از مهر تا فروردین ماه است تا بتوان در آرامش از 

طبیعت بکر منطقه دیدن کرد. 

جزیره ام الکرم بوشهر؛ موطن پرنده های بدون مرز
گردشگری

ندا فرح بخش، کارشناس ارشد گروه بهبود تغذیه مرکز 
هنگام  تغذیه  نحوه  به  اشاره  با  خوزستان  بهداشت 
گرمازدگی گفت: نوشیدن مایعات شیرین و کافئین دار 
از دست دادن آب بدن  ادرارآور هستند و موجب  که 
می شوند، در فصل گرما و تابستان توصیه نمی شود و 
 همچنین باید از مصرف مایعات خیلی سرد و یک دفعه و 

یکجا پرهیز شود.
فرد  بهبود  برای  مفید  تغذیه  به  اشاره  با  فرح بخش 
گرمازدگی  اینکه  به  توجه  با  کرد:  اظهار  گرمازده 
رخ  بدن  دمای  تنظیم  مکانیزم  در  اختلال  نتیجه  در 
می دهد می توان گفت که به طور کلی هر ماده غذایی 
درجه  کاهش  به  بدن،  آب  تامین  ضمن  بتواند  که 

حرارت نیز کمک کند، برای گرمازدگی خوب است.
یکی از اصلی ترین راه ها برای به تعادل رساندن دمای 
بدن، تعریق و ادرار است. در واقع بدن ما توسط فعالیت 
غدد تعریق و دفع ادرار سعی دارد درجه حرارت خود 

را کم کند.
 توصیه های خوراکی برای گرمازدگی

برخی خوراکی ها سبب کاهش دمای بدن می شوند و 
خوردن آن ها توصیه می شود. در این مواقع مصرف آب 
چند  با  همراه  خنک  آب  لیوان  یک  کافی،  مایعات  و 
قطره آبلیموی تازه، شربت تخم شربتی و ریحان، شربت 

خاکشیر و بیدمشک و شربت گلاب توصیه می شود.
خیار،  مانند  صیفی جات  از  بسیاری  گرمازدگی  هنگام 
ترش،  لیمو  نعنا،  طالبی،  سیب،  موز،  انگور،  هندوانه، 
مواد  یا  الکترولیت ها  جایگزین  کرفس  و  پیاز  کاهو، 
معدنی از دست رفته بدن خواهند شد که مصرف آن ها 
توصیه می شود. آلو نیز به دلیل خاصیت آنتی اکسیدانی 
آن موجب کاهش التهابات ناشی از گرمازدگی می شود.

مصرف آب دوغ خیار هم توصیه می شود؛ زیرا ترکیب 
درجه  تنظیم کننده  سیستم  به  خیار  و  ماست  و  آب 
علائم  کاهش  در  و  می کند  کمک  بدن  حرارت 

گرمازدگی تأثیر خواهد داشت. می توان آن را همراه با 
نان و کمی   برگ نعناع، به عنوان یک عصرانه تابستانی 

میل کرد.
خوراکی هایی که برای فرد گرمازده توصیه نمی شود
ادرارآور  که  کافئین دار  و  شیرین  مایعات  نوشیدن 
می شوند،  بدن  آب  دادن  دست  از  موجب  و  هستند 
تابستان توصیه نمی شود و همچنین  در فصل گرما و 
باید از مصرف مایعات خیلی سرد و یک دفعه و یک جا 

پرهیز شود.
گازدار،  و  انرژی زا  نوشیدنی های  و  نوشابه  مصرف 
غذاهای چرب،  مانند  دیرهضم  و  غذایی سنگین  مواد 
می تواند  سنگین  پروتئین های  و  سرخ شده  غذاهای 
و  کند  اعمال  گوارش  سیستم  روی  بیشتری  فشار 
بدن  از  بیشتری  مایعات  دادن  دست  از  نتیجه،   در 
هم  بالا  نمک  با  غذایی  مواد  مصرف  کند.  تسریع  را 

توصیه نمی شود.

آیا نان برای سلامتی مضر است؟

توصیه های خوراکی برای گرمازدگی

نوساناتبازارسکه
منبع:تسنیم

ناسالم  منبعی  عنوان  به  اغلب  نان  آنکه  وجود  با 
می شود،  شناخته  کربوهیدرات ها  از  چاق کننده  و 
همچنان در بسیاری از کشورها یکی از غذاهای اصلی 
است. محتوای تغذیه ای نان با توجه به نوع آن می تواند 

متفاوت باشد.
مواد  سفید(  )نان  تصفیه شده  نان  پخت  فرایند  طی 
مغذی آن حذف می شوند. بنابراین کارشناسان توصیه 
نان های  مانند  سالم تری  گزینه های  سراغ  می کنند 
سبوس دار بروید که می توانند به جلوگیری از پیشرفت 
مبتلا  افراد  برای  می کند.  کمک  مزمن  بیماری های 
هم  گلوتن(  به  آلرژی  خودایمنی  )بیماری  سلیاک  به 

نان های بدون گلوتن انتخاب  بهتری اند.
 کربوهیدرات های موجود در نان خوب اند یا بد؟

کربوهیدرات ها مواد مغذی موجود در نان و دیگر مواد 
غذایی اند که می توانند سطح قند خون را بالا ببرد.

نان سفید حاوی کربوهیدرات های تصفیه شده است که 
بیماری های  به  ابتلا  دارد و می تواند خطر  زیادی  قند 

قلبی، دیابت نوع 2 و چاقی را افزایش دهد.
غلات  از  که  نانی  یا  سبوس دار  نان  دیگر،  طرف  از 
دارد  پیچیده ای  کربوهیدرات های  شده،  تهیه  کامل 
این  زمان هضم  زیرا مدت  مفیدند،  برای سلامتی  که 
نان طولانی تر است و بر سطح قند خون تاثیر ناگهانی 
گزینه های  باید  دیابت  به  مبتلا  افراد  ندارد.  آنی  و 
را  کامل  غلات  نان های  مانند  کم کربوهیدرات  نان 

کمتر  گرم   20 وعده  هر  در  که  کنند  مصرف 
کربوهیدرات دارند.

چربی،  پروتئین،  حاوی  آنکه  وجود  با  نان 
معدنی  مواد  و  ویتامین  فیبر، 

نسبتا  مغذی  مواد  است، 
بالایی  کربوهیدرات  و  کم 
نان  از  استفاده  برای  دارد. 
تغذیه،  منبع  عنوان  به 
کارشناسان توصیه می کنند 

گزینه  نان سبوس دار تولیدشده از دانه گندم را انتخاب 
و  روی،  آهن،  مانند  مغذی  مواد  و  فیبر  که  کنید 

ویتامین های گروه ب در آن  حفظ شده است.
غلات  یا  سبوس دار  نان های  که  می کنند  تأکید  آن ها 
کامل مواد معدنی و ویتامین بیشتری دارند و از آنجا 
که از نان های تصفیه شده دیرتر هضم می شوند، سطح 
قند خون را به آهستگی بالا می برند که می تواند برای 

سلامتی قلب مفید باشد.
نان هایی که از آرد تصفیه شده )غلات تصفیه شده( تهیه 
و  مغذی  مواد  از  بسیاری  و  فراوری شده اند  می شوند، 

فیبرشان را از دست داده اند.
تصفیه شده  آرد  از  تهیه شده  نان های  برخی  البته 
برخی  که  معنی  این  به  دارند؛  »غنی شده«  برچسب 
مواد مغذی به آن ها افزوده شده اند اما نانی که از آرد 
تصفیه شده تهیه می شود، در هر حال شاخص گلیسمی  
به همین دلیل به سرعت هضم می شود  بالایی دارد و 
دنبال  به  را  قند خون  ناخواسته  نوسان های  می تواند  و 

داشته باشد.
نان سبوس دار می تواند منبع خوبی از ویتامین ها و مواد 
نان  حال  این  با  باشد،  معدنی 
مختلفی  انواع  از  می تواند 
کامل  دانه های  از 
تصفیه شده  یا 
شود.  تهیه 

یک 

تکه نان سبوس دار حاوی 82 کالری، یک گرم چربی، 
14 گرم کربوهیدرات، 19 گرم فیبر، 1/4 گرم شکر، 4 
گرم پروتئین و 144 میلی گرم سدیم است. کارشناسان 
توصیه می کنند که بیشتر بزرگسالان سالم روزانه دو تا 

سه وعده غلات کامل مصرف کنند.
نان گندم کامل به عنوان منبع کربوهیدرات، یک منبع 
قابل توجهی  مقدار  همچنین،  است.  بدن  برای  انرژی 
ابتلا  به کاهش خطر  فراهم می کند که می تواند  فیبر 
کند.  کمک  سالم  وزن  حفظ  و  قلبی  بیماری های  به 
تحقیقات نشان می دهند که نان سبوس دار می تواند در 
کنترل سطح قند خون مؤثر باشد و احتمالٌا خطر ابتلا 

به دیابت نوع 2 را کاهش دهد.
 انتخاب نان سالم

نان سفید یا نانی که با آرد تصفیه شده تهیه می شود، 
مواد  و  است  شده  فراوری  بسیار  زیرا  نیست؛  سالم 
افزودنی مانند نمک، شکر و جایگزین های شکر دارد. 
فیبر  که  بروید  آن هایی  سراغ  سالم  نان  انتخاب  برای 
سدیم  یا  اشباع شده  چربی  شکر،  فاقد  و  دارند  بالایی 
است.  کم  بسیار  نان  در  آن ها  مقدار  یا  افزودنی اند 
همچنین برچسب 100 درصد غلات کامل را بررسی 

کنید.
 آیا نان به کاهش وزن کمک می کند؟

که  کالری  که  می افتد  اتفاق  زمانی  وزن  کاهش 
کنار  در  باشد.  دریافتی  کالری  از  بیشتر  می سوزانید، 
این ها البته چندین عامل سلامتی دیگر هم دخیل اند. 
روزانه  غذایی  وعده های  در  را  سبوس دار  نان  می توان 

جای داد و به وزن مطلوب رسید.
غذایی  رژیم  از  می کنند  توصیه  اغلب  کارشناسان 
حد  در  لبنیات  گیاهی،  غذاهای  بر  که  مدیترانه ای 
اعتدال و روغن زیتون به عنوان منبع اصلی چربی و 

غلات کامل متمرکز است، پیروی کنید.
احساس  بالا  فیبر  داشتن  دلیل  به  نان سبوس دار 
سیری را افزایش و میل خوردن را کاهش می دهد.


